
وزیر امور خارجه ایالات متحده:
 وقت پایان دادن به جنگ غزه است

 
ایرنا- وزیــر امور خارجه 
ایــالات متحــده بــا این 
ادعــا کــه اهــداف رژیم 
غــزه  در  صهیونیســتی 
محقق شــده است، از این 
رژیــم خواســت به جنگ 
پایان دهد. آنتونی بلینکن 
به خبرنگاران گفت: آمریکا 
از اســرائیل می خواهد که 
وقفه های طولانی مدت و واقعی در جنگ علیه غزه برقرار 
کند. وی از برداشــته شــدن ۱۲ گام از ۱۵ گام خواسته 
شــده از رژیم صهیونیســتی برای تســهیل کمک های 
بشردوســتانه به غزه خبر داد و اعلام کرد ســه گام باقی 
مانده، اصلی ترین گام ها هستند. بلینکن، برقراری وقفه 
های طولانی مدت در جنگ، دادن اجازه ورود به کامیون 
های بشردوستانه و لغو دستور تخلیه برای بازگشت مردم 
به مناطق اشغال شده را ســه گامی اعلام کرد که رژیم 
اسرائیل هنوز برای تحقق آنها در غزه اقدام نکرده است.

در شــرایطی که ایالات متحده مهمترین حامی جنایات 
رژیم اشــغالگر در غزه اســت، وی در ســخنانی مزورانه 
گفت: از نظر ما، بهترین راه، پایان دادن به جنگ اســت.
وی مدعی شــد که رژیم صهیونیستی به اهداف خود در 
جنگ علیه غزه دست یافته و اکنون وقت پایان دادن به 

جنگ است.
پیشتر، بلینکن و »لوید آستین« وزیر دفاع آمریکا تحت 
فشار افکار عمومی این کشور و فشار بین المللی، در نامه 
ای به مقامات رژیم صهیونیســتی، از تل آویو خواســته 
بودند شــرایط را در یک مهلت یک ماهه برای ارســال 
کمک های بشردوســتانه به غزه تسهیل کند. این مهلت 

یک ماهه امروز)۱۳ نوامبر( پایان یافت.
اظهارات بشردوســتانه امروز بلینکن در حالی اســت که 
»ودانت پاتل« سخنگوی وزارت خارجه آمریکا دیروز سه 
شــنبه اعلام کرد که تحقق نیافتن شرایط ارسال کمک 
های بشردوســتانه به غزه از سوی رژیم اسرائیل، مانع از 

ارسال کمک های تسلیحاتی به تل آویو نمی شود.
سخنگوی وزارت خارجه آمریکا در اظهاراتی که نشان داد 
آمریکا به هیچ وجه حاضر نیست متحد جنایتکار خود را 
مســئولیت پذیر کند و تنها ادعای حمایت از حقوق بشر 
را می کند، گفت: اســرائیل قوانین مــا در زمینه کمک 

بشردوستانه به غزه را نقض نکرده است.
این تصمیم آمریکا به عنوان متحد کلیدی رژیم اشغالگر 
و بزرگترین ارائه دهنده تســلیحات و ســایر کمک های 
نظامی به آن، علیرغم اعلام ســازمان های بشردوستانه 
بیــن المللی مبنــی بر اینکه اســرائیل خواســته های 
واشنگتن در خصوص موافقت با ارسال بیشتر کمک های 
بشردوستانه به نوار غزه را برآورده نکرده است، انجام می 
شود. رســانه های آمریکایی روز سه شنبه به وقت محلی 
اعلام کردند دولت جو بایدن در این هفته فشــار بر رژیم 
اسرائیل را برای بهبود شرایط وخیم غیرنظامیان در نوار 
غزه به شــدت تشدید کرد و هشــدار داد که اگر جریان 
کمک های بشردوســتانه در داخل نوار غزه ظرف یک ماه 
افزایش نیابد، مجبور خواهد شد اقدامات تنبیهی از جمله 

تعلیق کمک های نظامی به این رژیم را انجام دهد.
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ghazanfari@sobhannews.ir 

چه
دری

استاندار فارس:

قرآن بزرگترین 
قانون برای تمام

    عرصه های زندگی 
3بشری است

نماینده ولی فقیه در استان فارس 
و امام جمعه شیراز:

 قرآن را باید از زبان 
رهبر و ولی فقیه 

رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز خبر داد:     خود یاد بگیریم
بهره برداری زودهنگام از پروژه ها تبدیل به رویه شده است 

فرمانده انتظامي استان فارس :
777ناکامي سوداگران مرگ در انتقال425 کیلوگرم تریاک

SOBHAN NEWSPAPER

www.sobhannews.ir  Email: info@sobhannews.ir

روزنامه فرهنگی، اقتصادی، سیاسی و اجتماعی 

پنج شنبه  24 آبان ماه1403  12 جمادی الاول 1445 
سال سی ویکم  6425  8 صفحه  20هزارتومان 

 SOBHAN ISSN 2008-5273-Thursday  Nov 14 ،2024
www.sobhannews.ir  Email: info@sobhannews.ir

رئیس جمهور:

طرح دولت برای رفع فیلترینگ به معنای رها کردن فضای مجازی نیست
صفحه۲

سخنگوی دولت:
 هیچ مافیایی توان ایستادگی 

مقابل وفاق مردم ایران را ندارد
 فاطمه مهاجرانی، سخنگوی دولت گفت:  وزارت 
ارتباطات درباره کارگروه ویژه اقتصاد دیجیتال 
گزارشــی داد کــه به تصویب رســید. در مورد 
بنیاد نیز مصوبه داشتیم. وی ادامه داد: عارف و 

عراقچی درباره سفر به عربستان و ...

رئیس مجلس شورای اسلامی:
هرگونه قانون گذاری غیر 

بودجه  ای ممنوع است
محمدباقــر قالیباف، رئیس مجلس شــورای 
اســلامی در پاسخ به تذکر هادی قوامی عنوان 
کرد: الحاق ۳ اشــکالاتی داشت که مجدد به 
دولت بازگشــت داده شد و در ۳ روز  گذشته 

دولت بعضی از نظرات را اصلاح کرده ... 22

شاید وقتی دیگر

طرح ساماندهی کارکنان دولت از آن دسته اخباری است که 
مخاطبان خاص خود را دارد چرا که بسیاری از این مخاطبان 
جز همین کارمندان شرکتی هســتند که تصویب این طرح 
می تواند امنیت شغلی و حقوق حداقلی بگیران را بهبود بخشد. 
مجلس شورای اسلامی برای ارتقای وضعیت شغلی این افراد 
و کاهش هزینه هــای دولت در طرح »ســاماندهی کارکنان 
دولت« مصوب کرد شرکت های واسطه  پیمانکار حذف شوند 
تــا کارگران که در مجموعه های خــود به حقوق واقعی خود 
دسترسی پیدا کنند. این قانون در مجمع تشخیص مصلحت 
نظام منتظر تایید اســت طرح ســاماندهی کارمندان دولت 
در ســال های اخیر مدام دســت به دست شده و بین مجلس 
شورای اسلامی، شــورای نگهبان، مجمع تشخیص مصلحت 
نظام و هیئت عالی نظارت بر سیاست های کلی نظام چرخیده 
اســت. هر یک از این نهادها مدعی هســتند، آنچه در حیطه 
وظایفشــان بوده انجام داده اند تا با حذف واســطه ها و ایجاد 
قرارداد مســتقیم میان نیروها و دســتگاه های دولتی، امکان 
جذب نیروها به صورت دائمی در ســال جاری فراهم شــود. 
اما تاکنون این طرح رد شــده اســت. از نظر مجلس شورای 
اسلامی و کمیسیون اجتماعی این نیروها هم اکنون هم در این 
دستگاه های دولتی کار می کنند و قرار نیست نیروی جدیدی 
اضافه و هزینه هــای دولت زیاد شود.مجلســی ها می گویند 
ایرادهای شــورای نگهبان و مجمع چندان وارد نیســت و از 
رئیس جمهور خواسته اند طرح ســاماندهی کارکنان دولت را 
که با صرف وقت و هزینه های هنگفت، چکش کاری هم شده، 
در قالب لایحــه به مجلس ارائه دهد تا موانع قانونی شــدن 
آن هموار شــود. این طرح در مجلس یازدهم تصویب شــد و 
به شــورای نگهبان رفت و این شــورا ایرادهایی داشت که در 
مجلس برطرف شده است، براساس این طرح نیروهای موسوم 
به شرکتی و پیمانکاری به جای شرکت های واسط به صورت 
مستقیم با دســتگاه مربوط دولتی اعم از آموزش و پرورش و 
دیگر اداره ها مستقیماً قرارداد منعقد می کنند. پس از تصویب 
در مجلس، این طرح به مجمع تشــخیص ارجاع داده شد تا 
برای انطباق با سیاســت های کلی مورد بررســی قرار گیرد. 
هرچند مجلســی ها گفته اند پیگیری های دوباره درخصوص 
تعیین تکلیف این مصوبه و تبدیل وضعیت نیروهای شــرکتی 
از طریق رایزنی های بین بخشــی با جدیت آغاز شده و تلاش 
خواهد شد این مطالبه محقق شود ولی هنوز هم معلوم نیست 
آیا طرح ســاماندهی پس از بیش از سه ســال انتظار امکان 

ادامه حیات دارد!

وزیر امور خارجه:
کانال های تماس بین ایران و 

آمریکا همچنان وجود دارد
سیدعباس عراقچی، وزیر امور خارجه با اشاره 
به سفر مدیرکل آژانش بین المللی انرژی اتمی 
به تهران گفــت: همکاری های مــا با آژانس 
همکاری های دامنــه داری بوده و از قدیم هم 

وجود داشته است. البته مشکلات و ... 2
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صدای اعتماد 
در گوش شهر

ثبت بالغ بر ۱6هزارو500 تماس شهروندان با سامانه ۱۳۷ شهرداری شیراز

پاســخگویی بــه شــهروندان در قالب مهلــت زمانی 
تعیین شده ضمن اعتمادسازی و افزایش سطح رضایت 
شهروندان از مجموعه شهرداری و ضرورت اصل تکریم 
شــهروندان مشــارکت پذیر و دغدغه مند در مدیریت 
شــهر یک شهر پویا را بسازد که شهروندان ضمن ارائه 

نقدها و انتظارت،پیشــنهادهای خود را به شــهرداری 
ارائه دهند. شهرداری شیراز با نگاه تبدیل خود به یک 
نهاد اجتماعی، مدیریت واحد شــهری را از مهم ترین 
وظایف خود دانسته و با علم به تحولات اخیر در عرصه 

صفحه۳کار و روابط اجتماعی در سطح جوامع...

شهردار شیراز:

مجموعه زندیه 
نقطه کانونی بافت 
تاریخی شیراز است

صفحه ۳

ایرنا- وزیر کشــور گفت: پیشگیری از آســیب های اجتماعی نیازمند 
اقدام یکپارچه و هماهنگ همه دستگاه ها و گروه های مرجع با مشارکت 

مردم است که صرفا با یک بخشنامه قابل حل نیست.
ســردار اســکندر مؤمنی در دومین نمایشــگاه یاریگــران زندگی در 
کانون پــرورش فکری کودکان و نوجوانان اظهار داشــت: امروز بحث 
 پیشــگیری مد نظر است و ســایر حوزه های مقابله و درمان به کمک 

حوزه پیشگیری می آید.
وی افزود: یافته های علمی نشــان می دهد باید آسیب های اجتماعی را 
با سازو کار اجتماعی حل و فصل کنیم و تلاش شود که این پدیده به 

موضوع امنیتی تبدیل نشود.
وزیر کشــور ادامه داد: پس از اینکه هموطنی دچار این آسیب اعتیاد 
شــود، هزینه های بســیار زیادی دارد و دچار آسیب بسیاری می شود؛ 
بنابراین از هر تلاشــی در این حوزه نباید فروگذار کرد. مؤمنی با بیان 
اینکه زمینه مشــارکت مردم در پیشگیری از آســیب های اجتماعی 
بســیار مؤثر اســت، گفت: در یک نظر ســنجی ۷۰ درصد مردم برای 

این موضوع اعــلام آمادگی کردند. وی با بیــان اینکه کم هزینه ترین 
مسیر برای کنترل آسیب پیشگیری است، خاطر نشان کرد: آموزش و 
پرورش، وزارت علوم و نهادهای فرهنگ ساز باید در این موضوع دخیل 
باشــند. خانواده ها، دانش آموزان و معلمان همه باید در پیشــگیری از 

آسیب های اجتماعی مشــارکت داشته باشند. وزیر کشور خاطر نشان 
کرد: اگــر در هر جامعه مخاطب بخواهیم کار کنیــم، باید از آموزش 
و پرورش آغــاز کنیم. باید معاونان در بخش های کارشناســی زمینه 
مشارکت را فراهم کنند. وی ادامه داد: همه دستگاه  های کشور اهتمام 
 جدی بر موضوع آسیب های اجتماعی دارند؛ بنابراین بستر و زیر ساخت
باید فراهم شــود. وی همچنین در مراسم معارفه رئیس سازمان امور 
اجتماعی کشــور، با بیان اینکه پیش بینی می شــود اگر با همین روند 
کنونی کاهش جمعیت جلو برویم، ســال ۱۴۸۰ جمعیت  کشور به ۳۵ 
میلیون نفر می رســد و با افزایش شدید سالمندی روبرو خواهیم بود، 
گفت: بنابراین حوزه پیشــگیری مســتلزم پیش بینی درست و سپس 
اقدامات پیشــگیرانه اســت. آقای مؤمنی افزود: متاســفانه پیشگیری 

همواره مغفول می ماند، در حالی که کار بسیار مهمی است.
وزیر کشور گفت: هر چند حوزه پیشگیری مغفول است اما اساس کار 
ما و راهبردی ترین اقداماتی که در این حوزه باید انجام بدهیم اقدامات 

پیشگیرانه است.

وزیر کشور:

 تلاش شود آسیب های اجتماعی به موضوع امنیتی تبدیل نشود
حساب ساخت مسکن ۱5 همت شارژ 

شد
فارس- رئیس کل بانک مرکزی با اشــاره به توافق با وزیر 
راه و شهرسازی گفت که ۱۵ هزار میلیارد تومان به حساب 
بانک مسکن واریز شد تا به تعهدات قبلی خود عمل کند.

محمدرضــا فرزین رئیس کل بانــک مرکزی گفت: مطابق 
آخریــن توافق انجام شــده با وزیر راه و شهرســازی، ۱۵ 
هزار میلیارد تومان به حســاب بانک مسکن واریز شد تا به 
تعهدات قبلی خود عمل کند.وی افزود: در حال مذاکره با 
وزارت راه و شهرسازی هستیم و مشکلی برای تامین منابع 
مالــی وجود ندارد و درخصوص بانک هایی که تســهیلات 
مسکن را پرداخت نکرده اند، قانون، تکلیف را در این زمینه 

مشخص کرده است.

عذرخواهی از مردم بابت مشکلات 
ایجاد شده به علت قطع برق

صدا و ســیما- وزیر نیرو گفت: بابت مشــکلات ایجاد شده 
به علت قطع بــرق، از مردم عذرخواهــی می کنم. عباس 
علی آبادی، در آیین آغــاز عملیات اجرایی احداث نیروگاه 
خورشــیدی ۲۰۰ مگاواتی شهرســتان بهبهان، گفت: در 
روز های اخیر حدود ۳ درصد کســری انرژی را در کشــور 
تجربه کردیم که شاید اتفاق خاصی در این حوزه نباشد، اما 
با این وجود شــرایط تا حدودی برای مردم سخت شد؛ لذا 
جا دارد از مشکلات ایجاد شده از مردم عذرخواهی کنیم.

وی بــا تأکید بر اینکــه ناترازی انــرژی اقتضا می کند که 
به ســمت ســوخت های پاک تر حرکت کنیم ادامه داد: بر 
اســاس تصمیم گیری های انجام شده، اعمال محدودیت و 
همچنین ذخیره ســازی منابع آب و سوخت برنامه ریزی 
شد تا برای زمستان سخت اندوخته مناسبی داشته باشیم.
وزیر نیرو با اشــاره به اینکه  در دوره حساسی قرار دادیم و 
باید سعی کرد تا رویکرد اســتفاده از انرژی های سنتی به 
سمت انرژی های تجدیدپذیر تغییر کند، ادامه داد: در این 
دوره حساس امید است بتوانیم بین ۳۰ تا ۵۰ هزار مگاوات 

از انرژی های تجدیدپذیر استفاده کنیم.

ایرنا- معاون اول رئیس جمهور گفت: دولت چهاردهم نگاه جدی به 
صادرات و اهمیت دیپلماسی تجاری و اقتصادی کشور دارد که در این 
راستا پتروشیمی ها به دلیل نقش مهم در صادرات غیرنفتی می توانند 

به دولت کمک کنند. 
محمدرضــا عارف در جلســه ای با مدیران عامل شــرکت های بزرگ 
پتروشــیمی بــا تأکید بر رســیدگی به مســائل و مشــکلات بخش 
پتروشیمی، تصریح کرد: برای اجرای برنامه هفتم توسعه و همچنین 
رسیدن به هدف رشد ۸ درصدی پیش بینی شده در این برنامه باید از 

بخش پتروشیمی کمک بگیریم.
وی با اشــاره به نیاز ۱۵۰ میلیارد دلاری سرمایه گذاری خارجی برای 
تحقق رشد ۸ درصدی در برنامه هفتم توسعه خاطرنشان کرد: بخش 

پتروشیمی از مهم ترین بخش های اقتصادی برای ورود سرمایه گذاری 
خارجی است که در این صورت بازار بسیار خوبی نیز برای محصولات 

شرکت های ایرانی در این حوزه در سطح جهان ایجاد خواهد شد. 
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به اهمیت بهره گیری از فناوری های 
پیشرفته در صنعت کشــور به ویژه بخش پتروشیمی، افزود: با توجه 
به تغییرات ســریع و گســترده فناوری در جهان باید با فناوری های 
منطبق با مقتضیات روز دنیا حرکت کرد و بخش پتروشــیمی همواره 
در بهره گیــری از فناوری های روز دنیا پیشــرو بوده اســت و باید در 
نظر داشــت اگر نگاه ســنتی حاکم شــود، به هیچ عنوان هزینه های 
تولید اجــازه رقابت در بازارهای جهانی را نمی دهد و لزوم اســتفاده 
از فناوری های پیشــرفته بــه ویژه هوش مصنوعی کــه به کارآمدی 

بالاتــر و کاهش هزینه ها کمک شــایان توجهی می کنــد، یک الزام 
اســت. عارف توجه به »تحقیق و توســعه« در صنعت را نیز یک الزام 
اساســی و مهم برشــمرد و تأکید کرد: موضوع تحقیق و توســعه در 
صنعت نه هزینه بلکه ســرمایه گذاری اســت که به بازدهی و ســود 
به شــدت بالای شــرکت ها و صنایع منجر می شــود که برای نمونه 
شــرکت های خودروســازی مهم در صنعت جهان ۳ درصد از فروش 
خــود را برای تحقیق و توســعه قرار می دهند که در کشــور از این 
موضوع غفلت شــده است و نگاه تشــریفاتی به موضوع مهم تحقیق 
و توســعه آسیب زا اســت که خوشــبختانه بخش پتروشیمی به این 
 موضــوع مهم توجه کافی داشــته اند و باید در ادامه فعالیت های خود 

بیشتر جدی بگیرند.

معاون اول رئیس جمهور: 

دولت چهاردهم نگاه جدی به صادرات و اهمیت دیپلماسی اقتصادی دارد

ایسنا- ســخنگوی وزارت امــور خارجه روسیه 
ضمن اشــاره به توافق تهران و مسکو بر شرایط 
امضای توافقنامه راهبردی جامع ایران و روسیه، 
اعلام کرد که این موافقتنامه در دیداری دوجانبه 

بین سران دو کشور امضا خواهد شد.
ماریا زاخارووا، ســخنگوی دســتگاه دیپلماسی 
روسی گفت: »درباره شــرایط امضای توافقنامه 
راهبردی جامع ایران و روســیه توافق شده است 
و طرفین درحال صحبت درباره نحوه امضای این 
توافقنامه هســتند.« او افزود: »ایــن موافقتنامه 
آماده است و در نشســتی رسمی بین سران دو 
کشور امضا خواهد شد.« طبق گزارش خبرگزاری 
روسی »تاس« زاخارووا تصریح کرد: »همان طور 
کــه رئیس جمهور روســیه )ولادیمیر پوتین( در 
دیــدار خود بــا رئیس جمهور ایران در حاشــیه 

شانزدهمین اجلاس بریکس در کازان اعلام کرد، 
توافقنامه راهبردی جامع ایران و روســیه آماده 
اســت. این موافقتنامه در نشســتی رسمی و در 
طول دیدار دوجانبه ســران ۲ کشور امضا خواهد 
شــد.« زاخارووا همچنین گفت: »همکاری بین 
تهران و مسکو به طور موثر، گسترده و در راستای 

اهداف ملت دو کشور درحال توسعه است.«
طبق اعلام ســخنگوی وزارت خارجه روســیه، 
طرفین در حــال توافق برای زمــان امضای آن 
هســتند. طبق گزارش تاس، تهران و مسکو در 
طول سال های گذشته روی توافق جامع همکاری 
بیــن دو کشــور کار کرده اند و ایــن خبرگزاری 
روسی گوشزد کرد: »همانطور که کاظم جلالی، 
ســفیر ایران در روسیه اعلام کرده،  توافق جامع 
همکاری ایران و روسیه در ماه مارس آماده امضا 

بود. اما در پی فوت )شهادت( نابهنگام و غم انگیز 
آیت الله ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور پیشین 
ایران و روی کار آمدن دولت پزشــکیان، امضای 

این توافق به تعویق افتاد.«
این خبرگزاری روســی همچنین در وصف توافق 
جامــع همکاری ایران و روســیه گــزارش کرد: 
»توافقنامه مشــارکت راهبردی جامع قرار است 
به نقطه عطفی در توســعه روابط بین روســیه و 
ایران تبدیل شود. روابط دو کشور درحال تجربه 
رشــد بی ســابقه ای اســت. به گفته مقامات دو 
کشور، این توافقنامه تمامی زمینه های همکاری 
دوجانبه را پوشــش می دهد و افق های تازه ای را 
در زمینه هــای مختلف تعامل روســیه و ایران از 
جملــه انرژی، حمل و نقل، صنعت، کشــاورزی، 

فرهنگ، علم و فناوری باز خواهد کرد.«

سخنگوی وزارت امور خارجه روسیه: 

توافقنامه راهبردی جامع ایران و روسیه آماده امضاست

صفحه3

پیش بینی بازار خودرو و متقاضیان چشم انتظار؛

 گرانی خودرو استارت زد
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فارس-حبیب ا... ســیاری، معاون هماهنگ کننده ارتش با تأکید 
بر لزوم بهره گیری از تجهیزات پیشــرفته برای مقابله با تهدیدات 
جدید، گفت: نیرو های مسلح جمهوری اسلامی ایران مقتدرانه به 

هرگونه حماقت دشمنان پاسخ می دهند.
ســیاری در اختتامیه مســابقات مهارتی ســربازان ارتش که در 
ســازمان عقیدتی سیاسی آجا برگزار شد، با گرامیداشت یاد شهدا 
اظهار کرد: شهیدان جان شیرین خود را در طبق اخلاص گذاشتند 
تا ایران اسلامی با صلابت در گیتی بدرخشد.وی در ادامه با اشاره 
به اهمیت ســرمایه انسانی در ســازمان ها افزود: مأموریت ارتش 
جمهوری اســلامی ایران حفظ تمامیت ارضی، اســتقلال و نظام 
مقدس جمهوری اسلامی ایران است. معاون هماهنگ کننده ارتش 
ادامه داد: انجام این مأموریت منوط به داشــتن سرمایه انسانی و 
تجهیزاتی اســت که در این میدان قرار می گیرند تا مأموریت خود 
را به خوبی انجام دهند. سرمایه انسانی باید مؤمن، معتقد، متعهد 
و دارای تخصص بالا باشــد. وی با بیــان اینکه تخصص با مهارت 
حاصل می شــود، تأکید کرد: نیروی انسانی باید ولایتمدار بوده و 
آموزش های لازم را فراگرفته باشــد؛ همچنین نیروی انسانی باید 

شهادت طلب باشد و مردانه در مقابل دشمنان ایستادگی کند.
وی با تأکید بر وجود نیروی انسانی مؤمن و متخصص در نیرو های 
مسلح، گفت: نیرو های مسلح ایران بسیار توانمند و دارای آمادگی 
کامل هستند و در صورت هرگونه حماقت دشمنان به راحتی و با 

اقتدار در مقابل آنها ایستادگی کنند.
معاون هماهنگ کننده ارتش با بیان اینکه تهدیدات آینده متفاوت 
هستند، عنوان کرد: امروز با پیشرفت فناوری ها، باید تجهیزات نیز 
به روز باشــد. ما پس از انقلاب شــکوهمند اسلامی روی پای خود 

ایستاده ایم و تجهیزات مورد نیاز خود را ساختیم.
وی بــا بیان اینکه اولین جهاد خودکفایی ارتش در نهاجا شــکل 
گرفت، اظهار داشــت: آنچه ما را به ســرافرازی می رساند، نیروی 

انسانی جوان، کارآمد، توانمند، نخبه و دانشمند است.

ســیاری با بیان اینکه ایران اســلامی ملتی سرافراز و توسعه یافته 
اســت، تصریح کرد: هر کشوری باید با تلاش و توجه به توانمندی 
داخلی خود رشد و پیشرفت کند تا مستعمره دیگر کشور ها نباشد.
معاون هماهنگ کننده ارتش با بیان اینکه رشد و پیشرفت موجب 
رفاه و امنیت مردم می شــود، گفت: اگر می خواهیم تحت ســلطه 
استکبار نباشیم، باید نیروی انســانی ما ولایتمدار، جوان و دارای 
علم، دانش و مهارت بالا باشــد. این ســرمایه انســانی اســت که 
می تواند کشــور را در مســیر ارتقاء و رشد قرار دهد. وی در ادامه 
با تقدیر از اقدامات صورت گرفته در جهت مهارت آموزی و رشــد و 
تربیت ســربازان بیان کرد: خدمت سربازی فرصتی مغتنمی است 

که جوان سرباز در آن دوران رشد و پرورش پیدا می کند.
وی با اشاره به اهمیت ارتقای آموزش های نظامی در دوران مقدس 
ســربازی و با بیان اینکه جوانان بایــد تاکتیک، تیراندازی و موارد 
نظامــی را در جهت افزایش توان دفاعی کشــور فرا گیرند، تأکید 
کرد: باید از فرصت های ســربازی برای ارتقای جوانان بهره برد تا 

نیاز های جامعه برطرف شود. 
رشــته های مهارتی برای کشور بســیار مهم بوده و مهارت آموزی 
کارکنان وظیفه اقدام مؤثری است که برای دوران مقدس سربازی 

صورت گرفته است.

وزیرامورخارجه:

کانال های تماس بین ایران و آمریکا 
همچنان وجود دارد

 رئیسپدافندغیرعاملکشور:

انفجار پیجرها در لبنان نشان داد نمی توان به فناوری های خارجی اتکا کرد

معاونهماهنگکنندهارتش:

حماقت دشمنان را مقتدرانه پاسخ می دهیم
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رئیسجمهور:

طرح دولت برای رفع فيلترینگ 
به معنای رها کردن فضای مجازی نيست

ایســنا-مســعود پزشــکیان، رئیس جمهور 
در جلســه هیئــت دولت طی ســخنانی اظهار 
داشــت: نتایــج ارزیابی های علمــی و تحلیل 
اثــرات اجتماعی فیلترینگ نشــان می دهد که 
هیچ یــک از اهــداف این طرح محقق نشــده 

بلکــه مضرات و مشــکلات دیگری نیــز ایجاد 
کــرده، امــا تعجب آور اســت که مــا همچنان 
 نســبت به ادامه این روند پرضــرر و بی نتیجه 

اصرار داریم.
رئیس جمهور در ادامه با بیان اینکه طرح دولت 

برای رفع فیلترینگ به معنای رها کردن فضای 
مجازی نیســت، بلکه موجب توســعه و تقویت 
حکمرانی و اســتفاده بهینه مردم از آن خواهد 
شــد، افزود: بنای دولت توسعه آموزش و تولید 
محتوا هــای فرهنگی به ویژه بــرای نوجوانان و 
جوانــان و نیز افزایش خدمات دولتی بر بســتر 
شــبکه های اجتماعی است که منجر به استفاده 

بهینه از اینترنت خواهد شد.
پزشکیان با بیان اینکه دولت به دنبال ایجاد نگاه 

مشترک با دیگر نهادهای حاکمیتی درباره رفع 
فیلترینگ اســت، بر ضرورت تسریع در اجرای 
مصوبه جلســه شــورای عالی فضــای مجازی و 
تشــکیل کارگروه ویژه به منظور بررســی ابعاد 
مختلف این موضــوع، رفع دغدغه ها و نگرانی ها 
در این زمینه و ارائه نتیجه به جلســه بعدی این 

شورا برای تصمیم گیری نهایی تأکید کرد.
وی پس از پایان جلســه هئیت دولت در جمع 
خبرنــگاران درخصــوص خاموشــی های اخیر، 

گفت: چون ذخایر نیروگاهی ما کم اســت و در 
زمســتان ممکن است با مشــکل مواجه شویم 
الان ناگزیریم ذخایر نیروگاه ها را طوری تنظیم 
کنیم که زمســتان با مشکل مواجه نشویم. اگر 
الان فکری نکنیم ممکن اســت در زمســتان با 

مشکلات زیادی مواجه شویم.
وی درباره ســفر رافائل گروسی مدیرکل آژانس 
بین المللی انرژی اتمی به تهران، گفت: در این 

خصوص جلسه داریم.

رئیسمجلسشورایاسلامی:
هرگونه قانون گذاری غير بودجه  ای ممنوع است

قالیباف، رئیس  محمدباقر  فارس-
مجلس شورای اسلامی در پاسخ به 
تذکر هادی قوامی عنوان کرد: الحاق 
۳ اشــکالاتی داشــت که مجدد به 
 دولت بازگشت داده شد و در ۳ روز 
گذشــته دولت بعضی از نظرات را 
اصلاح کرده و به مجلس برگشــت، 
ما در مجلس آن را به کمیســیون 
 برنامه وبودجــه ارجاع دادیم تا بین
۲ بررسی ۱۰روزه لایحه بودجه در 

کمیسیون تلفیق، الحاق ۳ را نیز بررسی کنند و این قانون دائمی را نیز 
تصویب خواهیم کرد.

وی ادامه داد: دوســتان بدانند قانون گذاری غیــر از موضوع بودجه در 
تلفیق، صحن و کمیســیون های تخصصی ممنوع اســت و ابلاغ کتبی 
کردیم و حتماً کمیســیون تلفیق هم اجازه طرح ندارد و من هم اجازه 

طرح نمی دهم.
قالیباف تأکیــد کرد: درباره لایحه الحاق برخی مــواد به قانون تنظیم 
بخشــی از مقررات مالی دولت نیز گفتم که بین دو بررسی ۱۰ روزه در 

کمیسیون تلفیق در صحن تصویب خواهد شد.
پیــش از صحبت قالیباف، هــادی قوامی نماینده مردم اســفراین بام و 
صفی آبــاد در تذکری گفــت: یکی از موارد بحث لایحــه الحاق برخی 
مــواد به قانــون تنظیم بخشــی از مقــررات مالی دولت )۳( اســت، 
ازاین رو از ریاســت مجلس درخواســت می شــود که لایحــه مذکور 
هر چه ســریع تر و پیــش از بررســی جزئیات لایحــه بودجه ۱۴۰۴ 
 اعلام وصول شــده تا احــکام غیربودجــه ای در لایحــه مذکور مورد 

رسیدگی قرار گیرد.

معاونرئیسجمهوردرامورتوسعهروستاییومناطقمحروم:
اقتصاد پایدار را به مناطق روستایی 

برمی گردانيم

ایســنا- عبدالکریــم حســین زاده، معــاون رئیس جمهــور در امور 
توســعه روســتایی و مناطق محروم کشــور گفت: در حوزه اشــتغال 
 بخــش کشــاورزی ظرفیت هــای گســترده ای در مناطــق مختلــف 

کشور داریم. 
در بخش کشاورزی در قطع دست کسانی که سود اساسی را می برند و 
اجازه نمی دهند کشاورزان سود واقعی را ببرند، کوتاهی نخواهیم کرد.

روســتایی  مناطــق  بــه  را  پایــدار  اقتصــاد  کــرد:  تأکیــد   وی 
بر می گردانیم.

معاون رئیس جمهور در امور توســعه روستایی و مناطق محروم کشور 
بــا تأکید بر اینکه قرار نیســت برنامه جدیدی اختــراع کنم، گفت: در 
حوزه آموزش و مدارس قرار اســت تا پایــان برنامه هفتم ۳۰ درصد از 
شــکاف جاری کاهش یابد یا در حــوزه ورزش باید ۴۰ درصد افزایش 
مشــارکت ورزشی داشــته باشــیم یا در حوزه آب شــرب قرار است 
پروژه های نیمه کاره به اتمام برسد اما همه اینها، نیازمند همکاری همه 

دستگاه های  اجرایی است.

معاونامورزنانوخانوادهریاستجمهوری:
تشکيل کلينيک حجاب 

هيچ ارتباطی با دولت ندارد

ایســنا-زهــرا بهــروزآذر، معاون امــور زنــان و خانواده ریاســت 
جمهــوری دربــاره تشــکیل کلینیــک حجــاب گفت: ایــن موضوع 
 هیــچ ارتباطی بــه دولت نــدارد و شــکل گیری آن در دولت تصویب 

نشده است.
وی اضافــه کرد: موضــوع حجاب یک موضوع تربیتی اســت و باید در 
درون خانواده ها شروع شود ما حتماً در برنامه خود داریم که خانواده ها 

فرزندان خود را متقاعد کنند حجاب را انتخاب کنند.
معاون رئیس جمهور تصریح کرد: نباید با این موضوع شــبیه موضوعات 
دیگــر برخورد کنیم که موجب وهن اســلام و هم وهن موضوع امر به 

معروف و نهی از منکر است.
وی گفــت: این موضوع به نظر ما باید در ســطح کلان ذیل شــورای 
فرهنگ عمومی کشــور بررســی شــود. دولــت نه در ایــن موضوع 
دخالت داشــته و نه نقشــی ایفا کرده اســت.امیدواریم حتماً به شیوه 
 موثــر و در شــأن و کرامــت زنان ذیل نگاه اســلامی ایــن موضوع را 

پیگیری کنیم.
بهــروزآذر تأکید کرد: لایحه تأمین امنیت زنان از روز اول در دســتور 
کار دولت قرار گرفت و مطابق روال درخواســت تســریع دادیم و الان 
هم دوباره از مجلس درخواســت می کنیم، باتوجــه به پیگیری مجدد 
 دولــت ایــن لایحه را بــا فوریت در دســتور کار قرار دهنــد و به آن 

رسیدگی کنند.
وی افــزود: البته این تنها راهکار جلوگیری از بروز اتفاقات تلخ نیســت 
و حتمــاً باید روی مهارت های زندگی و تاب آوری در میان همه اعضای 
جامعــه کار کنیم و همه باید باهم مهارت شــنیدن و ارتباط موثر بین 

اعضای خانواده و جامعه را گسترش دهیم.  

 

 

ایسنا-فاطمــه مهاجرانی، ســخنگوی دولت گفت:  وزارت 
ارتباطات درباره کارگروه ویژه اقتصاد دیجیتال گزارشــی داد 

که به تصویب رسید. در مورد بنیاد نیز مصوبه داشتیم.
وی ادامــه داد: عارف و عراقچی درباره ســفر به عربســتان و 
تعاملات خوب با این کشــور گزارش دادنــد. گزارش معاون 
حقوقــی رئیس جمهور درباره حق عضویــت ایران در مجامع 
بین المللی و جداول مد نظر تصویب شــد. واردات خودروهای 
ســواری و کارکرده برقی و هیبریدی با عمر کمتر از 5 ســال 
تصویب شــد و منابع نیــز صرف خریــد خودروهای داخلی 
می شــود. ســخنگوی دولت ادامه داد: موضوع شهرداری ها از 

دستور هئیت دولت خارج و به کمیسیون مربوطه برگشت.
وی ادامه داد: سفر گروســی درباره تعاملات ایران و سازمان 
انرژی اتمی اســت. تأکید بــر صلح آمیز بودن انــرژی، دارو، 

کشاورزی نیز در این حوزه مطرح خواهد شد.
مهاجرانی با اشاره به مسئله فیلترینگ، گفت: رفع مسدودسازی 
یا فیلترینگ و ضابطه مند شــدن آن مطرح شد. از روز اول در 
دســتور کار قرار گرفت و در حال پیگیری است. درباره طرح 
دولــت برای ارائه به شــورای عالی فضــای مجازی گفت وگو 
 کردیم اما در نهایت کارگروهی مســوول بررســی آن شــد.
وی ادامــه داد: هیچ مافیایی توان ایســتادگی در مقابل وفاق 

مردم ایران را ندارد، هیچ مافیایی.
ســخنگوی دولت تأکید کرد: امیدوارم با تصمیم کارگروه به 

سمت ضابطه مند شدن فضای مجازی خواهیم رفت.
ســخنگوی دولت با اشــاره به انتخاب ترامــپ، گفت: ترامپ 
یکبار فشــار حداکثــری را طی کرد و دید کــه نتیجه بخش 
نبود. آمریکا یک بار از توافق خارج شــد و دید چه شــد. به 
ترامپ توصیه می کنــم »آزموده را مجــددا نیازماید«  تمام 
 تصمیمات را با تدبیر رهبری و شــورای عالی امنیت ملی پی 

خواهیم گرفت.
مهاجرانی با اشــاره به درگذشت دانشــجوی دانشگاه خواجه 
نصیــر، گفت: وزارت علوم در این باره پاســخ ها را جمع آوری 

خواهد کرد و پیگیری ها نیز انجام می شود.
وی درباره حضور رئیس جمهور در دانشگاه نیز گفت: پزشکیان 
اهل گفت وگو هســتند. ایشــان اهل علم و حلم هستند و از 
گفت وگو دچار مشکل نمی شوند. برنامه حضور رئیس جمهور 

در دانشگاه باید از دفتر ایشان پرسیده شود.
مهاجرانی با اشــاره به ایده تشکیل کلینیک ترک بی حجابی، 
گفت: دولت موضعش را درباره فرهنگی و اجتماعی از جنس 
حجاب که البته پایه های باوری در آن بسیار مهم است بارها و 

بارها اعلام کرده و نیازی به تکرار مجدد آن نیست.

وی تأکید کرد: دولت از تشــکیل کلینیک مطرح شــده خبر 
ندارد. سخنگوی دولت همچنین درباره سفر رافائل گروسی به 
ایران گفت: رئیس سازمان انرژی اتمی پاسخگو نوع و کیفیت 

نظارت سازمان انرژی اتمی و سفر گروسی به ایران است.
ســخنگوی دولت در ادامه با  اشــاره به رجیستری آیفون و 
مسائل حاشــیه ای، گفت: اولویت دولت متنوع است که هیچ 

کدام جای دیگری را نمی گیرد.
رجســتیری آیفون جای خودش را دارد و معیشت مردم هم 

جای خودش را دارد. 
قرار نیســت با رجستیری ایفون مشــکل معیشت مردم حل 
شود، مســئله ای  برخی مطرح کرده اند. دولت مطابق مصالح 
ملی تصمیم گیری می کند. واردات بنزین ســوپر و رجستیری 

آیفون از این دست است.
سخنگوی دولت در ادامه به نشست ریاض پرداخت و تصریح 
کرد: پیشــنهاددهنده برای برگزاری نشست فوق العاده ریاض 

خودِ ایران بود. 
کارگروهی تشکیل شد و  موضوع صلح در غزه و کرانه باختری 
مطرح شد که البته نیازمند پیگیری های بین المللی است که 

در دستور کار قرار دارد.
مهاجرانی در ادامه از کاهش مازوت ســوزی در نیروگاه های 

تولید برق صحبت کرد و گفت: کاهش مازوت ســوزی داریم 
نه توقف آن را. 

میــزان آلایندگی در  اراک، اصفهان و البرز بالا بود و طی این 
مدت تلاش شــد مازوت با گوگرد کمتر در اختیار قرار گیرد 
تا اگر لازم به مازوت سوزی در این شهرها شد لااقل آلودگی 

کمتری تولید شود.
وی متذکر شــد: به مردم اطمینان می دهم مشــکلی از نظر 
تأمین مازوت نداریم. صرفاً به خاطر بیماری های این شــهرها 

و سلامت مردم مازوت سوزی در سه شهر مذکور قطع شد.
سخنگوی دولت با اشاره به ذخایر سوخت مایع کشور،  گفت: 
میزان ســوخت مایع اول شهریور ۱۴۰۳ با مدت مشابه  سال 
قبل ۴۰ تا ۴5 کمتر شــده و طبیعی اســت که دچار کمبود 
منابع ســوختی باشــیم. این ذخائر باید در پنج ماه اول سال 

پر می شد که نشد.

سخنگویدولت:

 هیچ مافیایی توان ایستادگی مقابل وفاق مردم ایران را ندارد

تسنیم- سیدعباس عراقچی، وزیر امور خارجه با اشاره 
به سفر مدیرکل آژانش بین المللی انرژی اتمی به تهران 
گفت: همکاری های ما با آژانس همکاری های دامنه داری 
بوده و از قدیم هم وجود داشــته است. البته مشکلات 
و اختــلاف نظرهایی هم درخصوص نحوه همکاری ها با 

آژانس وجود داشته است.
وی افــزود: برنامه ریزی این ســفر از مدتی قبل انجام 
شــده بود و امیدواریم که درخصوص برخی اختلافاتی 
که وجود داره و نحــوه همکاری های آینده به توافقاتی 

برسیم.  
عراقچی عنوان کرد: روحیه گروسی در صحبت هایی که 
دوستان ما در وین با ایشــان داشتند، مثبت بوده و ما 
هم امیدواریم که با این روحیه مثبت یک مسیر جدیدی 

برای همکاری با آژانس ایجاد کنیم. 
وزیــر امور خارجه همچنین با اشــاره به اجلاس ریاض 
گفت: نشست ســازمان همکاری اسلامی اجلاس بسیار 
خوبی بود و سران کشورها مواضع بسیار خوبی داشتند. 
قطعنامه محکمی در این اجلاس در ۳8 بند تصویب شد 

که بســیار لحن محکمی علیه رژیم صهیونیستی دارد و 
اقدامات آنها را در همه جا محکوم کرده است.

وی دربــاره اختلافــات ایــران و آمریکا گفــت: بعضاً 
اختلافاتــی که با آمریکا داریم بســیار اصولی و مبنایی 
است و ممکن است حل شدنی نباشد ولی باید مدیریت 
کنیم تا هزینه های آن و تنش ها کاهش یابد.کانال های 

تماس بین ایران و آمریکا همچنان وجود دارد. 
عراقچی درخصــوص اظهارات ترامپ مبنــی بر اینکه 
تمایــل دارد جنگ در غزه را پایان دهــد، گفت: بارها 
گفتیــم آنچه که مقامــات آمریکایی اظهــار می دارند 
 برای ما ملاک نیســت، ملاک عملی هســت که صورت

می گیرد. 
دولــت فعلی آمریکا بارها ادعا کرده که دنبال آتش بس 
در غزه و لبنان هســتند ولی نتیجه ای حاصل نشده که 
این حالا یا حاصل ریاکاری آنها اســت یا حاصل ناتوانی 

آنها در برابر آتش بس یا هر دو.
وزیــر خارجه درخصــوص همکاری ایران و پاکســتان 
در مقابله با تروریســت ها گفــت: همکاری های امنیتی 
بین ایران و پاکســتان الان یــک موضوع جدی بین دو 
کشور اســت و هر دو طرف مصمم هستند که با عوامل 
تروریست در دو سوی مرز مبارزه کنند و مدیریت مرزی 

داشته باشیم.
وی افزود: هر دو کشور از تروریست رنج برده اند و حتی 
تلفاتی که برادرانمان در پاکستان از تروریست در نقاط 

مرزی متحمل شده بسیار بیشتر از شهدای ما است. 
همچنیــن لازم می دانــم از موضــع محکــم دولــت 
 پاکســتان در محکومیــت تهاجم رژیم صهیونیســتی 

به ایران تشکر کنم.

غیرعامل  پدافند  رئیــس  جلالی،  غلامرضا  ایرنا-
کشور در افتتاحیه هشــتمین نمایشگاه بین المللی 
صنایع بومــی پدافند غیرعامل تهــران اظهار کرد: 
پدافند غیرعامل به عنوان پیشران شرکت های فناور 
و دانش پایه و مراکز دانشــگاهی و پژوهشــگاهی از 
این شــرکت ها حمایت می کند و هم نقش پیشران 
علمی را دارد و هم کمک می کند به واسطه تولیدات 

محصولات فناورانه برای کشور امنیت تولید شود.
وی افــزود: حوادثی چون انفجــار پیجرها در لبنان 
و خرابکاری هــای صنعتــی ضــرورت اســتفاده از 
محصولات بومی در کشــور را دوچندان می کند و 
نشــان می دهد حداقل در حوزه های امنیت و دفاع 
به هیچ عنــوان نمی توان به فنــاوری خارجی اتکا 
کــرد زیرا بخش عمده ای از ایــن فناوری ها قابلیت 
پنهان کاری و نهــان کاری تهدید و قابلیت هایی که 

منجر به خرابکاری شود را دارند.
رئیس پدافند غیرعامل کشــور با اشــاره به سالگرد 
شــهادت طهرانی مقدم عنوان کرد: اگر ما مســیر 
زندگــی این شــهید را نــگاه کنیــم در روزهای 

ابتدایی زمان جنگ وقتی که موشــک های عراقی و 
موشک های ساخت شرق و غرب به تهران می خورد 
ما توانســتیم فقط آمــوزش اپراتوری موشــک و 
موشک های ســوخت مایع را از چند کشور بگیریم 

که بسیار هم پرخطر بود.
جلالی خاطرنشــان کرد: مــا از اپراتوری آن هم در 
حد ضعیف شــروع کردیم تا به طراحی ۱۰۰ درصد 
الگوهای مدرن موشک رســیدیم که امروز در دنیا 
بعضــاً نمونه ندارد یا در بین چند کشــور دنیا فقط 
نمونه دارد. وی بیان کرد: این نشــان می دهد مسیر 
شــهید طهرانی مقدم و ادامه آن، درســت و دقیق 
اســت و ما هم می توانیم با استفاده از همین مسیر 

محصولات خودمان را تولید کنیم.
رئیس پدافند غیرعامل کشور گفت: از سال گذشته 
که قانون تشــکیل ســازمان پدافنــد غیرعامل در 
مجلس تصویب شد اجرای مصوبات پدافند غیرعامل 
جرم انگاری شــده و الزام قانونی ایجاد شده و ما از 
ســال گذشــته پیگیری و دنبال کردیم تا مصوبات 
پدافند غیرعامل اجرا شــود، از سال گذشته تاکنون 
مــورد خاصی برای اعمال قانون پیــدا نکردیم و با 

تذکر و پیگیری مساله حل شده است.
جلالی تصریح کرد: برای خیلی از دســتگاه ها الزام 
اســت تا از محصولات داخلی اســتفاده بکنند ولی 
اگر محصــول داخلی کفایت نکند و کامل نباشــد 
تحت شرایط خاصی می توانند از محصولات خارجی 

استفاده کنند.
وی گفت: از این رو حتمــاً باید از محصول داخلی 
اســتفاده بشــود و مطمئناً محصــولات داخلی بر 

خارجی ها برتری دارد.
وی ادامــه داد: پاســخگویی شــرکت های داخلی، 
قابلیت اصلاح آنها و اعتمادی که نســبت به شرکت 
داخلــی در برابر پیچیدگی هــای تهدید وجود دارد 
جزو مزیت هایی است که شرکت های دانش بنیان و 
داخلی از آن برخوردار هستند برخلاف شرکت های 

خارجی که اینگونه نیستند.
رئیس ســازمان پدافند غیرعامل کشور عنوان کرد: 
ما قابلیت پیگیری، اصلاح، به روز رســانی، تعمیر، 
پاســخگویی و قابلیت های زیادی برای محصولات 

داخلی داریم که بسیار مهم است.
جلالی افزود: امروز در حوزه امنیت، قابلیت اعتماد 
یک ضریب بسیار بالایی است که صرفاً در محصول 

داخلی می شود از آن استفاده کرد.
وی تصریــح کــرد: قانون هــم تکلیف کــرده که 
محصولات تولیدشــده داخل اســتفاده شود ما هم 
تلاش می کنیم کــه از همه ظرفیت های قانونی که 
قانون در اختیار سازمان پدافند غیرعامل قرار داده 
اســتفاده بکنیم هم در حمایت و هم در پیگیری و 

هم در حمایت از استفاده آنها.
وی گفت: زندگی شــهید طهرانی مقــدم می تواند 
الگوی بســیار خوبی بــرای همه شــرکت فناور و 

محصولات بومی باشد.
رئیس پدافند غیرعامل کشــور خاطرنشــان کرد: 
امروز ما امنیت تولید شــده ناشی از قدرت موشکی 
کشــور و قدرت بازدارنده کشور را ناشی از زحمات 
و تلاش های این عزیز بزرگوار می دانیم و امیدواریم 

که راه ایشان ادامه داشته باشد.



محمدحســن اســدی، عضــو هیئت مدیــره اتحادیه 
شــهرهای تاریخی جهان در نوزدهمین اجلاس جهانی 
ایــن اتحادیه به میزبانی لیوبلیانا، به ابرپروژه بازآفرینی 

مجموعه زندیه پرداخت. 
 وی بــا معرفی و تبیین ظرفیت های تاریخی، فرهنگی 
و گردشگری کلان شهر شیراز و جایگاه این کلانشهر به 
عنوان پایتخت ایران در مقاطع مختلف سیاسی، اظهار 
کرد: زبان فارسی نام خود را از اقوامی  می گیرد که هزاران 
سال قبل در این سرزمین سكونت داشته اند و این معرف 
 جایگاه ویژه شــیراز و اســتان فارس در تاریخ و هویت 

سرزمین کهن ایران است. 
عضو هیئت مدیــره اتحادیه شــهرهای تاریخی جهان 
بــه بافت مرکزی و تاریخی این کلان شــهر که معادل 
هســته اصلی شــیراز قدیم است، نیز اشــاره و عنوان 
کرد: اینجــا یكــی از مقرهای اصلــی حكومت ایران 
در قــرن ۱۸ میــلادی اســت و نمــاد روح و شــكوه 
فرهنــگ ایرانــی و اســلامی که با معمــاری خاص و 
 جــذاب خود، ســالانه میلیون ها گردشــگر را به خود 

جذب می کند. 
اسدی در ادامه سخنان خود در این رویداد بین المللی 
بیان کرد: مجموعــه زندیه به عنوان نقطه کانونی بافت 

تاریخی شیراز اســت که بیش از ۲۹۰۰ محوطه، بنا و 
خانــه واجد ارزش تاریخــی را در برمی گیرد و بیش از 

۴۰۰ اثر آن در فهرست آثار ملی ثبت شده است. 
به گفته وی؛ شــهر تاریخی به جامانــده از دوره زندیه، 
دارای ۶ دروازه تاریخی اســت و خطوط شــبكه های 
 معابر و املاک واقع در این شــهر، حداقل ۱۲۰۰ سال 

قدمت دارد. 
شــهردار کلان شهر شیراز بیان کرد: ابرپروژه بازآفرینی 
مجموعــه زندیه که با محوریت شــهرداری شــیراز و 
همــكاری دولت در حــال انجام اســت، درصدد خلق 
فضاهای شــهری ســرزنده و باکیفیت و درعین حال، 

سازگار با نیازهای زندگی مدرن است. 
اســدی بابیان اینكه ایــن پروژه هم شــامل اقدامات 
حفاظتی و مرمت و هم مبتنی بر فعالیت های بهسازی 
و بازآفرینی است ، به تشــریح چشم انداز، سیاست ها، 

راهبردهای اجرایی و اهداف این پروژه پرداخت. 
عضــو هیئت مدیره انجمن کلان شــهرهای مهم جهان 
)متروپلیس( بازآفرینــی مجموعه زندیه را نه فقط یک 
پروژه مرمت کالبدی، بلكه یک تلاش جامع برای حفظ 
هویت و تاریخ غنی این کلان شهر دانست و خاطرنشان 
کرد: ما معتقدیم که چنین پروژه هایی می توانند نه تنها 
به شــكوفایی شهرهای ما کمک کنند، بلكه الهام بخش 
سایر شهرها نیز باشند تا با نگاه نو و خلاقانه به میراث 

تاریخی خود بنگرند. 
بنابرایــن گزارش، نوزدهمین اجــلاس جهانی اتحادیه 
شــهرهای تاریخی با حضور ۲۷ شــهر از ۱۵ کشــور 
ازجمله؛ ایــران، ژاپن، چیــن، یونان، آلمــان، ایتالیا، 
نپــال، ترکیه، چین، کره جنوبی، اتریش و... به میزبانی 

لیوبلیانا پایتخت اسلوونی در حال برگزاری است. 
گفتنــی اســت، کیوتــو ژاپــن »بنیان گــذار و مقر 
ایــن اتحادیــه« و شــیراز تنهــا کلان شــهر ایرانی 
 عضــو هیئت مدیــره اتحادیــه شــهرهای تاریخــی 

جهان است.
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گزارش خبری- لیلا غضنفری

جایگاه ممتاز دانشگاه شیراز 
در رتبه بندی موضوعی کیو.اس2024 

 ،۲۰۲۴ QS بر اســاس تازه ترین نتایج منتشرشــده رتبه بندی موضوعی 
دانشگاه شیراز موفق به کسب رتبه در 3 ردۀ موضوعی شده است. دانشگاه 
شــیراز در مهندسی نفت رتبۀ ۱۰۰-۵۱، در رده شیمی  رتبه ۴۵۱-۵۰۰ 
و در رده کشاورزی و جنگلداری رتبه ۴۰۰-3۵۱ را به  دست آورده است. 
روابط عمومی  دانشگاه شیراز، کســب این موفقیت ارزشمند را به جامعه 
علمی  دانشــگاه تبریک عرض نموده، تندرســتی، ســربلندی و موفقیت 
روزافزون خانواده بزرگ دانشگاه را از درگاه خداوند متعال آرزومند است.

مدیرکل کتابخانه های عمومی  فارس خبر داد: 
عضویت رایگان و بخشودگی جرائم در کتابخانه های 

عمومی  فارس به مناسبت هفته کتاب

عمومی  فارس  کتابخانه هــای  مدیرکل 
گفت: طرح بخشودگی جرائم و عضویت 
رایــگان در کتابخانه های عمومی  فارس 
۲3 و ۲۴ آبان ماه و به مناســبت هفته 
کتــاب اجرا می شــود. محمدحســین 
کتابخانه هــای  مدیــرکل  فیــروزی، 
عمومی  فارس در ایــن خصوص گفت: 
طــرح سراســری عضویت رایــگان در 
کتابخانه های عمومی  فارس به مناسبت 

ســی و دومین هفته کتاب و گرامیداشت روز کتاب، کتابخوانی و کتابدار 
امروز و فردا اجرا می شــود. فیروز افزود: علاقه مندان برای عضویت رایگان 
در کتابخانه های عمومی، می تواننــد با مراجعه حضوری به کتابخانه های 
استان یا پرتال کتابخانه های عمومی در سایت samanpl.ir ضمن دریافت 
کــد تخفیف به عضویت در کتابخانه های عمومی  اقدام کنند. مدت اعتبار 
کــد تخفیف تا پایــان آذرماه خواهد بود. وی همچنیــن به اجرای طرح 
بخشــودگی جرایم دیرکرد منابع به امانت گرفته شــده در کتابخانه های 
عمومی  اشــاره و عنوان کرد: در این طرح ۲3 و ۲۴ خواهد بود، اعضایی 
کــه منابع امانی خــود را همچنان پس از اتمام تاریــخ امانت در اختیار 
دارند، می توانند با مراجعه به کتابخانه  عمومی  امانت دهنده و بازگرداندن 

کتاب ها، از بخشودگی جرایم دیرکرد این طرح برخوردار شوند.

رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری 
شیراز خبر داد: 

شروع عملیاتی توسعه ۱۱0 کیلومتر فیبر شهری 
در کلان شهر شیراز

حجت رئیسی، رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری شیراز 
گفت: قرارداد مشارکتی توسعه ۱۱۰ کیلومتر فیبر شهری این کلان شهر 
در راستای تكمیل رینگ ارتباطی و تقویت پایدار شبكه دوایر شهرداری، 
سامانه های ترافیكی و شهری باهمت و تلاش کارکنان سازمان فاوا منعقد 
شد. رئیســی از اجرای۱۱۰کیلومتر فیبر شهری خبر داد و گفت: قرارداد 
مشارکتی توسعه۱۱۰کیلومتر فیبر شــهری کلان شهر شیراز در راستای 
تكمیل رینگ ارتباطی و تقویت پایدار شبكه دوایر شهرداری، سامانه های 
 ترافیكی و شــهری باهمت و تلاش کارکنان ســازمان فاوا منعقد شــد. 
وی افزود: این پروژه باهدف ایجاد زیرساخت پایدار و توسعه شهر هوشمند 
جهت ارائه خدمات الكترونیک در دوایر شــهرداری و ســایر دستگاه های 

خدمت رسان شهری به شهروندان سومین حرم اهل بیت)ع( است. 
رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری شیراز در ادامه بیان کرد: 
 شهرک های سعدی، گویم، میانرود و میدان میوه و تره بار مسیر ۱۱۰ کیلومتر 
فیبر شــهری را شامل می شود که در حال حاضر فاز نخست آن از انتهای 

بلوار مدرس آغاز و تا میدان میوه و تره بار ادامه می یابد. 
رئیســی گفت: در مسیر کلیه ســاختمان ها و دوایر شهرداری نظیر اداره 
مطالعات بحران، ایستگاه آتش نشانی، پایانه، ورزشگاه و بوستان ها به بستر 
فیبر نوری متصل شده و پیش بینی می شود طبق برنامه ریزی انجام شده و 
با همكاری سایر دوایر شهرداری و دستگاه های شهری تا پایان سال شاهد 

اجرای حدوداً شصت کیلومتر در کلان شهر شیراز باشیم.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان فارس:

 حضور چشم نواز هنرمندان فارس
 در نمایشگاه ملی صنایع دستی 

میراث  اقلیــدی، مدیرکل  ثابت  محمد 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
استان فارس از حضور پررنگ و متفاوت 
هنرمندان این استان در سی و هفتمین 

نمایشگاه ملی صنایع دستی خبر داد. 
صنایع دســتی  گفــت:  اقلیدی  ثابــت 
به عنوان یک برنــد ویژه، ملی و جهانی 
برای اســتان فارس بشــمار می آید که 
زمینه معرفی فارس و ایران را در جهان 

فراهم کرده اســت. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
فــارس افزود: فارس با شــهرهای ملی و جهانی در حوزه صنایع دســتی 
به طور مثال شیراز، شهر جهانی صنایع دستی، آباده، شهر جهانی منبت و 
فیروزآباد، شهر ملی دست بافته های داری، قلب تپنده صنایع دستی ایران 
اســت. ثابت اقلیدی به اهمیت صنایع دستی در رونق اقتصاد گردشگری 
اشاره کرد و بیان داشت: ظرفیت های ناب صنایع دستی با معرفی، آموزش 
و بازاریابی مناســب می تواند در رونق و شكوفایی اقتصاد هنرمندان این 

عرصه و در سطح کلان به ارتقای درآمد ملی بیانجامد. 
او تصریــح کرد: فارس در این نمایشــگاه با 3۰ هنرمنــد در ۱۵ غرفه و 
در رشــته های شــاخص منبت، خاتــم، قلم زنی، کاشــی هفت رنگ و ... 
حضوری پررنگ و متفاوت دارد. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی استان فارس از علاقه مندان هنر صنایع دستی دعوت کرد تا 
از تولیدات صنایع دستی فارس در نمایشگاه ملی تهران که از تاریخ ۲3 تا 

۲۶ آبان ماه در سالن شماره ۷ برپاشده است، بازدید کنند.

تسهیل دسترسی ناشران منطقه جنوب کشور 
به واسپاری کتاب

روح ا... منوچهری، رئیس مرکز اسناد و کتابخانه ملی منطقه جنوب کشور 
اعلام کرد: به منظور ســهولت دسترسی ناشــران منطقه جنوب کشور به 
واســپاری و دریافت اعلام وصول و نظارت سازمان اسناد و کتابخانه ملی 
بر واســپاری کتاب های منتشرشده در اســتان ها، دسترسی اعلام وصول 
 واسپاری کتاب در مدیریت اسناد و کتابخانه ملی منطقه جنوب فراهم شد.
منوچهری در نشست کتابخانه ملی منطقه جنوب کشور در شیراز گفت: 
به منظور نظارت ســازمان اســناد و کتابخانه ملی بر واسپاری کتاب های 
منتشــره در اســتان ها و تسهیل دسترســی ناشــران برای واسپاری و 
دریافت اعلام وصــول، با همكاری اداره  کل توســعه کتاب و کتابخوانی 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی دسترســی اعلام وصول واسپاری جهت 
مدیریت های منطقه ای و اســتانی فراهم شده است. از این رو، کتاب های 
منتشرشده ناشران اســتان فارس و کهگیلویه و بویراحمد برای واسپاری 
به مدیریت اســناد و کتابخانه ملی منطقه جنوب کشــور )شیراز( ارسال 
می شــود. وی با بیان اینكه هدف قانونِ واســپاری، حفظ میراث فرهنگ 
ملی هر کشور برای نسل های آینده است، افزود: به همین منظور و طبق 
مصوبه واسپاری شورای عالی انقلاب فرهنگی کلیه ناشران موظف هستند 

حداقل ۲ نسخه کتاب را تحویل کتابخانه ملی ایران کنند.
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پاسخگویی به شهروندان در قالب مهلت زمانی 
تعیین شده ضمن اعتمادسازی و افزایش سطح 
از مجموعه شــهرداری  رضایــت شــهروندان 
 و ضرورت اصل تكریم شهروندان مشارکت پذیر 
و دغدغه مند در مدیریت شــهر یک شــهر پویا 
را بســازد که شــهروندان ضمن ارائــه نقدها و 
 انتظارت،پیشــنهادهای خود را به شــهرداری

ارائه دهند.
شهرداری شیراز با نگاه تبدیل خود به یک نهاد 
اجتماعی، مدیریت واحد شهری را از مهم ترین 
وظایف خود دانسته و با علم به تحولات اخیر در 
عرصه کار و روابط اجتماعی در ســطح جوامع، 
با اســتفاده از فناوری ارتباطــات در راه تحقق 
اهداف کلان مدیریتی خود دست به راه اندازی 
سامانه های نوین شهری در حوزه های مدیریت، 
اجرا و نظارت در راســتای اجرای سیاست های 

خــود زد. هم اکنون از مهم تریــن دغدغه های 
شــهرداری کســب رضایت نسبی شــهروندان 
می باشــد. هنگامی کــه شــهروندان بداننــد و 

مطمئن باشند که حرف آنان شنیده می شود و 
 تا رســیدن به نتیجه منطقی پیگیری می گردد،
تلاش می کنند تا خواســته های خــود را بیان 

نمایند. حال ممكن است برخی از درخواست ها 
سریعاً انجام و پاسخ داده شود، تا درخواستی که 
ممكن است در آینده قابل انجام و یا امكان اجرا 
نداشته باشد، مهم پاسخ به نیازهای شهروندان 

و اعلام نتایج به آنهاست. 
شهرداری موفق است که وضعیت موجود شهر را 
از دید شهروند مورد بررسی قرار دهد و با تجزیه 
و تحلیل وضعیت موجود، وضعیت مطلوب مورد 
انتظار را به صورت بلندمدت مشــخص نماید، 
و در برنامه هــای کوتاه مدت ســالانه، فصلی و 

ماهانه اجرایی نماید. 
از وضعیــت موجود  اســتراتژی های حرکــت 
و رســیدن به وضعیــت مطلــوب را تعیین و 
با ســازماندهی و سیســتم ســازی نسبت به 
اجرایی نمودن سیاســت ها اقدام نمایند. آنطور 
 اداره کل ارتباطــات شــهرداری شــیراز اعلام 

کرده است.
نظافت معبر، سد معبر بارفروش، مرمت آسفالت، 

ساخت وســاز غیرمجاز و سد معبر واحد صنفی 
نیز اولویت پرتكرار شــهروندان برحسب درصد 
تماس شهروندان بوده که این درصد به ترتیب: 
 ۸/۹، ۴/3۹، ۴/۰۵، 3/۶۴ و3/۱۹ بــوده اســت. 
اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری 
شــیراز اعلام کرد: مجموع تماس های دریافتی 
مرکــز ارتباطات مردمی ۱3۷ در مهرماه ســال 
جــاری ۱۶ هزار و ۶۸3 تماس بوده اســت که 
۶3/۷۴ درصــد مربــوط بــه درخواســت های 
شهروندی و 3۶/۲۶ درصد مربوط به راهنمایی 

بوده است. 
 بنابر گزارش اداره کل ارتباطات و امور بین الملل 
شهرداری شیراز؛ سازمان مدیریت پسماند، اداره 
پیشــگیری و رفع تخلفات شهری و شهرداری 
مناطق۱،۴و۱۰ شــیراز بیشترین درصد تماس 
حوزه های اجرایی با بیشــترین مطالبه مردمی 
 را داشــته اند که درصد آنها به ترتیب ۲۵/۵۶، 

۱۰/۷۸، ۶/۸، ۶/۵۴ و ۵/۴3 است.

حدود یک هفته اســت که دو  بــازار طلا و دلار در وضعیت 
نسبتاً  ارامی نوســان دارد اما سومین بازار یعنی خودرو این 
روزها روند رو به رشدی را در پیش گرفته است، بطوری که 
قیمت شــاهین اتوماتیک پلاس در بــازار آزاد به کانال یک 

میلیارد تومان وارد شد. 
علاوه بر آن، پژو ۲۰۷ اتوماتیک پانورما هم توانست این کانال 

را لمس کند و یک میلیاردی شود. 
  خودرو بخریم یا خیر؟

مسئله اینكه خودرو بخریم یا خیر سؤال بسیاری از متقاضیان 
خودرو در بازار اســت. کارشناســان معمولاً در پاسخ به این 
ســؤال عوامل مختلفی را در نظر می گیرند. اما پاسخ قطعی 
به این پرسش این اســت که خرید خودرو تا پیش از شروع 
ســال جدید به صرفه تر از خرید خودرو در سال آینده است. 

 بسیاری امیدوار به کاهش قیمت خودرو در ماه های پیش رو
 هســتند اما بررســی ســیگنال های اقتصادی نشان از رشد 
قیمت هــا دارد. بنابراین احتمالاً کســانی که در حال حاضر 
از خرید خودرو دست کشــیده اند، به زودی مجبور به خرید 

خودرو با اختلاف چند صد میلیون تومانی خواهند شد.
روند کلی بازار با توجه به شــرایط واردات و احتمال رشــد 
۱۰۰درصدی تعرفه در بودجه ســال آینده، نشان از افزایش 
تقاضا بــرای خودروهای داخلی و مونتــاژی دارد. چرا که با 
افزایــش قیمــت خودروهای وارداتی بســیاری به ســمت 
خودروهای مونتــاژی حرکت خواهند کرد که این مســئله 
بــه احتمال فراوان باعث رشــد قیمت بازار بســیاری از این 

خودروها خواهد شد.
بازار خودرو طی چند ماه اخیر در رکود سنگینی قرار داشته 
اســت. انتظار برای واردات خودروهــای خارجی و همچنین 
بحث واردات خودروهای دســت دوم، این رکــود در بازار را 

عمیق تر هم کرده است.
با توجــه به سیاســت های دولت به نظر نمی  رســد واردات 
خودروهای دســت دوم در دســتور کار باشــد و آنچه که به 
عنــوان آئین نامه واردات این خودروها که در آخرین روزهای 
کاری دولــت قبل به تصویب رســید، در دولــت جدید قرار 

نیست به کار گرفته شود.
بنابراین تكلیف بازار با واردات خودروهای دست دوم مشخص 
شده است. از ســوی دیگر شاهد عرضه تعداد بسیار متنوعی 
از خودروهــای نو در ســامانه فروش خودروهــای وارداتی 
هستیم. این مســئله نشان می دهد که دولت قرار است روی 
این خودروها و بحث تولیــد داخلی برای تأمین بازار خودرو 

تمرکز کند.
بــا این وجود افزایش قیمت ارز طــی هفته های اخیر و روند 
افزایشــی آن کار را بــرای واردات و تولید خودرو ســخت تر 
خواهــد کرد. به نظر می رســد طــی ماه های آینده شــاهد 

رشــد قیمت ها در بازار و احتمــالاً افزایش قیمت کارخانه ای 
خودروها خواهیم بود.

این در حالی اســت که بســیاری به انتظار کاهش یا ریزش 
قیمــت  خودروها دســت از خرید کشــیده اند. موضوعی که 
احتمــالا در ماه هــای پیش روی به ضرر افــراد تمام خواهد 
شــد. چرا که با رشد قیمت ارز هزینه تولید و واردات خودرو 
افزایش پیدا می کند. همچنین بر اســاس اخبار منتشر شده 
دولت در کنــار تأمین ارز واردات خودرو بــه دنبال افزایش 

تعرفه و کسب درآمد در بودجه سال ۱۴۰۴ است.
بر اساس گزارش ها دولت احتمالاً تا ۱۰۰ درصد تعرفه واردات 
خودرو را افزایش خواهد داد. ضمن اینكه تورم مهرماه ســال 
جاری نیز ۲/۷درصد افزایش داشــته اســت. همه این موارد 

سیگنال رشد قیمت ها را به بازار خودرو مخابره می کند.

پیشبینیبازارخودروومتقاضیانچشمانتظار؛

گرانیخودرواستارتزد
خودروهابهکانالیکمیلیاردرسیدند

حســین علی امیری، اســتاندار فارس در همایش بین المللی 
اندیشــه های قرآنی حضرت آیت ا... العظمی امام خامنه ای  که 
در حرم مطهر حضرت شــاهچراغ)ع( برگزار شــد، با تأکید 
بر اینكه فرهنگ شــهادت برآمــده از قرآن کریم عامل رعب 
و وحشــت جهان استكبار شده اســت، اظهار کرد: اگر امروز 
روحیه جهادی و ایســتادگی رهبر معظــم انقلاب در میان 
امت اسلامی  نشــر و پخش شده، این برگرفته از اندیشه های 

قرآنی ایشان است. اســتاندار فارس ادامه داد: برادران شیعه 
و ســنی جبهه مقاومت بدون اختلاف، با هم همراه هستند و 
خون به هم آمیخته برادران شیعه و سنی در جبهه مقاومت، 
اسلام را به عنوان دینی مقاوم به بشریت معرفی کرده است. 
امیری گفت: در علم حقوق هنگامی که موضوعی در جامعه به 
صورت یک ضرورت غیر قابل اجتناب نمایان شود، نیاز است 
تا جامعه چشــم انداز رفتار و کردار و مناســبات خود بر این 

مبنا بسنجد، قانونگذار اقدام به وضع قانون می کند.
اســتاندار فارس با بیان اینكه قرآن کریــم بزرگترین قانون 
زندگی بشری است، افزود: خالق هستی در ۱۴۰۰ سال پیش 
این قانون بزرگ را بر پیامبر اسلام نازل کرد تا جامعه بشریت 

رفتار و کردار و اندیشه و مناسبات اجتماعی خود را بر اساس 
این قانون تنظیم کند. 

وی اظهار کرد: قرآن کریم باید در همه شــئون زندگی بشر 
عملی شــود در حالــی که پیش از انقلاب اســلامی، جایگاه 
قرآن در جوامع اســلامی  تنها برای قرائت و در خانواده های 
مومن نیز مســئله ای شــخصی بود اما ایــن عمل قبۀ قرآن 
 منحصر به بعد شخصی بود و ظهور و بروز اجتماعی برای آن 

مشاهده نمی شد.
امیری با اشــاره به اینكه انقلاب بر مبنای قرآن کریم شكل 
گرفت و پس از آن قرآن در جنبه های اجتماعی، سیاســی و 
حقوقی ظهور و بروز یافت، یادآور شــد: دفاع مقدس بر پایه 

مفاهیم قرآنی جهاد شكل گرفت و به پیروزی رسید.
وی افزود: اندیشــه های قرآنی رهبر معظــم انقلاب در دیگر 
ابعــاد اجتماعی کشــور مانند حقوق زنــان و حق و حقوق 
اقوام و مذاهب اســلامی  در ایران نیز نمود یافته است و همه 
 مذاهب دارای حقوق و در مجلس شــورای اسلامی از نماینده 

برخوردار هستند. 
اســتاندار فارس بیــان کرد: انقــلاب رهبر معظــم انقلاب 
در شــرایطی که مفاهیــم قرآنی عمدتا در قالــب عرفانی و 
یا کلامی مطــرح می شــد، آموزه های اســلامی را بر مبنای 
اندیشــه های قرآنــی مطرح کردنــد که در همه ســطوح و 

عرصه های جامعه اسلامی ظهور و بروز پیدا کند. 

استاندار فارس:

قرآنبزرگترینقانونبرایتمامعرصههایزندگیبشریاست

از آغــاز اجرای طرح پابند الكترونیک و راه اندازی زندان مجازی در 
نظامات قضائی و حقوقی کشــور، با موافقت مراجع قضائی فارس و 
با پیشنهاد زندان ها و مراکز تأمینی و تربیتی استان، تاکنون حدود 
3۵۰۰ نفر از زندانیان واجد شرایط تحت پوشش پابند الكترونیک 

قرار گرفته اند. 
اســحاق ابراهیمی ، مدیرکل زندان های اســتان با اعلام خبر فوق 
گفت: پابنــد الكترونیک نوعی نوین از مجــازات حبس به صورت 
مجازی اســت که از جمله ارفاقات قضائــی و ظرفیت های حقوقی 
محســوب می گردد که به واسطه آن فرد ضمن اینكه تحت نظارت 
دقیــق و الكترونیــک و در محدوده ای تعیین شــده قرار دارد، به 
زندگی در کنار خانواده و اشــتغال مفید در جامعه می پردازد و از 
این طریق تبعات ناشــی از حبس بر وی و خانواده اش به حداقل ها 

کاهش می یابد. 
ابراهیمی  خاطرنشــان ساخت: بسیاری از افرادی که تحت پوشش 
پابند الكترونیک قرار گرفته اند توانســتند در مدت تحمل کیفر از 
این ظرفیت استفاده و با جلب رضایت شكات موجبات آزادی خود 
را فراهم ســازند. و ی با بیان اینكه زندانیان واجد شــرایط، پس از 
درخواست خود و موافقت شــورای طبقه بندی زندان، می توانند از 
ظرفیت و قابلیت پابند الكترونیک اســتفاده کنند؛ اظهار داشــت: 
بر اســاس تمهیدات قضائی پیش بینی شــده مراجع قضائی راساً 
می تواننــد افراد واجد شــرایط را که به مجــازات حبس محكوم 
شــده اند، پیش از ورود به زندان تحت پوشــش پابند الكترونیک 

قرار دهند.
 ایــن مقام ارشــد زندان های فارس بــا بیان اینكــه اعمال پابند 
الكترونیک از مصادیق رعایت حقوق شــهروندی در نظام مجازات 
اســلامی و عدالت کیفری اســت، گفــت: هم اکنــون ۸۲۰ نفر از 
زندانیان با مســاعدت مراجع قضائی از پابند الكترونیک اســتفاده 
می کنند که بنا داریم این آمار را با پوشــش حداکثری افراد واجد 
شرایط در مدت باقیمانده تا پایان سال افزایش دهیم و شهروندان 

را از مزایا و امتیازات آن برخوردار نماییم. 
وی گفت: اعتقاد داریم اســتفاده از پابند الكترونیک تاثیر مستقیم 
بر پیشــگیری از وقوع جرم و تكرار و تســری آن در جامعه خواهد 
داشــت و پابند الكترونیک می تواند از شــان انســانی افراد واجد 
شــرایط و همچنین خانواده های زندانیان کــه در وقوع جرم تاثیر 
و نقشــی ندارند به درســتی صیانت کند ضمن اینكه حضور فرد و 

نان آور خانواده در کنار آن از توسعه جرم به فرزندان بی سرپرست 
جلوگیری می نماید. از دیگر سو مراجع قضائی نیز با توجه به اشراف 
دقیق اطلاعاتی و نظارت موثر الكترونیک مراکز نظارت الكترونیک 
و نظــام نیمه آزادی ادارات کل بر تــردد رفتار و وضعیت زندانیان 
استفاده کننده از پابند الكترونیک به این مقوله اعتماد و اطمینان 
داشــته و نسبت به توســعه ن همكاری و شایســته ای را به عمل 

آورده اند.
   فرصت برای مشارکت و حضور سرمایه گذاران و کارآفرینان 

بخش خصوصی در زندان ها فراهم است
بیش از ۴۵ درصد زندانیان شــاغل در زندان های فارس، از طریق 
کارآفرینان و ســرمایه گذاران بخش خصوصی مشــغول به فعالیت 
هســتند. اسحاق ابراهیمی همچنین  در بازدید خود از زندان لار از 
مجموعه اشــتغال مولد و کارگاهی زندان بازدید نمود و بر ضرورت 
مشــارکت مسئولان شهرســتان در خصوص ایجاد اشتغال مولد و 

صنعت محور در این موسسه کیفری تأکید کرد. 
مدیــرکل زندان های فــارس در جمع رئیس و مســئولان زندان 
لارســتان و در بازدیــد از این موسســه کیفری گفت: بر اســاس 
تكالیف سازمانی، تحقق اشــتغال صنعت محور و خوابگاه- کارگاه 
از جمله برنامه های اولویت دار ســازمان زندان ها در ســال جاری 
معرفی شــده، از این رو مدیران زندان ها می بایســت ضمن تعامل 
با دســتگاه قضائی و دســتگاه اجرایی شهرســتان از کارآفرینان و 
ســرمایه گذاران بخش خصوصی بــرای حضور و ســرمایه گذاری 
در زندان هــا و ایجاد اشــتغال صنعت محور مولــد و پایدار دعوت 
 و از ایــن فرصت و اولویــت برای رونق تولید اســتفاده حداکثری 

داشته باشند. 

مدیرکل زندان های استان فارس خبر داد:

برخورداری۳۵۰۰زندانیاستانازامتیازپابندالکترونیکی
شهردار شیراز:

مجموعهزندیهنقطهکانونیبافتتاریخیشیرازاست

سامانه1۳7شهرداریشیرازوارتباطبینشهروشهروند

صدای اعتماد در گوش شهر
ثبتبالغبر16هزارو۵۰۰تماسشهروندانباسامانه1۳7شهرداریشیراز
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ایالات متحده

اجازه دهید اسراییل با ایران مقابله کند

فارس- گزینــه انتخابی رئیس جمهور منتخــب ایالات متحده 
برای ریاســت پنتاگون نیز مانند گزینه وزارت خارجه این کشور، 

موضع گیری هایی ضدایرانی در کارنامه خود دارد.
پیت هگزا، مجری شــبکه فاکس نیوز و گزینه مدنظر رئیس جمهور منتخب آمریکا 
برای وزارت دفاع، پیش از  این در گفت وگوهای تلویزیونی خود با اظهاراتی ضدایرانی 
تأکید کرده اســت که اسرائیل باید جلوی ایران را بگیرد. هگزا که از کهنه سربازان 
گارد ملی ارتش آمریکا به شــمار می رود در مصاحبه خود تصریح کرده اســت که 
»اجازه بدهید اســرائیل با آن ها )ایــران( مقابله کند. ما نباید جلوی اســرائیل را 
بگیریم... اجازه بدهید آن ها در )حمله به( تأسیســات هسته ای ایران هر کاری که 
نیاز دارند؛ انجام دهند«.این افســر ســابق پیاده نظام ایالات متحده که پیش ازاین 
مأموریت هایی را در عراق، افغانســتان و خلیج گوانتانامو انجام داده؛ مدعی شــده 

است که »در واقع اگر اسرائیل نبود، ایران همین الان بمب اتم داشت«.
هگزا با اشــاره به دشمنی دیرینه ایالات متحده با ایران به این موضوع اشاره کرده 
اســت که آمریکا می تواند از طریق اسرائیل با ایران مقابله کند. وزیر دفاع احتمالی 
آمریکا تصریح کرده اســت»رژیم ایران از سال ۱۹۷۹ به طور مؤثر با ایالات متحده 
در جنگ بوده است. سؤال این است که آیا ما می خواهیم فعالانه با آن ها در جنگ 
باشیم؟ پس اجازه بدهید اسرائیل با آن ها مقابله کند«. علاوه بر هگزا برخی دیگر از 
گزینه های انتخابی دونالد ترامپ از جمله وزیر احتمالی وزارت خارجه مارکو روبیو 
هم مواضعی علیه ایران داشــته اند. روبیو پیــش از این بر لزوم حفظ گزینه نظامی 
علیه ایران و تشدید تحریم ها تأکید داشته است.اغلب افراد موردنظر دونالد ترامپ، 
رئیس جمهــور منتخب ایالات متحده اقدامات یــا موضع گیری هایی در حمایت از 

رژیم صهیونیستی و علیه ایران را در کارنامه خود دارند.

مشاورارشدرئیسجمهورآمریکا:
 توافق آتش بس در لبنان بزودی حاصل می شود

ایسنا- مشاور ارشد و فرستاده ویژه دولت جو بایدن گفت به زودی برای حصول 
توافق آتش بس در لبنان تلاش خواهد شــد و نســبت به دستیابی به آن اظهار 
امیدواری کرد. »آموس هوکشــتاین«، مشاور ارشــد »جو بایدن« رئیس جمهور 
آمریکا و فرســتاده او معتقد است »به زودی اقدامی برای دستیابی به یک توافق 
آتــش بس در لبنان صورت خواهد گرفت« او تأکید کرد: من نســبت به حصول 
آن امیدوار هستم. دولت جو بایدن در حالی که آخرین هفته های خود را سپری 
می کند تلاش دارد آتش بســی را بین رژیم صهیونیســتی و لبنــان برقرار کرده 
تــا دســتاوردی را پیش از پایان کارش بــه نام خود رقم بزند. به نوشــته وبگاه 
»آکسیوس«، برقراری آتش بس در لبنان قبل از شروع دولت دوم »دونالد ترامپ«  
در ۲۰ ژانویه می تواند همچنین به منافع این رئیس جمهور منتخب ایالات متحده 
نیــز خدمت کرده و یک بحران دیگر مرتبط با غرب آســیا را از دســتور کار او 
خارج کند. به نوشــته این وبگاه خبری مقام های آمریکایی ادعا کردند »بنیامین 
نتانیاهو«، نخســت وزیر رژیم صهیونیستی به دولت جو بایدن »تمایل خود برای 

پایان دادن به جنگ در لبنان در عرض چند هفته آینده« را اعلام کرده است.
»ران درمــر«، وزیر امور راهبردی کابینه رژیم صهیونیســتی دوشــنبه به دیدار 
آموس هوکشــتاین و »برت مک گورک«، یک مشاور مهم دیگر جو بایدن رفته و 

مذاکراتی بر سر تلاش برای آتش بس در لبنان داشت.
»جیک ســالیوان«، مشاور امنیت ملی کاخ ســفید نیز صبح سه شنبه با درمر به 
منظور مذاکرات مشابهی دیدار کرد. یک مقام  آمریکایی گفت: »نشست ها با درمر 
مفید بودند و باعث رفع بســیاری از شکاف های باقی مانده میان ایالات متحده و 
اســرائیل پیرامون متن توافق  آتش بس و یک نامه جانبی درخواست شده توسط 
اسرائیل شــدند.« به نوشته این وبگاه آمریکایی مقام های آمریکایی گفتند: »این 
نامه شامل تعهد آمریکا است مبنی بر اینکه اسرائیل اجازه اقدام نظامی در لبنان 
را ندارد مشــروط بــر اینکه ارتش لبنان و نیروهای صلحبان ســازمان ملل مانع 
فعالیت های نظامی حزب ا... در نزدیکی مرز یا قاچاق اســلحه ســنگین به داخل 
لبنان شوند.« یک مقام آمریکایی اظهار کرد: »این توافقی نیست که به سرانجام 

رسیده باشد اما نزدیک به این نقطه است.«

نمایندهپیشیندولتآمریکادرامورافغانستان:
ریاست جمهوری ترامپ فرصت توافق میان ایران و آمریکا 

را فراهم می کند
ایسنا- نماینده پیشــین دولت آمریکا در امور افغانستان با بیان اینکه »حصول 
توافق میان تهران و واشنگتن بهتر از جنگ است« تأکید کرد که روی کار آمدن 

دونالد ترامپ در کاخ سفید فرصت چنین توافقی را فراهم می کند.
»زلمای خلیل زاد« نماینده پیشــین دولت آمریکا در امور افغانستان درباره توافق 
میــان ایران و آمریکا در دولت دوم »دونالد ترامپ« ابراز امیدواری کرد. خلیلزاد 
روز سه شنبه و طی پیامی در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: توافق ایران و آمریکا 
که اهداف حیاتی آمریکا را برآورده کند، بهتر از جنگ و دستیابی ایران به سلاح 

هسته ای خواهد بود.
او در پیــام خــود با تکیــه بر ادعاهای بی اســاس و واهی غرب دربــاره ماهیت 
فعالیت های هســته ای ایران افزود: البته این توافق، برجام ۲ نخواهد بود. چنین 
توافقی باید برنامه تســلیحات هســته ای ایران را متوقف کند و در خدمت منافع 
آمریکا باشــد، نه اینکــه فقط آن را به تعویق بینــدازد. خلیلزاد همچنین تأکید 
کــرد انتخاب دونالد ترامپ به عنوان چهل و هفتمین رئیس جمهور ایالات متحده 
فرصت چنین توافقی را فراهم می کند. این اظهار نظر در حالی اســت که ترامپ 
در اولیــن دوره فعالیــت خود در کاخ ســفید پس از انتقادات فــراوان از برنامه 
اجامع اقدام مشــترک )برجام( به این بهانه که اهداف آمریکا را محقق نمی کند 
و به نفع این کشــور نیست در ســال ۲۰۱۸ به طور یک جانبه از آن خارج شد و 
 تحریم هــای ایران را که ذیل برجام و در ازای محدودیت برنامه هســته ای ایران 

لغو شده بود، بازگرداند.

سخنگویوزارتامورخارجهچین:

از بهبود روابط ایران و عربستان حمایت می کنیم
امورخارجه  وزارت  سخنگوی  ایسنا- 
چین تأکید کرد که پکن از پیشــرفت 
در روابط ایران و عربســتان ســعودی 

استقبال و آن را تحسین می کند.
وزارت  ســخنگوی  جیــان،  لیــن 
نشســت خبری  در  امورخارجه چین 
هفتگی خود درباره بهبود روابط ایران 
و عربســتان که بــا میانجی گری پکن 
اتفاق افتاد، تأکید کرد که کشــورش 
از حصول پیشــرفت مثبت در روابط 
میان تهران و ریاض اســتقبال و آن را 

تحسین می کند.
وی ادامــه داد: عربســتان ســعودی 
و ایــران در ســطوح مختلــف درگیر 
تعاملات ســازنده ای بوده اند که باعث 
تحکیم بیشــتر شتاب آشــتی شده و 
کمــک قابل توجهی بــه صلح و ثبات 

منطقه ای کرده است.
به نوشــته روزنامه گلوبال تایمز، لین 
همچنین خاطر نشــان کرد: چین به 
حمایت از دو کشور در تقویت اعتماد 

متقابــل و پیشــبرد به ســوی روابط 
دوستانه پایدار ادامه خواهد داد.

ایــن اظهــارات پــس از آن مطــرح 
می شــود که محمدرضا عارف، معاون 

اول رئیس جمهــوری ایــران در هفته 
جاری به منظور شــرکت در کنفرانس 
همکاری اســلامی به عربســتان سفر 
و با مقامات ارشــد ســعودی، ازجمله 
محمد بن ســلمان، ولیعهد این کشور 

دیدار کرد.
محمد بن سلمان در بیانیه آغازین خود 
در این نشست خواهان آتش بس فوری 
در غــزه و لبنان شــد و در باره ایران 
گفت: ما از جامعه جهانی می خواهیم 
با توقــف فوری حملات اســرائیل به 
برادرانمــان در فلســطین و لبنان، به 
مسئولیت خود در حفظ صلح و امنیت 
بین المللــی عمل کنند و اســرائیل را 
ملزم کننــد به حاکمیــت جمهوری 
اسلامی ایران احترام بگذارد و از حمله 

به قلمرو آن خودداری کند.

سازمان ملل

نمایندهفلسطیندرسازمانملل:
ما هرگز نابود نخواهیم شد

ایرنا- نماینده فلسطین در ســازمان ملل، در سخنرانی خود در 
شــورای امنیت سازمان ملل اعلام کرد که ما هرگز نابود نخواهیم 
شــد. ریــاض منصور، از شــورای امنیت درخواســت کرد که در 
خصوص قحطی در غزه اقدام کند. او به شــورای امنیت گفت: »بیایید تأمل کنیم. 
اسرائیل قحطی را به عنوان یک روش جنگی برای اهداف پاکسازی قومی و پیشبرد 
اهداف اســتعماری خود اجرا کرده اســت«. وی افزود: »هر مردی که ما نسبت به 
آن هشــدار دادیم، هر آنچه اســرائیل انکار کرد، در برابر چشمان ما اتفاق می افتد. 
ما در آخرین مراحل یک طرح هماهنگ برای تخلیه مناطق وسیع غزه از جمعیت 

فلسطینی آن هستیم.«
منصور همچنین طرح اســرائیل برای الحاق کرانه باختری اشغالی را محکوم کرد و 
گفت: مردم فلســطین بار دیگر با مرگ، سلب مالکیت و آوارگی مواجه هستند، اما 
باز هم تکرار می کنیم، ما ناپدید نخواهیم شد. ما مانند درختان زیتون در سرزمین 
خود ریشــه داریم.« ســازمان ملل متحد نســبت به کاهش چشم گیر کمک های 

بشردوستانه به نوار غزه به ویژه وضعیت »فاجعه بار« شمال آن هشدار داد.
آمریکا در ۱۳ اکتبر )۲۲ مهر( به رژیم اســرائیل مهلت داد تا امکان افزایش انتقال 
کمک های بشردوستانه به غزه را فراهم کند. این مهلت امروز سه شنبه یا چهارشنبه 
)فردا( به پایان می رســد، اما معلوم نیســت واشــنگتن به دلیل خودداری تل آویو 
از عمل به این خواســته، چه اقدامی بکار خواهد بســت. لوئیز واتریج افســر ارشد 
اورژانس آژانس امداد و کار ســازمان ملل متحد برای آوارگان فلسطینی )آنروا( در 
پاسخ به این ســوال که آیا نشانه هایی مبنی بر بهبود وضعیت قبل از ضرب الاجل 
روز چهارشــنبه وجود دارد یا خیر، تأکید کرد که میزان »ورود کمک ها به نوار غزه 

در کمترین سطح خود در چند ماه گذشته قرار دارد«.
دفتر کمک های بشردوســتانه ســازمان ملل متحد اخیرا اعلام کرد که حمله یک 
ماهه اســرائیل به شمال غزه مانع از ارســال کالا های ضروری به این منطقه شده 
و اکنــون ۷۵ تا ۹۵ هزار نفر از مــردم غزه به کمک امدادی فوری نیاز دارند. رژیم 
صهیونیســتی از هفتم اکتبر۲۰۲۳ )۱۵ مهــر ۱۴۰۲( جنگ ویرانگری را علیه نوار 

غزه آغاز کرده است.

اخبار کوتاه جهان

تســنیم- نبیه بری، رئیــس پارلمــان لبنان طی 
سخنانی در واکنش به شایعات مربوط به پیشنهادات 
آتش بــس اعلام کــرد: آنچه در زمــان حاضر اتفاق 
می افتد، صرفاً اطلاعاتی اســت که در رسانه ها منتشر 
می شــود و ما به شکل رســمی چیزی در این زمینه 

دریافت نکرده ایم.
نبیه بری در گفت وگو با روزنامه الشرق الاســط گفت: 
لبنان منتظر ارائه پیشــنهادات رسمی است تا بتواند 
در این زمینه تصمیم بگیرد، بنابراین ما درباره چیزی 
که در رســانه ها و محافل سیاســی آتش بس مطرح 
می شود، اظهار نظر نمی کنیم، از نظر ما تنها قطعنامه 
۱۷۰۱ روی میز اســت و مفاد آن باید به شکل کامل 

توسط هر دو طرف اجرا گردد، نه فقط توسط لبنان.
این مقــام لبنانی تأکید کرد: چند مــاه قبل، زمانی 
که پیشــنهاد آتش بس از طریق درخواست مشترک 
آمریکا و فرانســه در شــورای امنیت مطرح شــد و 
چندین کشــور غربی و عربی هم به آن پیوســتند، 
لبنان با ضمانت هایی که در این زمینه خواسته شده 
بود موافقت کرد و نجیب میقاتی، نخست وزیر دولت 
موقت لبنان رســماً موافقت خــود را اعلام نمود، اما 
بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم اشغالگر بعد از 
اینکه با پیشنهاد مذکور موافقت کرده بود، آن را رد و 

همه را غافلگیر کرد. وی خاطرنشان کرد: رژیم اسرائیل 
امروز بعد از ناتوانی در رسیدن به اهداف نظامی خود، 
در یــک باتلاق واقعی قرار دارد، بنابراین به کشــتار 
 و ویرانی بیشــتر روی مــی آورد و بی وقفه به جنایات 

خود ادامه می دهد.
نبیه بری بــا قدردانــی از نقش نیروهای ســازمان 
ملــل )یونیفل( که درخواســت رژیم صهیونیســتی 
برای عقب نشــینی از مرزها را قبــول نکردند، اظهار 
داشت: جنگ اســرائیل علیه لبنان به وحشیانه ترین 
حالت ممکن رســیده اســت و این رژیم به کشتار و 
 جنگ علیه بشــریت ادامــه می دهــد و باید جلوی 

آن را گرفت.
رئیس پارلمان لبنان همچنین در ســخنانی جداگانه 
در واکنش به شــایعات آتش بس اعــلام کرد: موضع 
لبنــان دربــاره هرگونــه آتش بس در آینــده کاملًا 
 روشــن اســت و قطعنامه ۱۷۰۱ بدون کــم و زیاد 

باید اجرا شود.
وی اضافه کرد: موضع ما روشــن اســت، و آیا هیچ 
فــرد عاقلی تصور می کند که ما بــا یک آتش بس یا 
راهــکاری موافقت کنیم کــه تأمین کننــده منافع 
اسرائیل و نابودکننده منافع و حاکمیت لبنان باشد؟ 
من امیدوارم که ســیگنال مثبتی از دیدار میان جو 
بایدن و دونالد ترامپ به آموس هوکشتاین، فرستاده 
آمریکا برســد و مــن آماده ملاقات با هوکشــتاین و 
صحبت درباره چیزی که قبــلًا روی آن توافق کرده 

بودیم، هستم.
نبیــه بری تصریح کرد: تشــدید حملات وحشــیانه 

دشمن صهیونیســتی علیه ضاحیه بیروت و مناطق 
جنوب لبنان و بقاع، پیامی از ســوی این رژیم است؛ 
با این مضمون که صهیونیست ها بر مذاکره زیر آتش 
اصرار دارند، اما ما مجــدداً تأکید می کنیم که لبنان 
زیر آتش مذاکره نخواهد کــرد و ابتدا باید آتش بس 
همه جانبه برقرار گردد و سپس درباره سازوکار اجرای 
قطعنامه ۱۷۰۱ که بر ســر آن توافــق کرده بودیم، 

صحبت می کنیم.
طی روزهای گذشته شایعات جدیدی درباره آتش بس 
در لبنان مطرح شــده اســت، اما منبع این شایعات 
همچنــان اســرائیل و آمریکا هســتند؛ در حالی که 
لبنان به عنوان یکــی از طرف های اصلی این پرونده، 
 تاکنون پیشــنهاد رســمی دریافت نکرده اســت تا 

به آن پاسخ بدهد.
منابع آگاه لبنانی درباره مانورهایی که آمریکا و رژیم 
صهیونیســتی درباره آتش بس در لبنــان می دهند، 
اعلام کردند: به نظر می رســد که واشنگتن و تل آویو 
می خواهند همان مانورهای غزه را در لبنان هم اجرا 
کنند؛ به این صورت که آمریکایی ها با اسرائیل بر سر 
فهرستی از خواسته ها توافق می کنند که در راستای 
اهداف و منافع رژیم صهیونیســتی باشــد و بنابراین 
لبنــان این خواســته ها را نخواهد پذیرفت، ســپس 
در نهایــت، آمریکا و اســرائیل می توانند بگویند که 
لبنان و مقاومت آن، مانع آتش بس هســتند؛ همانند 
اتفاقی که ماه هاســت در غزه رخ می دهد و مقاومت 
 فلســطین را به عنوان مانع آتش بــس در این باریکه 

معرفی می کنند.

رئیسپارلمانلبنان:

 اسرائیل در باتلاق است

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشــماره14036031100100248۷مورخ1403/0۷/08هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسند
رسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه1تصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیآقایعنایتالهجوکارفرزندحبیبالهبشماره
شناســنامه408وکدملی22۹586۹4۷1صادرهازشیرازدرششدانگ
یکقطعهزمینزراعیبهمساحت۹532/88مترمربعپلاک۷5۷فرعی
از2205اصلیمفروزومجزیشــدهازپــلاک202فرعیاز2205اصلی
واقعدرفارسبخشچهارحوزهثبتملکشــیرازناحیهیکخریداری
ازمالکسهممشاعیخودشبهشمارهسند101523مورخ1350/02/1۹
دفترخانه8شــیرازمحرزگردیدهاست.لذابهمنظوراطلاععموممراتب
دردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبت
بهصدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخ
انتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیمو
پسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواست
خودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدرصورتانقضایمدت
مذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.

تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/0۹
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/24

895/م الف 
محسن مظفری نیا 
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۷شیرازمحرزگردیدهاست.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبت
بهفاصله15روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدور
سندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشــندمیتوانندازتاریخانتشار
اولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپساز
اخذ،رسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیم،اعتراضدادخواستخود
رابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیدرصورتانقضایمدتمذکورو

عدموصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/0۹
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/24

890 /م الف
محسن مظفری نیا 

رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابررایشــماره14036031100100248۹مورخ1403/0۷/08هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسند
رسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیراز-ناحیه1تصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیآقایعنایتالهجوکارفرزندحبیبالهبشماره
شناســنامه408وکدملی22۹586۹4۷1صادرهازشیرازدرششدانگ
یکقطعهزمینزراعتیبهمســاحت13600مترمربعپلاک۷56فرعیاز
2205اصلیمفروزومجزیشــدهازپلاک202فرعیاز2205اصلیواقع
درفارسبخشچهارحوزهثبتملکشیرازناحیهیکخریداریازمالک
سهممشاعیخودشبهشمارهســند325۷2مورخ1350/02/1۹محرز
گردیدهاســتلذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله15
روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیت
متقاضیاعتراضیداشــتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبه
مدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرف
مدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضایی
تقدیمنمایند.بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصول

اعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/0۹
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/24

894/م الف 
محسن مظفری نیا 

رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

و 14036031100100205۷ و 140360311001002061 شــماره رای برابــر
اول هیات 1403/06/21 مــورخ 14036031100100205۹ و 140360311001002060
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
مســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه1تصرفاتمالکانهبلامعارض
متقاضیآقایغلامعلیفرهادیانفرزندســلمانبشمارهشناسنامه143وکدملی
24۷065431۹صادرهازجهرمدر2ســهممشــاعاز8سهم1سهماز5سهماز
3دانگازششــدانگوخانمخدیجهتابندهخورشــیدفرزندکرامتبهشماره
شناســنامه100236وکدملی22۹1000۷05صادرهازشیرازوخانمفاطمهتابند
خورشــیدفرزندکرامتبهشمارهشناسنامه346وکدملی22۹51۷4260صادره
ازشــیرازوخانمحمیدهتابندهخورشیدفرزندکرامتبهشمارهشناسنامه20۹و
کدملی22۹۷8852۷1صادرهازشیرازهریکنسبتبه1سهممشاعاز13سهم
1ســهماز5سهماز3دانگازششدانگیکقطعهزمینزراعیوباغمحصوربه
مســاحت144388/48مترمربعپلاک6فرعیاز3اصلیمفروزومجزیشدهاز
پلاک3اصلیواقعدرفارسبخش23حوزهثبتملکشیرازناحیهیکخریداری
ازمالکســهممشاعیحاجکرامتتابندهخورشیدبهشمارهسند588۷8مورخ
1354/06/26دفترخانه6شیرازمحرزگردیدهاســت.لذابهمنظوراطلاععموم
مراتبدردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبتبه
صدورسندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولین
آگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرف
مدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیم
نمایند.بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبق

مقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/0۹
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/24

897/م الف - محسن مظفری نیا 
رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

1403/03/۷هیات - 1403603111۹80004۷5 شــماره رای برابر
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدسندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکزرقان
تصرفــاتمالکانهبلامعارضمتقاضیخانــممرضیهنجفیفرزند
محمدقاسمبشمارهشناسنامه4464صادرهازشیرازدریکقطعه
زمینمزروعیبهمساحت18۷14/25مترمربعپلاکفرعیاز163
اصلیواقعدربخش5زرقــانبندامیرکهجهتآنپلاکفرعی
1042منظورگردیدازسندشماره4۷23-13۹1/0۷/06دفتر3۷۷
مرودشتازســهامآقاییونسنجفیکسرمیگردد.لذابهمنظور
اطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشــود
درصورتیکهاشــخاصنسبتبهصدورســندمالکیتمتقاضی
اعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبه
مدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسید
ظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابه
مراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدرصورتانقضایمدت
مذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســندمالکیتصادر

خواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/24
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/0۹/10

4979/م الف
حشمت مردانه-رئیس ثبت اسناد و املاک زرقان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابررایشــماره1403603111۹80004۷۷و1403603111۹80004۷۹-
1403/03/0۷هیاتموضوعقانونتعییــنتکلیفوضعیتثبتیاراضی
وساختمانهایفاقدسندرســمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملک
زرقانتصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایمحمدقاسمنجفیفرزند
عوضبشمارهشناسنامه1۹صادرهازشیرازنسبتبهموازی132۹3/23
سهممشاعاز332۹3/58سهمسهامششــدانگوآقایمحمدقاسم
نجفیفرزندعوضشش1۹صادرهازشیرازنسبتبهموازی20000/35
ســهممشاعاز332۹3/58سهمسهامششــدانگدریکقطعهزمین
مزروعیبهمســاحت332۹3/58مترمربعپــلاکفرعیاز163اصلی
واقعدربخش5زرقانبندامیرکهجهــتانپلاکفرعی104۹منظور
گردیدوازسندشــماره4۷23-13۹1/0۷/06ازسهامآقاییونسنجفی
کســرمیگردد.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله15
روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسندمالکیت
متقاضیاعتراضیداشــتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبه
مدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرف
مدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضایی
تقدیمنمایند.بدیهیاســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصول

اعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/24
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/0۹/10

4984/م الف
حشمت مردانه-رئیس ثبت اسناد و املاک زرقان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 

هیات 1403/03/03-1403603111۹8000422 شــماره رای برابر
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهای
فاقدسندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکزرقان
تصرفــاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقــاییونسنجفیفرزند
محمدقاســمبشمارهشناســنامه30۷4صادرهازشیرازدریک
قطعهزمینمزروعیبهمساحت13852/16مترمربعپلاکفرعی
از163اصلــیواقعدربخش5زرقانبندامیرکهجهتآنپلاک
فرعی1054منظورگردیدوازســندشماره13۹1/0۷/06-4۷23
دفتر3۷۷مرودشــتازسهاممشاعیمتقاضیکسرمیگردد.لذا
بهمنظوراطلاععمــوممراتبدردونوبتبهفاصله15روزآگهی
میشــوددرصورتیکهاشخاصنســبتبهصدورسندمالکیت
متقاضیاعتراضیداشتهباشــندمیتوانندازتاریخانتشاراولین
آگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپساز
اخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواست
خودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاســتدرصورت
انقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســند

مالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/24
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/0۹/10

498۱/م الف 
حشمت مردانه- رئیس ثبت اسناد و املاک زرقان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
اول رایشــماره1403603110010018۹3مورخ1403/06/13هیات برابر
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسند
رسمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه1تصرفاتمالکانه
بلامعارضمتقاضیآقایعلیخوبیاریفرزندبیگیبشمارهشناسنامه303
وکدملی23010350533صادرهازشیرازدر58سهماز66سهمسهام
ششــدانگیکقطعهزمینمزروعیمشجربهمساحت5452۹/35متر
مربعپلاک۷25فرعیاز1۷اصلیمفروزومجزیشدهازپلاک1۷اصلی
واقعدرفارسبخش۷حوزهثبتملکشیرازناحیهیکخریداریازمالک
سهممشاعیخودشطیسندشماره150531مورخ1400/03/31دفترخانه
۷شیرازمحرزگردیدهاست.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبت
بهفاصله15روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدور
سندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشــندمیتوانندازتاریخانتشار
اولیــنآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپس
ازاخذ،رســیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیم،اعتراضدادخواست
خودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاســتدرصورتانقضای
مدتمذکــوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســندمالکیتصادر

خواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/08/0۹
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/08/24

89۱/ م الف
محسن مظفری نیا 

رئیس ثبت اسناد و املاک ناحیه یک شیراز

آسیای غربی



ایسنا- عبدالناصــر همتی، وزیر اقتصاد با بیان اینکه بانک 
مرکــزی در قضیه کنترل نــرخ ارز و دلار خوب عمل کرد، 
اظهارکرد که ســکه بــه خاطر انس جهانــی که ۲۰۰ دلار 

کاهش قیمت داشت، نزولی شد.
 همتی گفت: وام ازدواج در شبکه بانکی در حال پرداخت است.
وی در واکنش به سؤال خبرنگاران درباره تعامل با بریکس، 

پیشرفت در اف ای تی اف و موضوع هوشمندسازی، تصریح 
کرد: معلوم است امروز سؤال ندارید، سؤالات تان الکی است.

وزیر اقتصاد همچنین با اشــاره به کنترل قیمت ارز و سکه، 
گفت: بانک مرکزی در قضیــه کنترل نرخ ارز و دلار خوب 
عمل کرد. ســکه به خاطر انس جهانی که ۲۰۰ دلار کاهش 
قیمت داشــت، نزولی شد. قیمت سکه در ایران هم به دلیل 
افزایش انس جهانی بود که با کاهشــی شدن آن، نرخ سکه 
در ایران نیز کاهش یافت. وزیر اقتصاد با اشــاره به وضعیت 
آرد و نــان، گفــت: قضیه آرد و نان خیلی مهم اســت. اول 
اینکه وضعیت آرد کنترل شد. از سال ۱۳۹۸ میزان مصرف 

خیلی بالا نرفته با اینکه ورودی مهاجران هم داشــتیم. اما 
از نظر قیمتی، موفق نبوده اســت. مشکل اساسی این است 
کــه هر وقت سوبســید نان در ابتدای کار پرداخت شــد با 
مشکل روبرو شــدیم. همتی ادامه داد: قیمت آرد نانوایی ها 
یک بیســت و چهارم قیمت گندم خریداری شــده توسط 
دولت است. دولت امسال ۲۲۰ همت گندم خرید. باید ساز 
و کار بهتری داشته باشــیم و یارانه به مردم پرداخت شود 
چــون قیمت نان در بازار مرتب افزایــش می یابد اما دولت 
همچنان آرد را به قیمت یک بیســت و چهارم قیمت گندم 
در اختیار نانوایی ها می گذارد. سیســتمی که در گذشته به 

اجــرا درآمد از نظر کنترل مصرف آرد خوب اســت اما باید 
معایب آن رفع شــود. وزیر اقتصاد از دنبال کردن مســئله 
اف ای تی اف ســخن گفت و افزود: از طریق مجاری قانونی 
موضوع را دنبال می کنیم. به نفع کشور است که این مسئله 
حل شــود. در عین حال از مسیر دیگری هم در حال دنبال 
کردن مسئله هستیم. همتی با اشاره به اتصال شبکه بانکی 
ایران و روســیه، گفت: بانک مرکزی در حال رایزنی با سایر 
کشورها برای برقراری ارتباط بانکی نظیر ارتباط بانکی ایران 
و روســیه است. دولت از هر اقدامی که موجب روان تر شدن 

روابط بانکی کشور شود،  حمایت می کند.

وزیر اقتصاد:

 بانک مرکزی در قضیه کنترل نرخ ارز و دلار خوب عمل کرد

وزیر جهاد کشاورزی: 
قیمت مرغ زیر ۹۲ هزار تومان است

ایسنا- نوری قزلجه، وزیر جهادکشاورزی درباره وضعیت عرضه و قیمت گوشت 
قرمز و مرغ توضیح داد.

نوری قزلجه گفت: گوشت تنظیم بازاری به میزانی کمی  از نیاز تأمین می شود و 
به فروشگاه ها داده می شود، اما در عرض نیم ساعت تمام می شود.

وی ادامه داد: قیمت مرغ کیلویی زیر ۹۲ هزار تومان است. دو هفته قبل بیشتر 
بود، اما الان کمتر شده است.

نوری قزلجه تصریح کرد: ثبت سفارش واردات برنج از هفته آینده در زمان مقرر 
خود انجام می شــود، ولی به قدر نیاز وارد می شود که امسال نیاز ما کمتر است. 
برنج فروشان داخلی رضایت نسبی از فروش و قیمت ها دارند و ما هم واردات را 

به گونه تنظیم می کنیم که تولیدکننده داخلی آسیب نبیند.

افزایش ۱۸ درصدی مصرف گاز 
نسبت به مشابه سال گذشته

صداوسیما- ســعید توکلی، مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایــران گفت: میزان 
مصرف گاز کشور به ۸۱۸ میلیون متر مکعب در روز رسیده است.

توکلی گفت: مصرف گاز کشــور به ۸۱۸ میلیون متر مکعب رســیده است که 
سهم بخش خانگی، تجاری و صنایع جزء ۴۳۹ میلیون متر مکعب بوده است.

وی افــزود: میزان مصرف گاز بخش خانگــی، تجاری و صنایع جزء در ۲۳ آبان 
سال گذشته ۳۷۴ میلیون بوده، اما امسال با ۶۵ میلیون متر مکعب بیشترنسبت 
به ســال گذشته مواجه شده ایم، یعنی حدود ۱۸ درصد نسبت به سال گذشته 

مصرف گاز بیشتر شده است.
 مدیر عامل شرکت ملی گاز در ادامه گفت: با توجه به کاهش دما از همه مصرف کنندگان
 گاز طبیعی درخواست می شود تا با مدیریت بهینه در مصرف گاز باعث پایداری 

شبکه گازرسانی شوند.

۲۹ آبان مهلت ارائه اظهارنامه 
مالیات ارزش افزوده تابستان

فارس- بر اســاس اعلام ســازمان امور مالیاتی، ۲۹ آبان آخرین مهلت تسلیم 
اظهارنامه مالیات بر ارزش افزوده دوره تابستان ۱۴۰۳است.

 ســازمان امور مالیاتی اعلام کرد: ۲۹ آبان ماه آخرین مهلت تســلیم اظهارنامه 
مالیات بر ارزش افزوده دوره تابســتان ۱۴۰۳ است.ســازمان امور مالیاتی اعلام 
کرد: با عنایت به ماده )۳( قانون تســهیل تکالیــف مؤدیان جهت اجرای قانون 
پایانه های فروشگاهی و سامانه مؤدیان، امکان اصلاح یا تکمیل و مسترد نمودن 
اظهارنامه پیش فرض مالیات بر ارزش افزوده دوره مالیاتی تابستان سال ۱۴۰۳ تا 
۲۹ آبان ماه، برای مؤدیان از طریق »اظهارنامه پیش فرض« در ســامانه مؤدیان 
فراهم اســت.بر این اساس، به مؤدیان توصیه شده است در اولین فرصت ممکن 
نســبت به اصلاح یا تکمیل و مســترد کردن اظهارنامه اقدام و آن را به روزهای 
پایانــی موکول نکنند. همچنین امکان دریافــت قبض نیز در صفحه ثبت نهایی 

اظهارنامه پیش فرض فراهم شده است.

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام:
 ۴۰ بند FATF در کشور در حال اجراست

 
ایسنا- صادق آملی لاریجانی، رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام اعلام کرد: 

۴۰ بند FATF در کشور در حال اجراست.
آملی لاریجانی با بیان اینکه ما مســائلی شــکلی در طرح موضوعات در مجمع 
تشخیص مصلحت نظام داریم، اظهار کرد: یعنی این پرسش پیش می آید که آیا 
پس از دوره ای که از بررســی موضوعی گذشــته است ما می توانیم دوباره آن را 
طرح کنیم یا نه؟ وی یادآور شد: اف ای تی اف بیش از ۴۰ مورد را شامل می شود 
و یک قرارداد هم نیســت یک کار اقدام مشــترک اســت. ما همه قوانین آن را 

نداریم و از ۴۲ مورد ۴۰ مورد آن در کشور در حال انجام است.
رئیس مجمع تشــخیص مصلحت نظام یادآور شــد: آنان چهار قانون مادر از ما 
می خواســتند که دو مورد داخلی شد و دو مورد پالرمو و سی اف تی داخلی نشد. 
در ایــن زمینه خودم کار کــردم و با تصویب پالرمور موافق بودم. به دوســتان 
هــم گفتم.به لحاظ فنــی معتقد بودم ما حــق تحفظ داریم، چــون به لحاظ 
کنوانســیون های بین المللی ما حق تحفظ می توانیم داشته باشیم در جایی که 

مخالف ماهیت قرارداد نباشد. 
وی تصریح کرد: به نظرم ما در پالرمو حق تحفظ می تونستیم داشته باشیم چون 
مواردی که می خواستیم تحفظ کنیم مخالفتی نداشت، ولی در مورد سی اف تی 
من خودم هم مقداری تأمل دارم چون عناوینی در آن هســت که ممکن است 
نهادهای بین المللی علیه ما بخواهند به کار ببرند که آن هم باید قابل حل باشد. 
آملی لاریجانی ادامه داد: باید دستگاه های دیگر مثل شورای عالی امنیت ملی و 
دیگران روی آن کار کنند. به نظر من شدنی است، منتها به لحاظ شکلی اینکه 

مجمع الان می تواند ورود کند یا نه قابل بحث است.
وی افــزود: با آقای دکتر پزشــکیان هم صحبت اجمالی شــده تــا ببینیم راه 
برون رفت برای آن پیدا می شــود یا نه. ولی نکته مهمی این است که FATF در 

فضای تحریم آنقدر اثرگذار است یا نه؟
رئیس مجمع تشــخیص مصلحت نظام تأکید کرد: حالا شــما مسئله FATF را 
درســت کنید، سوئیفت هم حل شود، ولی وقتی دلار را  برای شما تحریم کنند 
چه چیزی را می خواهید نقل و انتقال بدهید؟ ســوئیفت همان فضای بازشــده 
برای نقل و انتقال اســت، ولی اگر ممنوع کنند، کما اینکه الان انجام داده اند با 

اینکه اصل تحریم ها برای حاکمیت و دولت بود. 

آگهی ثبتی و دادگستری

سوخت

بانک

اقتصاد بین الملل

مالیات

بانک
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ایرنا- محســن پاک نژاد، وزیــر نفت درباره 
واردات بنزیــن ســوپر افــزود: ایــن مطالبه 
اجتماعی بود و  کسانی که دارنده خودروهای 
لوکس خارجی وارداتی هستند، انتظار دارند از 
سوختی متناسب با شرایط موتور این خودروها 

استفاده کنند.
وی تصریح کرد: این ظرفیتی اســت که ایجاد 

می شد و هزینه آن را می پردازند.
این عضو کابینه دولت چهاردهم گفت: بخشی 
از ایــن هزینه مربــوط به خرید آن اســت و 
بخشــی هم هزینه انتقال آن بــه جایگاه های 

توزیع خواهد بود.
وزیر نفت، زمســتان امسال را زمستانی سخت 
ندانســت و افزود: خدا کمک خواهد کرد و با 

کمترین چالش پشت سرخواهیم گذاشت.
پاک نژاد درباره تأمین ســوخت در زمســتان، 

خاطرنشــان کرد: مدیریت ســوخت زمستانی 
 بــرای منــازل و مراکــز صنعتــی خواهیــم

داشت. 
گاهی تا ۸۰ درصد ســوخت در بخش خانگی 
مصرف می شــود اما تلاش می کنیــم تا حد 
ممکن بخش های دیگر دچار مشــکل نشوند و 

بخش صنعت با حداقل چالش روبه رو شود.
وی درباره احتمال اعمال فشــارهای بیشــتر 
بر خریــد نفت ایران همزمان بــا تغییرات در 
سیاســت خارجی ایالات متحده و بازگشــت 
احتمالی فشــارهای دوران ترامپ در صنعت 
صادرات نفت، گفت: به هــر حال تدابیر لازم 

اتخاذ شده است.
وزیــر نفت اضافه کــرد: اجــازه بفرمایید وارد 
جزئیات نشوم، اما مطمئن باشید که همکاران 
مــا در صنعــت نفت متناســب با شــرایط و 

محدودیت هایــی که ممکن اســت پیش آید، 
اقدام های لازم را پیش بینی کرده اند و مشکلی 

در این زمینه بــه وجود نخواهد آمد که مردم 
نگران شوند.

پاک نژاد خاطرنشــان کــرد: برنامه ریزی های 
وزارت نفت در راســتای حفظ پایداری تولید 
و صادرات نفت کشــور انجام شــده و نگرانی 

خاصی در این زمینه وجود ندارد.
وی درباره ســاخت پالایشــگاه های کوچک، 
افــزود: ســاخت پالایشــگاه های کوچــک از 
سیاست هایی است که ما آن را دنبال می کنیم، 
به ویژه آنکه با سرمایه گذاری بخش خصوصی 

باشد آن را دنبال خواهیم کرد.
وزیــر نفت گفت: امــکان تخصیص نفت خام 
بــه این پالایشــگاه بــر اســاس فرایندی که 
وجود دارد، انجام می شــود و به درخواست ها 
می کنیــم  اجابــت  را  آن  و  کــرده  توجــه 
و بــه هیــچ عنــوان مشــکلی درخصــوص 
پالایشــگاه های کوچــک   تأمیــن خــوراک 

وجود ندارد.

وزیر نفت: 

هزینه بنزین سوپر متناسب با هزینه واردات خواهد بود

اقتصاد کلان

تسهیلات

کشاورزی

اقتصاد کلان

مهر- عبدالجلال ایری، سخنگوی کمیسیون 
عمران مجلــس گفت: در راســتای قانون 
جهش تولید مســکن، علت عدم پرداخت 
تســهیلات حوزه مســکن توســط بانک ها 
مورد بررسی قرار گرفت و برای اخذ جریمه 
 مالیــات از ۱۴ بانک متخلــف زمان بندی 
شــد.ایری در تشریح نشســت کمیسیون 
عمران مجلس شــورای اســلامی از حضور 
وزرای اقتصــاد و دارایی، راه و شهرســازی 
به همــراه معاونان وی خبــر داد و گفت: 
در این نشســت به بررســی عملکرد دولت 
در اجــرای قانون جهش تولید مســکن و 
علت عدم پرداخت تسهیلات حوزه مسکن 
توسط بانک ها پرداختیم. طبق قانون جهش 
تولید مســکن بانک هــا مکلفند ۲۰ درصد 
منابع تســهیلاتی خود را به حوزه مســکن 
اختصــاص بدهند و ضمانت اجرایی آن هم 

جریمــه مالیاتی بــرای بانک هایی بود که 
تکالیف قانونی خود عمل نمی کند.

این نماینده مــردم در مجلس ادامه داد: با 
توجه به عدم پرداخت تســهیلات بانکی از 
ســوی تعدادی کثیــری از بانک ها، وزارت 
اقتصاد و سازمان امور مالیاتی وظیفه داشت 
نســبت به اخذ مالیــات از آنها اقدام کند و 
وزارت راه نیز وظیفه معرفی بانک هایی که 
ممانعت دارند را بر عهده داشت و با توجه به 
گزارش هایی دریافتی هر دو وزارت خانه در 
این زمینه کوتاهی کردند. در نشست کمیته 
تخصصی کمیســیون عمران مجلس نیز به 
بررســی دقیق این موضوع پرداخته بود که 

گزارش خود را ارائه کرد.
وی در ادامه با اشــاره به مصوبه کمیسیون 
عمران در این نشســت عنوان کرد: سازمان 
امــور مالیاتی موظف شــد بر اســاس نامه 
ارسال شــده توسط وزارت راه و شهرسازی 
جریمه مالیاتی ســهمیه سال اول ۱۴ بانک 
متخلف از اجرای قانــون را پیگیری و اخذ 
کند. همچنین در راســتای اجرای ماده ۴ 
قانون جهش تولید مســکن کلیه بانک ها و 
مؤسســات مالی که ســهمیه بانک مرکزی 
برای آنها ابلاغ شــده است حداکثر تا تاریخ 
۲۴ دی مــاه ۱۴۰۳ فرصت دارند ســهمیه 

ابلاغی سال دوم را پرداخت کنند.
ایــری بیان کــرد: همچنیــن وزارت راه و 

شهرســازی موظف است به اسناد مصوبات 
شــورای عالــی مســکن بانک هایــی که 
تســهیلات مربوطــه را طی مــدت مذکور 
پرداخــت نکردند جهــت پرداخت جریمه 
به ســازمان امور مالیاتی اعلام کند و بانک 
مرکزی نیز مکلف است موعدهای مذکور را 
به تمامی بانک های عامل و مؤسســات مالی 

ابلاغ و اطلاع رسانی کند.
وی تصریــح کــرد: از ســوی دیگــر تمام 
بانک ها و مؤسســات مالی موظف هســتند 
کــه حداکثر تا شــش ماه آینــده تا تاریخ 
۲۴ اردیبهشــت ماه تا سال آینده، سهمیه 
ابلاغی ســال ســوم را پرداخــت کنند و 
همچنیــن وزارت راه و شهرســازی موظف 
است، بانک هایی که تســهیلات مربوطه را 
طی مدت مذکــور پرداخت نکرده اند جهت 
پرداخــت جریمه به ســازمان امور مالیاتی 
اعلام کنند و بانک مرکــزی و وزارت راه و 
شهرسازی مکلف هستند موعدهای مذکور 
را به تمامی بانک های عامل و مؤسسات مالی 

ابلاغ و اطلاع رسانی کنند.
ســخنگوی کمیســیون عمران مجلس در 
پایان تأکید کرد: همچنین وزارت راه مکلف 
شد سامانه املاک و اسکان را با هدف ثبت 
نام متقاضیــان جدید باز کــرده و همانند 
قانون شــرایط خانه دار شــدن برای افراد 

دارای واجد شرایط را نیز فراهم کند.

ایســنا- محمد بهرامــی، نایب رئیس کمیســیون انرژی 
مجلــس دلیــل ناترازی ها در کشــور را کار نکردن بر روی 
تولید و مشکلات این حوزه دانست و گفت: تا در این زمینه 

برنامه ریزی مناسب صورت نگیرد توفیقی نخواهیم داشت.
بهرامــی در رویــداد ملی صنعت فرآورده هــای نفت، گاز و 
توانمندی سازی  )امیدآفرینی،  با محورهای  پتروشــیمی که 
و مدیران ارزش آفرین ( در مرکز همایش های صداوســیما 
برگزار شــد، گفت: جایگاه دوم ذخیره گازی و  چهارم نفت 
جهان را داریم، آیا شایســته اســت که دچار ناترازی هایی 
باشیم و هرجا که می رویم این بحث را مطرح کنند و راهکار 
آن را جویا شــوند؟ راهکار در کوتاه مــدت افزایش تولید و 
بهینه اســت تا مشکلات اقتصادی را به حداقل برسانیم. در 

این مســیر تنها بخشی که می تواند مشکلات را مرتفع کند، 
بخش خصوصی است. 

نایب رئیس کمیســیون انرژی مجلس ادامــه داد: خیلی از 
پتانسیل های ما در اختیار سازمان هاست و جالب اینجاست 
کــه فســاد و ناکارآمدی نیــز همان جاســت و این بخش 
خصوصی است که باید با یک چارچوب مناسب و درست در 

این بخش، انجام وظیفه کند.
وی تصریــح کرد: ایــن وظیفه دولت، مجلس و مســئولان 
اســت که رفــاه و آســایش را در اختیار جامعــه و مردم 
 قرار دهند چون معیشــت مردم، وظیفه همه ما اســت که 

خوب عمل نکردیم.
بهرامــی  در عین حــال بیان کرد: بخشــی از موفقیت ها به 

دلیــل وجود جوانان نخبه ما اســت و این در حالی اســت 
که درصدی از نخبگان ما از کشــور خارج شدند و خواهش 
 من این اســت که بخش خصوصی کمک کند و از الگوهای 

موفق کمک بگیرند.
 وی گفــت: دنیــا به ســمت انرژی های نو و پــاک رفته و 
ســال های آتی، ارزش افزوده ای که مــا در منابع زیرزمینی 
داریم حدود ۵۰ تا ۶۰ درصد کاســته می شــود پس باید از 
همین حالا بتوانیم از تمامی  ظرفیت هایمان استفاده کنیم.

وی با بیان اینکه باید برای حل مشکلات از طریق مهندسی 
معکوس از الگوهای کارآمد اســتفاده کنیم، گفت: ســرانه 
درآمد ماهانه در کشــورهای پیشرفته بیش از ۱۰۰ میلیون 
تومان در کشــور کمتر از ۶ میلیون تومان اســت. بنابراین 

جای کار بسیار زیادی داریم و همه بخش ها باید با همکاری 
یکدیگر بتوانند خروجی های موثرتری داشته باشند.

رئیس کل بانک مرکزی: 

کارت های بانکی ایرانی
قابل استفاده در سیستم بانکی روسیه است

ایســنا- محمدرضا فرزین، رئیــس کل بانک 
مرکزی تأکید کرد: با اتصال سیستم بانکی ایران 
و روسیه از این پس کارت های بانکی ایرانیان در 

ای تی ام های کشور روسیه قابل استفاده است.
فرزین بیان کرد: طبق آخرین توافقی که با وزیر راه 
 و شهرسازی داشتیم، ما تعهد دادیم تا ۱۵ همت 
به حساب بانک مسکن واریز کنیم تا اینکه بانک 
مســکن به تعهدات قبلی خود در حوزه مســکن 
عمل کند. در حال مذاکره هســتیم و مشــکلی 
وجود ندارد. بانک هایی که تســهیلات را پرداخت 
نمی کننــد، قانون تکلیف آنان را مشــخص کرده 

است.
وی در ادامه در پاسخ به پرسشی درخصوص پیش بینی رشد نقدینگی تا پایان امسال، بیان کرد: در مورد 
رشد نقدینگی ما اعلام کردیم در کانال ۲۵ درصد نقدینگی را حفظ می کنیم. در ابتدای سال نیز در همین 
محدوده بودیم. اما چون تنگنای نقدینگی ایجاد شــد، ســعی کردیم مقداری نقدینگی را افزایش دهیم. 

اکنون نقدینگی حدود ۲۸ درصد است.
رئیس کل بانک مرکزی در ادامه در پاسخ به پرسشی درخصوص اینکه گفته می شود قطع پرداخت یارها 
اقدام غیرقانونی بوده است، بیان کرد: اینگونه نیست. هیچ پرداخت یاری قطع نشده است. ما مقررات داریم 

و در چارچوب مقررات گام بر می داریم.
وی در ادامه در پاســخ به پرسشــی تصریح کرد: سیستم کارتی ما شتاب است. سیستم کارتی روسیه نیز 
سیمز است. ما این دو سیستم را به هم وصل کردیم. از لحاظ فنی به هم وصل شده اند. کارت هر ایرانی 
در ایران قابل اســتفاده در بانک های روســیه خواهد بود. این مرحله اول است. مرحله دوم چند ماه دیگر 
محقق می شــود، کارت های روسیه ای ها نیز در ای تی ام های ایران قابل استفاده خواهد بود. مرحله سوم 

نیز که سال آینده خواهد بود، کارت ها روی پوزها هم قابل استفاده خواهد بود.

بانک ها اگر وام مسکن ندهند، جریمه می شوند

نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس:

کمیسیون انرژی مجلس از مدیران مرتبط برای حل ناترازی ها برنامه عملی خواسته است

فارس- رســانه های خارجی درخصوص اتصال شبکه های 
بانکــی ایران و روســیه گــزارش دادند این دو کشــور به 
منظــور مقابله با تحریم هــای آمریکا به تقویــت مبادله با 
 ارزهــای ملــی و دلارزدایی بیشــتر در مبــادلات تجاری 

روی آوردند.
 پایگاه خبری الجزیره در گزارشــی با عنوان » شــبکه میر 
روسیه در ایران...آیا جایگزینی برای سیستم سوئیفت ایجاد 
خواهد کرد«؛ آورده است: مقابله با تحریم های غرب همواره 
یکی از دغدغه های مشــترک ایران و روســیه بوده است و 
موضــوع کاهش تبعات تحریم بخــش بزرگی از گفتگوهای 
ســران دو کشور را در ســال های گذشته به خود اختصاص 

داده است.
الجزیره افزود: تهران و مسکو پیوند سیستم های بانکی را راهی 
مؤثر برای تسهیل مبادلات مالی دور از سیستم مالی جهانی 
سوئیفت یافته اند.بر اساس گزارش این رسانه قطری،  حدود 
یک ماه پس از دیدار ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه 
 و آیــت ا... علی خامنه ای، رهبر عالی ایران در تیر ماه ۱۴۰۱

در تهــران، دو طــرف از آغــاز معاملات فیمابیــن به ریال 
ایــران و روبل روســیه خبــر دادنــد و به دنبــال آن هم 
 تهــران از حصــول توافــق برای یک سیســتم مشــترک 

پرداخت خبر داد.
  عزم جزم ایران و روسیه برای توسعه همکاری های بانکی

وبگاه خبــری المیادین نیز در خبری بــا عنوان» به منظور 
غلبه بــر تحریم ها سیســتم های بانکی ایران و روســیه به 
یکدیگر متصل شــدند«، آورده اســت: دو کشــور ایران و 
روســیه در جدیدترین تلاش خود بــرای مقابله با تحریم ها 
 توافق درخصوص اتصال شــبکه های بانکی خود به یکدیگر 

را عملی کردند.
در حال حاضر ایرانی ها می توانند در روســیه پول برداشت 
کننــد و در آینده می تواننــد از کارت های خود برای خرید 
در فروشــگاه های روســیه اســتفاده کنند.این طــرح قرار 
اســت در کشــورهای دیگری که تعاملات مالی و اجتماعی 
 گسترده ای با ایران دارند مانند عراق، افغانستان و ترکیه نیز

 اجرا خواهد شد.

این رســانه عرب زبان افزود: بانک های ایرانی از سال ۲۰۱۸ 
از خدمات سیستم پرداخت های بین المللی سوئیفت )جامعۀ 
جهانی ارتباطات مالی بین بانکی(، تحریم شــد که به عنوان 
بخشی از مجموعه تحریم هایی است که پس از خروج آمریکا 
از برجام در ســال ۲۰۱۵ اعمال شــد.همچنین، بانک های 
روسی از سال ۲۰۲۲ از سرویس »سوئیفت« حذف شده اند 
اما روسیه به دنبال ایجاد یک پلت فرم جایگزین بین المللی 

برای پرداخت است.
المیادین آورده اســت: دو کشور ایران و روسیه عزم خود را 
برای استفاده از ارزهای محلی در مبادلات دوجانبه و توسعه 
همکاری های بانکی به منظور غلبه بر تحریم های اعمال شده 
علیــه خود و محدودکردن ســلطه دلار آمریکا در معاملات 

مالی دوجانبه جزم کرده اند.
در گزارش این شــبکه آمده اســت: ژوئن گذشته، تهران و 
مســکو توافقنامه ای را برای تقویــت همکاری های خود در 
بخــش بانکی امضا کردند. روابط آنهــا به این حوزه محدود 
نمی شــود، زیرا ســرگئی لاوروف، وزیر امور خارجه روسیه 

اخیراً اعلام کرد که »ایران و روســیه قصــد دارند به زودی 
معاهده ای را امضــا کنند که شــامل همکاری های دفاعی 

نزدیک تر است.
  جهش در مبادلات تجاری ایران و روسیه

وبگاه خبری العربی الجدید قطر هم آورده است: محمدرضا 
فرزین، رئیــس کل بانک مرکزی ایران از اتصال سیســتم 
پرداخت میر روسیه و شتاب ایرانی به عنوان گامی  در جهت 
مقابله با تحریم های مالی اعمال شــده بر دو کشور خبر داد 
که از سیســتم پرداخت بین المللی معروف به نام سوئیفت 

تحریم شده اند.
العربــی الجدید افزود: اتصال شــبکه های بانکی به مبادلات 
مالی بر اســاس ارزهای محلی، ریال ایران و روبل روســیه، 
بــدون نیاز به اســتفاده از ارز دیگری و بــه رفع خطرهای 
مربــوط به تبدیــل ارز کمک می کنــد؛ از همین رو جهش 
و پیشــرفتی در مبادلات تجاری بین دو کشــور محسوب 
 می شــود این امر برای تجار ایرانی و ســرمایه گذاران روسی

بسیار مهم است.

رسانه های خارجی:

 ایران و روسیه دلارزدایی را تقویت کردند

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چون آگهی و عملیات تحدیدی ششــدانگ یک باب ســاختمان 
تجاری مسکونی به مســاحت 421/98 مترمربع پلاک 140/328 
واقــع در قطعه یک بخش 25 فارس شهرســتان لامرد - خیابان 
بسیج - خیابان شــهید آوینی - محله تراکمه علیاء ملکی آقای 
که درخواست  مالک  تقاضای  برحسب  ابراهیم هاشمی فرزند هاشم 
انتشــار آگهی تحدید حدود اختصاصی نموده وقت تحدید حدود 
دوشنبه 1403/09/19 تعیین و عملیات تحدید از ساعت 8 صبح در 
محل شروع و به عمل خواهد آمد. به وسیله این آگهی از متقاضی 
مزبور و کلیه صاحبان املاک مجــاور بر طبق ماده 14 قانون ثبت 
دعوت میگردد کــه در وقت مقرر در محل وقوع ملک حضور بهم 
رسانند و اخواهی مجاورین نســبت به حدود و حقوق ارتفاقی به 
استناد ماده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدید 
تا ســی روز پذیرفته خواهد شد که بایســتی کتبا به اداره ثبت 
محل تسلیم و رســید عرض حال دریافت نمائید ضمنا معترض از 
تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت یک ماه فرصت خواهد داشت 
که دادخواســت خود را به دادگاه صالحه تقدیم و گواهی تقدیم 
دادخواست را اخذ و به اداره ثبت ارائه نماید در غیر اینصورت سند 

مالکیت برابر مقررات صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار: 1403/08/24
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یک منتقد ســینما گفت: فیلم سینمایی »صبحانه با زرافه ها« 
ســاختار و سروشکل مناســبی دارد و در این فیلم قصه ای را 

تعریف می کنند که در چارچوب سینمای ماست.
افشــین علیار، منتقد سینما درخصوص موضوع فیلم صبحانه 
با زرافه ها گفت: ما در کشوری زندگی می کنیم که 85میلیون 
جمعیت دارد و نمی توانیم بگوییم شخصیت های فیلم صبحانه 
با زرافه ها در جامعه وجــود ندارند به طور کلی همه در مورد 
این فیلم می گویند فیلم مطلوبی نبوده اســت اما کسی مؤلفه 
بخشــش در فیلم را نمی بیند. این فیلم خوب اســت؛ اما باید 

شرایط سنی برای دیدن آن در سینما گذاشته شود.
علیار تصریح کرد: ما وقتی می گوییم یک کمدی مبتذل است 
به این دلیل اســت که فیلم در سینما ساختار ندارد اما در این 

فیلم از ابتدا تا انتها ما قصه می شنویم و می بینیم.
وی اظهــار کــرد: ســکانس موتورخانــه کش دار اســت؛ اما 
طولانی بودن آن اصلًا احســاس نمی شود این موضوع حاصل 
فیلم نامه نوشتن است. منتقد سینما گفت: نمی توانیم با سینما 
این گونه برخــورد کنیم و فیلم ها را تفســیر کنیم و بگوییم 

این قشــر افراد در جامعه وجود ندارند. فیلم های جنگی بســیاری نیز در 

جشــنواره فجر بوده اند که خیلی از منتقدان اعتقاد داشتند 
که به درد جشنواره نمی خورد.

علیار افزود: این فیلم ســاختار و سروشکل مناسب دارد. در 
این فیلم قصه ای را تعریف می کنند که در چارچوب و ابعاد 

سینمای ماست.
منتقد سینما در ادامه مطرح کرد: عده ای معتقدند باید ابعاد 
معناگرایی در سینما باشد. من این فیلم را صرفاً کمدی هم 
نمی دانم چراکه علاوه بر کمــدی بودن یک حرف جدی را 
هم به دنبال دارد دیگر کارهای آقای صحت مانند ســریال 

لیسانسه ها نیز همین طور بود.
وی افزود: سینما مفاهیم را تبدیل به نمایش می کند و قرار 
نیست همه واقعیت ها را همان گونه که هست نشان دهد.  در 
صحنه ای که هادی حجازی فر هنگام پایین آمدن از پله های 
خانه از مخاطب خنده می گیرد این خنده ادامه می یابد و در 

شرایط بحرانی در قصه این اتفاق می افتد. 
علیــار در پایــان گفت: مــا در برهه ای زندگــی می کنیم 
کــه بچه های مــا بهترین فیلم های روز دنیــا را می بینند و 

می فهمند. با سینما باید مهربان باشیم.
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جنگ روسیه و اوکراین به سینما کشید»صبحانه با زرافه ها« ساختار مناسبی دارد

آژانس دولتی فیلم اوکراین از جشــنواره فیلم شب های سیاه تالین در استونی درخواست 
کرد تا فیلم روسی »عشاق ناشنوا« را به دلیل ارائه تصویر نادرست از رابطه مردم دو کشور 

از برنامه اصلی خود حذف کند.
ایــن فیلم به کارگردانی بوریس گاتس، فیلمســاز روســی، رابطه عاشــقانه بین دو فرد 
کم شــنوا - یک زن پناه جوی اوکراینی و یک مرد روســی - را به تصویر می کشــد که در 
بحبوحه جنگ بین دو کشور در استانبول با هم آشنا می شوند. منتقدان فیلم، بدون ارائه 
مســتندات، استدلال می کنند که نمایش رابطه عاشقانه بین یک روسی و یک اوکراینی با 

واقعیت های جنگی که بین دو کشور در جریان است، هم خوانی ندارد.
از آغــاز جنگ بین مســکو و کیف، مقامــات اوکراینی و اروپایی بارهــا ادعا کرده اند که 
ســربازان روسی، زنان اوکراینی را تحت شــکنجه، تجاوز جنسی یا سایر اشکال خشونت 
جســمی قرار داده اند. این در حالی  اســت که مقامات روســی هرگونه بدرفتاری با زنان 
کشور همســایه را تکذیب کرده اند.جشنواره تالین در بخشــی از برنامه های امسال خود 
 بنا دارد که بخشــی را به فیلم های اوکراینی و به نشــانه همبستگی با این کشور اروپایی 

اختصاص دهد.
آژانس دولتی فیلم اوکراین مدعی اســت که گنجاندن فیلمی به کارگردانی فیلم ســازی 
روســی در برنامه های اوکراین محور ممکن اســت به منزله خطر تبلیغات جهت دار برای 
توجیه تجاوز )مســکو(« باشــد.این ادعا در هر حالی مطرح شــده که با توجه به داستان 
عاشــقانه فیلم، آنچه مقامات اوکراینی درباره این اثر روسی مطرح می کنند، دور از ذهن 

به نظر می رسد.
به دنبال این اعتراض، به نظر می رســد که این فیلم از این بخش از جشنواره حذف شده 
اســت، ولی کماکان ممکن است در بخش های دیگر به نمایش درآید.این آخرین مورد از 
حذف فیلم های روسی از فستیوال های سینمایی جهان است. پس از آغاز درگیری ها بین 
دو کشــور در فوریه سال ۲٠۲۲، جشــنواره ها تمایل چندانی به پذیرش فیلم های روسی 
 نشــان ندادند و می توان گفت آثار ســینمایی این کشــور در معرض »بایکوت فرهنگی« 

قرار گرفته اند.

سینما

ورزش

فیلم ســینمایی »شــکارچی روح« با گویندگی ۲۱ نفر از 
گوینــدگان گفتار فیلم در واحد دوبــلاژ اداره کل تأمین و 

رسانه بین الملل سیما دوبله شد.
فیلم سینمایی »شکارچی روح« در گونه اکشن، ماجراجویی 
و هیجانی محصول لهســتان در ســال ۲٠۲۳ قرار است از 

شبکه نمایش سیما پخش شود.
مدیر دوبله این سینمایی امیر حکیمی و صدابردار آن بهزاد 
توکلی اســت. شیلا آژیر، بابک اشکبوس، ارغوان افراسیاب، 
مهرخ افضلی، دانیال الیاسی، محمد بهاریان، محمد تنهایی، 
حسین سرآبادانی، شایان شامبیاتی، ابوالفضل شاه بهرامی، 
پریا شفیعیان، خشــایار شمشیرگران، بهروز علی محمدی، 

نرگس فولادوند، شــروین قطعه ای، کسری 
کیانی، اکبــر منانی، علی همــت مومیوند، 
بهمن هاشــمی، نیمــا نکویی فــرد و امیر 

حکیمی صداپیشه های این اثر بوده اند.
این فیلم درباره یک پیمانکار نظامی اســت 
که برای تصاحب ســلاحی که مردم را 
به قاتلان وحشی تبدیل می کند 
وقتی  اســت،  شده  استخدام 
این  قربانی  برادرش 
وســیله می شود 
انتقام  دنبال  به 

است.
قصــه  فیلــم به 
انــدازه ی کافــی 

چرخش و غافلگیری دارد و همین در کنار شخصیت های در 
نوع خود جذاب و ساخت حرفه ای فیلم به ویژه فیلمبرداری 
آن به فیلم جذابیت بخشــیده اســت در حالی که به لحاظ 
محتوایی نیز بر مضامینی مانند مبارزه با فساد و بی عدالتی 

تأکید می کند.
واحــد جســت وجوی اداره کل تأمین و رســانه بین الملل، 
مســئولیت رصــد این اثر را بر عهده داشــته و پس از طی 
مراحل تأیید و تخصیص، نسخه اصلی را تهیه و تأمین کرده 
و اکنون پس از طی شــدن روند های ترجمه، ویراستاری و 
سپس دوبله، قرار است پس از آماده سازی از شبکه  نمایش، 

برای مخاطبان پخش شود.

»شکارچی روح« در شبکه نمایش

پیمان معادی بهترین بازیگر مرد جشنواره هانوی شد

جایزه بزرگ بهترین فیلم، بهترین کارگردان و بهترین بازیگر مرد هفتمین دوره جشنواره 
بین المللی هانوی به فیلم »بی سر و صدا« ساخته مجیدرضا مصطفوی رسید.

 در مراسم اختتامیه هفتمین دوره جشنواره بین المللی هانوی، جایزه بزرگ جشنواره برای 
بهترین فیلم و همچنین جایزه بهترین کارگردانی به مجیدرضا مصطفوی و جایزه بهترین 

بازیگر مرد به پیمان معادی رسید.
پیمان معادی که از مهمانان این جشــنواره بود، به دلیل تداخل زمانی برگزاری جشنواره 
 بــا فیلمبرداری پــروژه جدید ســینمایی اش در آمریکا، نتوانســت در جشــنواره حضور 

داشته باشد.
این فیلم در تمام چهار رشــته اصلی جشنواره از جمله بهترین بازیگر زن )هانیه توسلی و 
فرشــته حســینی( نیز کاندیدا بود که جایزه این بخش به تینا تاورایت برای بازی در فیلم 

»هشت تصویر از دریاچه بیوا« )نماینده سینمای استونی در اسکار ۲٠۲5( رسید.
 ایــن جشــنواره در تاریخ ٧ الــی ۱۱ نوامبر )۱٧ الــی ۲۱ آبان( در شــهر هانوی ویتنام 

برگزار شد.
فیلم ســینمایی »بی ســر و صدا« با نــام بین المللی Hard Shell بــه کارگردانی و تهیه 
کنندگی مجیدرضا مصطفوی و با ســرمایه گذاری صنایع غذایــی و دانش بنیان دوماس، 
پیش از این نیز در چهل و هشتمین دوره جشنواره بین المللی فیلم سائوپائولو برزیل برای 

اولین بار به نمایش درآمد.
 عرضــه و پخــش بین المللــی فیلــم »بــی ســر و صــدا « به عهــده محمــد اطبایی 

)مستقل های ایرانی( است.

فیلم

ایســنا- امیــر قلعه نویی، ســرمربی تیم 
ملــی فوتبال گفت دیدار برابر کره  شــمالی 
و قرقیزســتان »مهم ترین و ســخت ترین« 

بازی های تیم ملی است.
 قلعه نویــی در نشسســت خبــری پیش از 
دیدار برابر کره شمالی با قدردانی از میزبانی 
لائــوس اظهار کرد: می دانیم بازی ســختی 
داریم. کره شــمالی تیم با برنامه ای در دفاع 
و حمله اســت و در حمــلات خیلی خوب و 
ســرعتی عمل می کند. در این بــازی باید 
با تمرکز و مســئولیت بیشــتری نسبت به 
دیدارهای گذشــته به میــدان برویم. در دو 
بازی قبلی نتیجه خوبــی گرفتیم اما آن دو 

دیدار به تاریخ پیوستند.
او دیــدار برابــر تیم هــای کره شــمالی و 
قرقیزســتان را »مهم تریــن« بازی های تیم 

ملی خواند و گفت: باید با تمرکز بالا از دقیقه 
یک تا دقیقه ۹٠ بازی کنیم. کره شــمالی را 
آنالیز کرده ایم. تیم بسیار خوبی است. حتی 

در دیدار برابر ازبکستان که شکست خوردند 
یا در بازی برابر امارات که مســاوی کردند، 
شانس برد داشــتند. بنابراین باید با دقت و 

تمرکز کامل به مصاف این حریف برویم.
قلعه نویی در پاســخ به این ســؤال که برای 
دیــدار امروز با چه چالشــی روبه روســت، 
گفت: خوشــبختانه چالش خاصی نداریم و 
بازیکنان آماده بازی انــد. باید از تاج، رئیس 
فدراســیون فوتبال، تشکر کنم که توانستیم 
بــا پرواز مســتقیم به لائــوس بیاییم و اگر 
پرواز مســتقیم هماهنگ نمی شــد سفرمان 
۳٠ ســاعت به طول می انجامید. با این همه، 
حقیقت بازی موقعی اســت که داور ســوت 
آغاز بازی را بزند و امیــدوارم بازیکنان تیم 
ملــی همانند تمرکزی که در بــازی با قطر 
داشــتند، در این دیدار هم کارشان را شروع 
کنند و به پایان برســانند و از موقعیت ها به 

نحواحسن استفاده کنند.
او در پاسخ به این سؤال که سابقه بازی های 

رودروی ایران و کره شــمالی نشان می دهد، 
کره همیشــه رقیب سرســختی بــرای تیم 
ایران بوده اســت، اظهار کــرد: به هر حال 
فوتبال در آسیا نشــان داده رو به پیشرفت 
اســت. شــما نتایجی را که در جام ملت ها 
یــا رقابت هــای انتخابی جــام جهانی ثبت 
 شــده اســت، ببینید، متوجه این نزدیکی و 

پیشرفت می شوید. 
کره شــمالی هم نشــان داده تیم خوب و با 
برنامه ای اســت و نتایج گذشــته آنها این را 
نشــان می دهــد. می خواهیــم در این بازی 
با عملکردی هجومی نتیجه لازم را کســب 

کنیم. 
از روز اول هــم بــه بازیکنان تیــم گفته ام 
که دیدار برابر کره شــمالی و قرقیزســتان 

سخت ترین و مهم ترین بازی های ماست.

ایســنا- مهدی محمدی، دارنده مدال طلای قهرمانی آسیا در 
تایم تریل انفرادی با بیان این که مدال پارادوچرخه ســواری هیچ 
ارزشی برای فدراسیون دوچرخه سواری ندارد، گفت: یکسال است 
کــه هیچ اردویــی نداریم و به جای انجــام تمرینات حرفه ای در 

دوچرخه سواری به کار کابینت سازی مشغولم.
 بعد از بازی های پاراآسیایی هانگژو چین وضعیت تیم پارادوچرخه 
ســواری برای اعزام به بازی های پارالمپیک پاریس مشخص شد و 
هیچ ورزشــکاری عازم این بازی ها نشد. در حال حاضر ماه هاست 
که اردوهای تیم ملی پارادوچرخه سواری با تعطیلی مواجه شده و 

این تعطیلی همچنان ادامه دارد.

محمــدی گفت: با وجود این که تمرینــات را به صورت حرفه ای 
دنبال نمی کنم اما یک ماه پیش در مســابقات قهرمانی کشور در 
۴ ماده اســتقامت، ۴ کیلومتر ســرعت، تایم تریل انفرادی و یک 

کیلومتر پیست طلا گرفتم. 
البته در شرایطی به این عنوان دست پیدا کردم که تحت حمایت 
فدراسیون دوچرخه سواری نیســتم و ظاهرا مدال توان یابان برای 
 رئیس فدراســیون ارزش چندانی ندارد و ما را به مســابقات اعزام

نمی کند.
وی خاطرنشان کرد: به خاطر بلاتکلیفی در این رشته نامه ای به وزیر 
 ورزش نوشتم و از او درخواست رسیدگی به وضعیت پارادوچرخه سواری
کــردم. اگر قرار اســت تحــت حمایــت فدراســیون دوچرخه 
ســواری نباشــیم و مــدال توانیابان بــرای رئیس فدراســیون 
 ارزشــی نداشــته باشــد زودتر تکلیف ورزشــکاران این رشته را 

مشخص کند.
 او اظهار کرد: قبل از بازی های پاراآســیایی هانگژو چیزی حدود
5٠ میلیون تومان برای خرید تجهیزات دوچرخه ســواری هزینه 
کــردم اما رئیس فدراســیون تنهــا ۱٠میلیون به مــن پرداخت 
کرد. بــرای پرداخت مابقی هزینه ها مجبور شــدم تجهیزاتی که 
 خریــداری کرده بودم را دوباره بفروشــم و هزینــه باقی مانده را 

پرداخت کنم.
محمدی در پایان گفت: امیدوارم وزیر ورزش زودتر تکلیف این رشته 
 را مشــخص کند تا برای بازی های پاراآسیایی ناگویا ژاپن تکلیف 

خود را بدانیم.

سرمربی تیم ملی فوتبال: 

بازیکنانم می دانند سخت ترین بازی ها را پیش  رو داریم
 بازی با ازبکستان و قطر به تاریخ پیوست

سایت فیفا: 
ایران خطرناک ترین خط حمله آسیا را دارد

ایسنا- سایت فیفا در گزارشی به دیدارهای انتخابی جام جهانی در قاره آسیا پرداخت.
آخرین دیدارهای ملی ســال ۲٠۲۴ فرا رســید و چیزهای زیادی در سراسر جهان فوتبال 
باید حل و فصل شــود. در آمریکای جنوبی، آسیا و اقیانوسیه، انتخابی جام جهانی برگزار 

می شود و سرنوشت بسیاری از کشورها می تواند در این ماه روشن شود.
مرحلــه اول لیگ ملت های اروپا نیز ادامــه دارد و رقابت های انتخابی جام ملت های آفریقا 

نیز به پایان خواهد رسید تا چهره تیم های صعودکننده به این رقابت ها مشخص شود.

سرمربی استقلال خوزستان:
 از کیفیت فوتبال ایران متعجب شدم

فارس- میودراگ بوژوویچ، ســرمربی استقلال خوزســتان در مصاحبه با رسانه روسی به 
تمجید از کیفیت لیگ ایران پرداخت ولی اظهار داشت که این کشور زمین مناسب ندارد.
 بوژوویچ در مصاحبه با ســایت RB SPOrt روسیه به تمجید از زندگی در ایران پرداخت 
و گفت: من در ایران احساس امنیت می کنم. وی گفت: احساس نگرانی اینجا ندارم. حتی 
اگر اخبار را نیز نخوانم اصلًا متوجه اوضاع نمی شــوم. در یک عصری من به آرامش از خانه 
خارج می شوم و هیچ نگرانی ندارم.سرمربی استقلال خوزستان گفت: به نظرم هیچ تفاوت 
بزرگی در کیفیت بین لیگ ایران و روســیه نیســت. سخت است سطح بین این ۲ لیگ را 
مقایسه کرد ولی شما به بازیکنان ایرانی که در روسیه بازی کردند، نگاه کنید مثل آزمون 
و محمدی که کیفیتشــان را نشان دادند. بوژوویچ گفت: من کمی از کیفیت فوتبال ایران 
متعجب شــدم. زمین خوب ندارند ولی چیزهای دیگر در ســطح بالاســت. وی ادامه داد: 

باشگاه های بزرگ در ایران پول خوبی می دهند هم به بازیکن و هم به مربی.

سرمربی تیم والیبال سیرجان: 
از باشگاه های جهان هنوز انصراف نداده ایم

 
ایرنا- بهروز عطایی، سرمربی تیم والیبال سیرجان به شایعات در خصوص انصراف تیمش 
از جام باشــگاه های جهان واکنش نشــان داد. در چند روز اخیر شایعاتی مطرح شد مبنی 
بر اینکه دو تیم فولاد ســیرجان و شهداب یزد به دلیل اینکه نتوانستند بازیکن کمکی به 

خدمت بگیرند قصد انصراف از رقابت های والیبال باشگاه های جهان دارند.
عطایی اظهار داشت: هنوز تصمیم قطعی درباره اینکه از رقابت های جام باشگاه های جهان 
انصراف دهیم یا خیر گرفته نشــده اســت. برای باشــگاه ما نتیجه گیری در این رقابت ها 
اهمیت دارد؛ چرا که ما نماینده والیبال ایران هستیم. ترجیح من هم این است که تیم مان 

به شکل تقویت شده ای در رقابت های باشگاه های جهان شرکت کند.
وی دربــاره اینکه چرا تیم فولاد ســیرجان از بازیکنان مطرح خارجی به عنوان یار کمکی 
اســتفاده نمی کند، گفت: امــکان جذب بازیکن خارجی وجود نــدارد؛ چرا که رقابت های 

باشگاهی دنیا در حال برگزاری است و بازیکنان، تحت قرارداد باشگاه هایشان هستند.
ســرمربی تیم والیبال فولاد سیرجان در مورد اینکه آیا فدراسیون والیبال در این خصوص 
همکاری های لازم را داشــته است، گفت: میلاد تقوی تلاش می کند تا بازیکنان مدنظرمان 

را به عنوان بازیکن کمکی در اختیار بگیریم. 
ما با هیچ باشگاهی برای جذب بازیکن کمکی مذاکره نکرده ایم و منتظر هستیم فدراسیون 
والیبــال در این خصوص تصمیم گیری کند. زمانی که من ســرمربی هراز بودم بدون هیچ 
شرط و شروطی به خواسته فدراسیون والیبال احترام گذاشتم و به نماینده کشورمان در 

جام باشگاه های جهان بازیکن دادیم.
عطایی در پایان خاطنرشــان کرد: حضور در جام باشگاه های جهان، جنبه ملی دارد 
و باید در این خصوص یک همیت ملی شکل بگیرد و امیدوارم در نهایت شرایط به 

گونه ای پیش برود که در جام باشگاه های جهان شرکت کنیم.
 گروه بندی رقابت های والیبال جام باشگاه های جهان به شرح زیر است.

گــروه اول: پرایا کلوب )برزیل( - فولاد ســیرجان )ایــران( - لوبه )ایتالیا( - الاهلی 
)مصر(

گروه دوم: ترنتینو ایتاس )ایتالیا( - ســادا کروزیرو )برزیل( - کلاب سیوداد بوئینس 
آیرس )آرژانتین( - شهداب یزد )ایران(

قهرمان پارادوچرخه سواری:

به جای تمرین حرفه ای، کابینت سازی می کنم 
قول مهم سرمربی فوتبال »هیرنفین« 

به »علیرضاجهانبخش«
به گزارش باشگاه خبرنگاران- سرمربی تیم فوتبال هیرنفین به 
علیرضا جهانبخش قول داده بود که او را به این تیم خواهد آورد 

و به قول خود عمل کرد.
علیرضــا جهانبخش، وینگر تیم ملی فوتبــال ایران، پس از جدا 
شــدن از باشــگاه فاینورد به تیم هیرنفین هلند پیوســت. این 

انتقال که در تاریخ ۱۶ آبان رســمی شد، باعث شد جهانبخش 
زیر نظر مربی ســابقش، رابین فن پرسی قرار بگیرد. 

جهانبخش از رابطه خوب خود با فن پرســی در 
دوران حضورش در فاینــورد یاد کرد و گفت 

که فن پرســی پس از تماس بــا او، درباره 
وضعیــت تیم هیرنفیــن صحبت کرده 
است. او به این نکته اشاره کرد که تیم 
هیرنفیــن کیفیت بالایــی دارد، اما در 

بخش تجربه کمی ضعف دارد. جهانبخش 
هدف خود را از پیوســتن به ایــن تیم، انتقال 

تجربه اش بــه بازیکنان جوان و کمــک به تقویت 
خلاقیت و بهره وری تیم عنوان کرد.

جهانبخــش همچنیــن از پیشــنهاد هایی که از 
باشــگاه های دیگر در هلند و یک باشگاه خارجی 
دریافــت کرده بود، صحبت کرد و تصریح کرد که 
با وجود این پیشنهادها، به وعده ای که به رابین 
فن پرسی داده بود مبنی بر پیوستن به هیرنفین، 

پایبند مانده است.

دوبله سه فصل جدید سریال »پوآرو« 
برای تلویزیون

 ســه فصــل ۱۱، ۱۲ و ۱۳ ســریال 
بــا گویندگــی ۶۳ هنرمند  »پوآرو« 
صداپیشه گفتار فیلم در واحد دوبلاژ 
اداره کل تأمیــن و رســانه بین الملل 

سیما دوبله شد. 
سریال »پوآرو« در گونه جنایی، درام 
و رازآمیز محصول انگلســتان در سال 
۲٠۱۳ قرار است از شبکه تماشا پخش 

شود.
مدیر دوبله این ســریال رضا آفتابی و 

صدابردار آن فرشید فرجی است.
در هر قسمت این سریال یک داستان 
جدید جنایی روایت می شــود که شــخصیت محوری و اصلی حل آن هرکول پوآرو اســت. او با موفقیت به 

کشف معمای جرم ها می پردازد.
کمتر کســی هســت که اهل تلویزیون و سینما یا ادبیات جنایی باشــد و پوارو کارآگاه طناز و نابغه ای را 

که آگاتا کریستی نویســنده بزرگ رمان های جنایی خلق کرد نشناسد. در میان آثار تلویزیونی 
هم که بر اســاس پرونده های پوارو ساخته شده اند هیچ یک به اندازه ی این سریال کلاسیک 
که ســاخت آن از ۱۹8۹ شروع شد و طی ســیزده فصل تا سال ۲٠۱۳ ادامه پیدا کرد با اقبال 
مخاطبان روبه رو نشد. حال برای اولین بار سه فصل نهایی این سریال قرار است از سیما پخش 

شود. سریال در سایت های مختلف سینمایی در میان محبوب ترین سریال های جهان جای گرفته است 
و برنده و نامزد بیش از ۲٠ جایزه از جشنواره ها و جوایز تلویزیونی مختلف از جمله امی و بفتا شده است.

شبکه  تماشا، مسئولیت رصد این اثر را بر عهده داشته است و پس از طی مراحل تأیید و روندهای ترجمه، 
ویراستاری و سپس دوبله این عنوان برای مخاطبان این شبکه پخش خواهد شد.
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فرمانده انتظامي استان فارس :
ناکامي سوداگران مرگ

 در انتقال425 کيلوگرم ترياک

به گزارش سبحان-رهام بخش حبيبي، فرمانده انتظامي استان فارس 
گفت: در درگيري مسلحانه راکب و ترکنشينان 4 دستگاه موتورسيکلت با 
ماموران انتظامي شهرستان داراب، 425کيلوگرم مواد مخدر از نوع ترياک 

و 2 قبضه اسلحه کشف شد.
حبيبــي بيان کرد: در پي اقدامات شــبانه روزي ماموران پليس مبارزه با 
مواد مخدر اســتان فارس بر روي باندها و شبکه هاي توزيع مواد مخدر، با 
اقدامات اطلاعاتي و فني از تردد قاچاقچيان با 4 دستگاه موتورسيکلت در 
محورهاي فرعي و کوهستاني منتهي به شهرستان داراب مطلع و بررسي 

موضوع را به صورت ويژه در دستور کار خود قرار دادند.
وي افزود: بلافاصله ماموران انتظامي شهرستان داراب با هماهنگي قضائی 
در قالب چند تيم به صورت محســوس و نامحســوس به محل مورد نظر 
اعزام و  پس از گشــت زني هر 4 دستگاه موتورســيکلت را شناسايي و 

دستور ايست صادر کردند. 
فرمانده انتظامي استان فارس تصريح کرد: راکب و ترکنشينان قاچاقچي 
که مسلح به ســلاح گرم بودند بدون توجه به فرمان پليس اقدام به فرار 
کرده و پس از طي مســافتي تعقيب و گريز، به ســمت مأموران انتظامي 

تيراندازي کردند. 
 حبيبي اظهار داشــت مأموران در بازرسي از هر 4 دستگاه موتورسيکلت 
موفق به کشــف 425 کيلوگرم ترياک و 2 قبضه اسلحه کلاش و شکاري 

شدند. 
اين مقام ارشد انتظامي با اشاره به اينکه قاچاقچيان مواد مخدر مکشوفه را از 
 استان هاي شرقي بارگيري و با موتورسيکلت اقدام به جابه جايي مي کردند
 برعزم جــدي پليس براي مبارزه با ســوداگران مــرگ تأکيد کرد و از 
شــهروندان درخواســت کرد اخبار و اطلاعات خود در اين خصوص را از 

طريق تماس با شماره تلفن 110 در اختيار پليس قرار دهند.

لزوم همکاری بين بخشی 
برای کاهش مرگ و مير ناشی از حوادث ترافيکی

به گزارش ســبحان- محمدرضا کريمی، معاون فنی معاونت بهداشت 
دانشگاه علوم پزشکی شــيراز با بيان اينکه عامل انسانی بيشترين نقش 
را در بــروز تصادفات دارد، ارتقای آگاهی و تغيير رفتار رانندگان و عابران 

پياده را حائز اهميت دانست.
کريمی  در کارگروه تخصصی پيشــگيری از حوادث ترافيکی در شــيراز 
با اشــاره به آمار بالای مرگ و مير ناشــی از حوادث ترافيکی در استان 
فارس، بر اهميت نقش همکاری بين بخشی در زمينه پيشگيری و کنترل 

حوادث ترافيکی تأکيد کرد. 
او با اشــاره به اهميت همکاری بين بخشــی در کاهش آمار مرگ و مير 
ناشــی از تصادفات، افزود: دانشگاه علوم پزشکی به عنوان متولی سلامت 
مردم در راستای مديريت پيشــگيری و کاهش حوادث ترافيکی نيازمند 

همکاری و جلب مشارکت ديگر بخش ها و سازمان ها است.
کريمی  با بيان اينکه تصادفــات جاده ای عوامل متعددی از جمله عوامل 
انســانی، عوامل محيطی و وسيله نقليه را شامل می شود، افزود: مقابله با 
اين عوامل، نياز به يک رويکرد جامع و چندجانبه است که تنها از طريق 

همکاری بين بخشی امکان پذير است.
معاون فنی معاونت بهداشــت دانشــگاه علوم پزشکی شــيراز بيان کرد: 
آمــوزش قوانين راهنمايی و رانندگی بايد از ســنين کودکی در مدارس 
 و مهدکودک ها آغاز شــود تــا کودکان بــا مفاهيم اوليــه ايمنی راه ها 

آشنا شوند.

معاون دادستان خبر داد:
بازداشت مقصران حادثه پارک کوهپايه شيراز

به گزارش سبحان-معاون دادستان شيراز گفت: مقصران حادثه پارک 
کوهپايه شيراز، شناسايی و با قرار تأمين در بازداشت به سر می برند.

پس از پيگيری قضائی حادثه پارک کوهپايه در شيراز که منجر به آسيب 
تعدادی از اشخاص حاضر در پارک شد؛ مقصران حادثه با نظر کارشناس 

مشخص و تحت پيگرد قانونی قرار گرفتند.
در پی وقوع حادثه در پارک کوهپايه شيراز و مصدوميت پنج نفر، معاون 
دادستان عمومی  و انقلاب مرکز اســتان فارس از پيگيری قضائی حادثه 
خبر داد و گفت: ســه نفر از مصدومان به صورت سرپايی درمان شدند و 
دو نفر ديگر از مصدومان حادثه نيز پس از انتقال به بيمارستان، خدمات 

درمانی را در مراکز پزشکی دريافت کردند.
بيژن کشاورز افزود: شــکايت دو مصدوم حادثه که به بيمارستان منتقل 

شده اند اخذ شد و سه مصدوم ديگر شکايتی ثبت نکرده اند.
وی با اشــاره بــه اينکه موضــوع تعيين مقصــران حادثه بــا نظر مقام 
قضائی به کارشــناس ارجاع شــد، گفت: بــا تحقيقات صــورت گرفته 
مشــخص شــد که شــهرداری، مراتب ناايمن بودن تاب زنجيری مورد 
 اســتفاده در پارک کوهپايــه را حدود يک ماه قبــل از وقوع اين حادثه 

اعلام کرده بود.
کشــاورز با بيان اينکه اداره استاندارد پيش از اين اقدام به پلمب دستگاه 
کرده بود، گفت: دو مقصر اين حادثه که هم اکنون در بازداشــت به ســر 

می برند اقدام به فک پلمب غير قانونی دستگاه حادثه ديده کرده اند.
وی تصريح کــرد: پرونده قضائی فک پلمب متهمــان در دادگاه کيفری 
دو شــيراز در جريان رسيدگی  است. کشــاورز بيان کرد: پس از تکميل 
تحقيقات نســبت به دو مســئول وســيله حادثه ديده، اعلام جرم شد و 

مقصران حادثه پس از احضار با قرار تأمين مناسب روانه زندان شدند.
 

رشد ٩5 درصدی سوخت رسانی
 به نيروگاه های فارس

به گزارش ســبحان- اســدا... طاهــری، مدير شــرکت ملی پخش 
فرآورده هــای نفتــی منطقه فارس گفت: تکميل ظرفيت ســو خت دوم 
 نيروگاه های استان در دستور کار منطقه قرار داشته و تاکنون 45٦ ميليون 

ليتر نفت گاز تأمين وتحويل شده است.
طاهری از تکميل 45 درصدی ظرفيت ســوخت دوم نيروگاه های استان 
خبرداد و افزود: با تمهيدات انجام شــده سوخت رســانی بــه نيروگاه ها 
 بمنظــور تکميل ظرفيت ســوخت دوم آنان تا پاپان فصل ســرما ادامه 

خواهد داشت.
طاهری نيروگاه ها را عمده ترين مصرف کننده وتحويل گيرنده ســوخت 
در حوزه صنايع بيان کرد وافزود: از ابتدای ســال تا دهه دوم دوم آبان ماه 
حــدود 45٦ ميليون ليتر نفتگاز به چهار نيــروگاه فعال کازرون، جهرم، 
حافظ و بی او تی بارگيری وتحويل شــده است که نسبت به مدت مشابه 

سال قبل حدود٩5 درصد رشد را نشان می دهد.
وی با اشــاره به نقش نيروگاه ها در توليد برق بويژه در فصل سرما تصريح 
کرد، با استفاده ســوخت دوم توسط نيروگاه ها بطور ميانگين روزانه يک 
ميليون و 500 هزارليتر نفت گاز از اســتان های بوشــهر، خوزســتان و 

هرمزگان بارگيری و تحويل شده است.
 مدير شــرکت ملی پخــش فرآورده های نفتی منطقه فــارس با تأکيد بر 
اســتفاده حداکثری از توان سوخت رســانی منطقه برای تأمين و ارسال 
پايدار ســوخت به نيروگاه ها،  افزايش نظارت هــای کمی  وکيفی موجود 
بر فرايند تخليه فرآورده توســط نيروگاه ها، برگزاری جلســات با شرکت 
گاز اســتان، انجام بازديد های مشترک با ســازمان های ذيربط را ازجمله 
 اقدامــات مؤثر در کاهــش تخلفات و تأمين به موقع ســوخت نيروگاه ها 

استان برشمرد.

بــه گــزارش ســبحان- لطــف ا... دژکام، 
نماينــده ولی فقيه در اســتان فــارس با بيان 
 اينکــه رهبر معظــم انقلاب اســلامی )مدظله( 
حرکت عميقی برای اصلاح باورهای دينی شروع 
کرده اند، گفت: بايد قرآن را از طريق انديشه های 

ايشان بررسی کرد و آن را فرا گرفت.
دژکام در هفتمين اجلاسيه بين المللی انديشه های 
قرآنی حضرت آيــت ا... خامنه ای)مدظله( که در 
حرم مطهر شــاهچراغ)ع( برگزار شد، بيان کرد: 
رهبر معظم انقلاب اســلامی )مدظله( در وادی 
انديشه های قرآنی حرکت فکری عميقی را برای 
اصلاح باورهای قرآنی شروع کردند و امروز ثمره 

آن را می بينيم.
وی بيــان کرد: قرآن برای ما از همه چيز مهم تر 
اســت و بايد آن را از زبان رهبر و ولی فقيه خود 
ياد بگيريم و انديشــه های قرآنی مقام رهبری را 

بررسی کنيم.
 نماينده ولی فقيه در اســتان فــارس ادامه داد: 
قرآن پاســخ هر آن چه در رابطه با روش زندگی 
و تصميم گيــری زندگــی فــردی، سياســی و 
اجتماعی می شــود را دارد اما به تناســب اينکه 
اين روزها مســئله بزرگ در جهان اسلام بحث 

صهيونيست ها و اشغال فلســطين است، بر اين 
موضوع تمرکز کرده ايم.

امام جمعه شــيراز با اشاره به اينکه رهبر معظم 
تمايز  و  نژادپرســتی  اســلامی )مدظله(  انقلاب 
طبقانی در اســلام را محکوم دانسته اند، تصريح 
کرد: شــرک به تبعيض طبقاتــی می انجامد و 
مبنــای فکری دشــمنان نظام طبقاتی اســت 
و مشــرکان مدعی هســتند کــه در پيش خدا 

محبوب تر هستند.
دژکام ادامه داد: بر اســاس همين نظام طبقاتی 
اســت که مجامع بين المللی در مقابل کشــتار 
مسلمانان واکنش نشان نمی دهند چون خود را 
 تافته جدا بافته می دانند و اين نگاه بيش از 50 سال 
پيش در مشــهد توســط مقام معظــم رهبری 

)مدظله( نقد و تحليل شده است.
   نگاه قرآنی راه برون رفت از مشکلات است 
 معاون پژوهش دفتر حفظ و نشر آثار آيت ا... العظمی
خامنه ای )مدظله( نيز در اين مراســم بيان کرد: 
نگاه قرآنی به موضوعات مختلف جامعه راه برون 
رفت از مشــکلات خواهد بود چــرا که هدايت 

انسان ها مهم است.
محمد اســحاقی افزود: نشست امروز در رابطه با 

فرهنگ و هنر در انديشــه و آرای رهبری است؛ 
شــخصيت  حضرت آيت ا... خامنه ای)مدظله( به 
عنوان يک انديشــه ورز، صاحب نظــر، حاکم و 
رهبر نظام سياســی، اسلام شناس و مفسر قرآن، 
مرجع دينی و اسلام شناس است که تمام اين ها 
برگرفته از شخصيت قرآنی و دانش قرآنی رهبر 

معظم انقلاب )مدظله( است.

وی بيان کــرد: ۳ گام در مواجهه با بيانات رهبر 
معظم انقلاب )مدظله( بايد برداشته شود. 

گام اول شــناخت و پژوهــش، گام دوم تدوين 
ترويــج و تبليغ اســت و مرحله ســوم تحقق و 
اجرايی شــدن اين انديشه ها است که اين مسير 

بايد به صورت منطقی طی شود.
اسحاقی افزود: در حوزه علوم قرآنی مجموعه ای 

از مفاهيم عالی برگرفته از قرآن را متناســب با 
نياز عصر، زمان و قشــرهای مختلف مشــاهده 

می کنيم.
وی در ادامه ســخنان خود با بيان اينکه بيداری 
امت اســلامی در جبهه مقاومت راهبرد اساسی 
قرآن اســت، گفت: از منظر رهبر معظم انقلاب 
اســلامی )مدظله( تحول فرهنگی بر مدار قرآن 
و جايگاه هنر در هندســه تحول فرهنگی قرآن 
کريم به مثابــه اثری هنری و جامع اســت که 

رهبری آن را مطرح می کند.
اســحاقی افزود: ســنت های الهی درس امروز و 
آينده اســت و بايد به آن عمل کنيم تا در مسير 
پيشــرفت و تعالی قــرار بگيريم. مبــدأ تحول، 

بيداری و آگاهی ملت ها قرآن است.
وی با بيــان اينکه يکی از شــاخص های تحول 
فرهنگــی اســتحکام و نفوذناپذيــری در برابر 
هجوم فرهنگی دشمن است، تصريح کرد: جنگ 
فرهنگــی بدون مرزبندی با دشــمن غيرممکن 
است و ضلع مکمل اســتحکام فرهنگی در برابر 
بيگانــگان ســاخت يک جامعه مســتحکم و به 
هم پيوسته اســت که تبادلات عاطفی در آن به 

راحتی صورت می گيرد.

نماینده ولی فقیه در استان فارس و امام جمعه شیراز:

 قرآن را بايد از زبان رهبر و ولی فقيه خود ياد بگيريم

به گزارش ســبحان- علی حسين عباسی، 
رئيس ســازمان عمران و بازآفرينی فضاهای 
شهری شهرداری شيراز با اعلام اينکه عمليات 
تيرگذاری در پروژه تقاطع غيرهمسطح قائم-
رحمت-احمدی يک روز زودتر از موعد مقرر 
به اتمام رســيد، گفت: اتمــام پروژه ها زودتر 
از موعــد مقرر به يک رويه در اين ســازمان 

تبديل شده است. 
 عباســی با اعلام اينکه عمليــات تيرگذاری 
در پروژه تقاطع غيرهمســطح قائم-رحمت-
احمــدی يــک روز زودتــر از موعــد مقرر 
بــه اتمام رســيد، اظهار کــرد: حمايت های 
شــورای اسلامی شهر و شــهردار کلان شهر 
پيشــرفت  در  ارزنــده ای  نقــش   شــيراز 

پروژه ها دارد. 
وی با تشــريح جزيياتی از ايــن پروژه گفت: 
طی شب های اخير تعداد 12 تير پيش ساخته 
پيش تنيــده به طــول ۳5 متر بــا وزن ۷5 
تــن نصب شــد.رئيس ســازمان عمــران و 
بازآفرينی فضاهای شــهری شهرداری شيراز 
خاطرنشــان کرد: با توجه بــه اتمام عمليات 

تيرگذاری، ادامه ســازندگی اين پروژه بدون 
 مسدودســازی مســير بلوار رحمــت انجام 

خواهد شد. 
عباســی با قدردانــی از تلاش شــبانه روزی 
کارکنان شــريف و ســخت کوش ســازمان 
عمــران و بازآفرينی فضاهای شــهری افزود: 
اتمــام پروژه هــا زودتــر از موعــد مقرر به 
يک رويه در ســازمان عمــران و بازآفرينی 
 فضاهای شــهری شــهرداری شــيراز تبديل

 شده است. 
به گفته وی؛ پروژه های ســازمان عمران در 
فصول ســرد سال با قوت تداوم خواهد يافت. 
رئيس ســازمان عمران و بازآفرينی فضاهای 
اميدواری  اظهار  شهری شــهرداری شــيراز 
کرد: با بهره برداری از در تقاطع غيرهمسطح 
ايمنی  ارتقای  شــاهد  قائم-رحمت-احمدی 
شــهروندان، پايداری هوای پاک شيراز، رونق 
اقتصــادی و شــکوفايی گردشــگری زيارت 
باشيم. عباســی همچنين از صبر و شکيبايی 
شــهروندان در پيشــبرد پروژه های عمرانی 

قدردانی کرد.

به گزارش ســبحان- با علامت گذاری و ايجاد کمربند حفاظتی محدوده بستر و 
حريم تالاب بين المللی ارژن در اســتان فارس اقدام دو ســاله شورای حفظ حقوق 

بيت المال با موفقيت پايان يافت. 
صدرا... رجايی نســب، رئيس کل دادگستری اســتان فارس ضمن حضور در تالاب 
بين المللی ارژن با اعلام پايان علامت گذاری و ايجاد کمربند حفاظتی محدوه تالاب 
 ارژن با بيان اينکه در چند سال اخير به دليل خشکسالی و پس روی آب، اين زيست بوم 
ارزشــمند مورد هجمه سودجويان و زمين خواران قرارگرفته بود که با ورود دستگاه 
قضائــی و همکاری نهادهای متولی ضمن رفع تصرفات انجام شــده تعيين محدوده 

تالاب در دستور کار قرار گرفت. 
رجايی نسب با اشاره به مصوبه شورای حفظ حقوق بيت المال در استان فارس مبنی 
بر اتخاذ تصميم قاطع در راســتای جلوگيری از تجاوز به حريم و بســتر اين تالاب 
گفت: اين فرايند دوساله با رفع تصرف از ۳00 هکتار از اراضی بستر و اطراف تالاب 
ارژن آغاز شــد و کليه مستحدثات و ساخت وســازهای غيرمجاز قلع و قمع و روند 
آزاد ســازی اراضی آغاز شد و در ادامه با پيگيری های جدی دادستانی مرکز استان، 
محيط زيست و آب منطقه ای استان فارس طرح علامت گذاری، بنج مارک و تعيين 

محدوده به مرحله اجرا درآمد. 
وی با اظهار اميدواری مبنی بر اينکه تعيين محدوده اراضی اين زيســت بوم پايانی 
بــر تعرضات و تصرفــات عمد و غير عمد افراد به اراضی تالاب باشــد، گفت: از اين 
پس هيچ دليل و بهانه و دفاعی از ســوی متصرفان غير پقانونی و متوليان حفاظت 
از عرصه ها، مســموع نيست و با متصرفان و کســانی که اقدام به ساخت و ساز های 

غيرقانونی در اين محدوده کنند با قاطعيت برخورد خواهد شد. 
رئيس شــورای حفظ حقوق بيت المال اســتان فارس همچنين از اجرای طرح های 
مشابه در ساير زيســت بوم ها و تالاب های استان از جمله تالاب بختگان، پريشان و 
مهارلو خبر داد و خاطر نشــان کرد: شورای حفظ حقوق بيت المال استان فارس به 
صــورت فعال علاوه بر برخورد با تصرفات، تغيير کاربری های غير مجاز و تخريب ها، 

برنامه های پيشگيری از وقوع تصرفات را با جديت در دستور کار خود دارد. 
رئيس کل دادگستری اســتان فارس به بخشی از اقدامات صورت گرفته در ٦ ماهه 

اخير اشاره کرد و افزود: از آغاز امسال 888 هکتار از اراضی مختلف در بخش تغيير 
کاربری، تصرفات و تخريب ها به بيت المال بازگشته است. دادستان عمومی  و انقلاب 
مرکز اســتان فارس نيز با بيان اينکه محيط زيســت ميراث ارزشمندی است که از 
گذشــتگان به امانت به ما ســپرده شده است، گفت: همه ما موظفيم که اين ميراث 

ارزشمند را برای استفاده نسل فعلی و نسل های آينده حفظ و حراست کنيم. 
سيد مصطفی بحرينی در پايان پروژه علامت گذاری محدوده تالاب بين المللی ارژن 
گفت: دســتگاه قضائــی به عنوان يک نهاد نظارتــی و حاکميتی به کمک اداره کل 
محيط زيست و آب منطقه ای استان زمينه اجرای اين پروژه مهم در راستای صيانت 
از حقوق بيت المال را در دستور کار قرار داد و با اجرای اين پروژه از سوءاستفاده های 

احتمالی جلوگيری خواهد شد. 
اين مقام قضائی اســتان فارس با اشاره به اينکه طی دو سال اخير پيگيری های لازم 
در جهت برخورد با تصرفات در حريم و بســتر تالاب با کمک محيط بانان از انجام 
شده است، گفت: علامت گذاری محدوده حريم و بستر در 2۳ کيلومتر از اراضی اين 

تالاب به پايان رسيده است. 
وی اظهار اميدواری کرد: با اين اقدام دســت ســوداگران و افراد سوجو از يکی از با 

ارزشترين زيست بوم های کشور کوتاه خواهد شود. 
بحرينی افزود: پيش از اين 40 کيلومتر از تجاوزات صورت گرفته نســبت به بســتر 
و حريم اين تالاب نيز با ورود دادســتانی رفع شــد و 2٦0 هکتار از اراضی مجاور و 
پيرامونی اين بستر نيز با دســتور قضائی از دست متصرفان خارج شد. وی اقدام به 
علامت گذاری و تعيين محدوده تالاب را اقدام تکميلی در راســتای پيشــگيری از 
تصرفات آتی خواند و خاطرنشان کرد: در بين تصرفات عمدی بخشی از تصرفات نيز 
در نتيجه اشتباهات ســاکنان محلی صورت می گرفت که با علامت گذاری و تعيين 

محدوده و مختصات جغرافيايی اين دسته از خطاها نيز پايان می يابد. 
مديرکل حفاظت از محيط زيست استان فارس نيز تصريح کرد: منفعت اصلی اقدام 
ارزشــمند تعيين حريم تالاب ارژن در واقع به مردم می رســد که اداره کل محيط 
زيســت استان فارس از مدتها قبل پيگير اجرای آن بود که امروز با حمايت دستگاه 

قضائی استان و نيروی انتظامی به بهترين شکل اجرا شد. 

عطا پورشــيرازد با تقدير از حمايت های دستگاه قضائی از طرح های اداره کل محيط 
زيســت استان در راســتای حفظ و صيانت از منابع زيست محيطی استان گفت: از 
اين پس نيز نيازمند حمايت های بيشــتری هستيم چرا که هدف ما در حوزه محيط 
زيســت علاوه بر حفظ و حراست از اکوسيستم های طبيعی رعايت حقوق مردم نيز 
می باشد . وی تصريح کرد: با توجه به تغيير اقليم متاسفانه برخی تالاب ها را از دست 
داده ايم اما حراست از اکوسيستم های ارزشمند و ذخيره گاه های گياهی و جانواری 

بايد با حساسيت و جديت دنبال خواهد شد. 
اين مقام مسئول استان فارس اظهار اميدواری کرد: اقدام هماهنگ حمايتی صورت 
گرفته در خصوص تالاب بين المللی ارژن در خصوص ساير زيست بوم ها نيز اجرايی 
شــود. پورشيرزاد خاطر نشان کرد: نيازمند مساعدت و همراهی سازمان ثبت اسناد 
و املاک اســتان در خصوص صدور سند عرصه های زيست محيطی استان هستيم. 
گفتنی است تالاب بين المللی ارژن واقع در ٦0 کيلومتری جنوب غربی شيراز بخشی 
از منطقه حفاظت شده ارژن و جزو اراضی مناطق چهارگانه کره زمين می باشد که به 
 دليل تنوع اکوسيستم و ذخاير ژنتيکی گياهی و جانوری جزو بکرترين و خاص ترين 

مناطق طبيعی هستند.

رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز:

بهرهبرداریزودهنگامازپروژهها
تبدیلبهرویهشدهاست

علامتگذاریمحدودهتالاببینالمللیارژنانجامشد

 گروه خبر- لیلا غضنفری
حسين علی اميری، اســتاندار فارس با اشاره به نيازهای روز و 
اهميت رقابت پذيری اجنــاس در بازارهای جهانی تأکيد کرد 

که قوانين استاندارد بايد به روزرسانی شوند
اميری با اشاره به نامگذاری روز استاندارد در تقويم کشور، اين 
مسئله را نشــان از اهميت توجه به استاندارد دانست و گفت: 
اســتاندارد امروز يک موضوع دو وجهی اســت. برخی از امور 
صرفا خصيصه حاکميتی دارد دو ســويه نيست، اما استاندارد 
دو سويه است و يک سو حاکميت و سوی ديگر مردم است. 

وی بــا بيــان اينکه حاکميــت بايد بــا قوانين اســتاندارد، 
قاعده سازی کرده و نظم دهد و چشم انداز مشخص کند، گفت: 
يکی از دلايل تصويب قانون و مقررات برای اين است که قانون 
قاعده گذاری است و شهروندان می فهمند که بايد مناسبات و 
روابط خود را به چه شکلی تنظيم کنند و گاهی اين مناسبات 
بين مردم و حاکميت اســت که استاندارد جزو اين مناسبات 
اســت. اميری ادامه داد: اســتاندارد قوانينی مشخص می کند 

کــه توليدکنندگان با چــه قوانينی فعاليــت کنند، پس اول 
قاعده گذاری اســت و يکی از ويژگی هــای قوانين و مقررات 
استاندارد، قاعده سازی است  و توليدکنندگان و صنعتگران در 

توليد بايد به قوانين استاندارد توجه کنند. 
استاندار فارس با بيان اينکه مقررات استاندارد بايد ثابت باشد 
البته می دانيم که تحولات مرتب در حال انجام اســت، گفت: 
در اســتاندارد يکی از مواردی که مــورد توجه قرار می گيرد، 
کيفيت جنس و رقابت پذيری جنــس و پيدا کردن بازارهای 
جهانی اســت که برای اين هم نياز به نظارت مســتمر و رصد 
مداوم قوانين انعطاف پذير اســت. بنابراين قوانين اســتاندارد 
بايد به روزرســانی شــوند. وی با بيان اينکه ملتی قوی است 
که اقتصاد و توليد قوی داشــته باشد، گفت: اگر تاريخ اسلام 
مطالعه کنيم، می بينيم پيامبر)ص( اول به دنيای مردم رسيد 

و بعد از آن به دين مردم توجه کرد. 
اميری تصريح کرد: امروز استاندارد به شدت به اقتصاد جوامع 
گره خورده اســت و اگر قوانين استاندارد اجرا نشود، نمی توان 

جنس با کيفيت در بازار عرضه کرد. بهداشت و سلامت مردم 
محل تهديد اســت. لذا رعايت استانداردها در امور بهداشتی، 
غذا و دارو از اهميت بالاتری برخوردار اســت. استاندار فارس 
با بيان اينکه اگر اجناس ما اســتاندارد کافی نداشــته باشد، 
در بازارهای جهانی هم مشــتری نخواهد داشت،  گفت: اکنون 
مهم ترين موضوع کشورمان اقتصاد است که استاندارد در اين 

زمينه حائز اهميت است. 
وی بــا بيان اينکــه نقش اســتاندارد در کيفيــت و ارتقای 
محصــولات صنعتی و غيرصنعتی فوق العــاده کليدی و مهم 
است، افزود: در سال های اخير توجه به استاندارد بودن اجناس 
و وسايل بازار می شود. لذا کار استاندارد بسيار مهم و زيربنايی 
اســت و توجه به اين مفاهيم در توسعه اقتصادی کشور بسيار 
مهم است. اميری بيان کرد: گاهی استاندارد خودش مستقيماً 
نظارت می کند که جزو وظايف ذاتيش است، اما تنوع اجناس 
در بازار آنقدر زياد شــده است که شــايد نتوان کاملًا نظارت 
کرد. اينجاســت که پای اســتفاده از تکنولوژی های جديد به 

ميان می آيد. بنابراين استاندارد برای انجام وظايف خود بايد از 
تکنولوژی های جديد استفاده کند. 

اســتاندار فارس همچنين بر ضرورت پرهيــز از موازی کاری 
در برخی از کارهای اســتاندارد تأکيد کرد و افزود: در برخی 
دســتگاه های دولتی موازی کاری با استاندارد انجام می شود. 
لذا مديرکل اســتاندارد اين مــوارد را احصا و اعلام کند تا به 
نقطه مشــترکی برسيم که کار موازی کاری نشود تا در بحث 
نظــارت زمان را اصــلاح کنيم. وی توجه به اســتانداردها در 
صنعت اســتان را يادآور شد و گفت: بخش های صنعت معدن 
و توليد اســتان بايد استانداردهای استاندارد را در توليداتشان  

مدنظر قرار دهند.

استاندار فارس:

استفادازتکنولوژیهایجدید،لازمهنظارتاست

به گزارش سبحان- شهرداری و اداره ثبت اسناد 
و املاک شــيراز با تشــکيل کارگروهی، همکاری 
خود را برای تبديل اسناد مشاعی باغات قصردشت 

شيراز به سند تک برگ آغاز کردند. 
اين کارگروه با هدف ســاماندهی و تبديل اسناد 
مشاعی به سندهای تک برگ تشکيل خواهد شد 
تا بتوان از باغات محافظت کرده و از تعدی در آن 

جلوگيری به عمل آورد.
نــادر ترکمانی نژاد گفت: شــهرداری و اداره ثبت 
اســناد و املاک شــيراز با تشــکيل کارگروهی، 
همکاری خود را برای تبديل اسناد مشاعی باغات 

قصردشت شيراز به سند تک برگ آغاز کردند. 
اين کارگروه با هدف ســاماندهی و تبديل اسناد 
مشاعی به سندهای تک برگ تشکيل خواهد شد 
تا بتوان از باغات محافظت کرده و از تعدی در آن 

جلوگيری به عمل آورد.
مديرکل املاک و مســتغلات شهرداری شيراز در 
جلسه مشــترک با نواحی ثبتی پنج گانه شيراز با 
اشاره به اجرای دقيق قوانين گفت: ارتباط منطقی 
و مؤثر بين شــهرداری و دســتگاه های اجرايی با 
سازمان ثبت اســناد و املاک برای اجرای قوانين 

از اهميت زيادی برخوردار است. 
نادر ترکمانــی نژاد به قانون حدنگار اشــاره کرد 
و افزود: بر اســاس اين قانون، اداره ثبت اســناد 
مکلف اســت کــه کل امــلاک و دارايی هايی را 
کــه مردم، نهادهــای عمومی و دولتــی در قانون 
حدنــگار دارنــد در سيســتم جامع خــود قرار 
دهــد و چــون شــهرداری در کل شــهر املاک 
پراکنــده ای دارد، همکاری و  تعامل دو دســتگاه 
 می تواند در نظام مند شــدن اسناد و املاک نقش 

بسزايی ايفا کند. 
مديرکل املاک و مســتغلات خواســتار تشکيل 
کارگروهی ويژه برای صدور ســند معابر شــهری 
شــد و تصريح کــرد: با توجــه به اينکــه معابر 
شــهری همواره مورد سوءاســتفاده افراد سودجو 
قرار می گيرند، تشــکيل اين کارگروه مشــکلات 
ناشــی از تجــاوز و تصــرف معابر را بــه حداقل 
 می رســاند و ســبب صيانــت از حقــوق عامــه 

مردم می شود. 
وی با تشــکر از دقت نظــر ادارات ثبت اســناد 
و امــلاک درخصــوص قوانيــن و آئيــن نامه ها 
گفت: يکــی از موضوعات تخصصــی که همواره 
شــهرداری ها با آن درگير هستند اعمال و اجرای 
ماده 45 آئين نامه قانون ثبت اســت که همکاری 
خوبــی بين اداره ثبت با شــهرداری در اين چند 

سال صورت پذيرفته است. 

اســتفاده از لايه املاک ثبتــی از ديگر موضوعات 
مورد اشــاره مديــران ثبتی و شــهرداری در اين 

جلسه بود.
بر اين اســاس مقرر شــد چنانچه مدارکی دال بر 
مالکيت شــهرداری بر روی ملکی مشــخص شد، 
ادارات و نواحــی ثبتی پنج گانــه آن را در اختيار 

شهرداری قرار دهند. 
نادر ترکمانی نژاد دربــاره نحوه اخذ گردش های 
ثبتی گفت: از اين پس به منظور يکپارچه شــدن 
اطلاعات تملکی و همچنين به حداقل رســاندن 
تخلفات، کليه گردش های ثبتی در تمامی  مناطق 
يازده گانه شــهرداری از طريق اداره کل املاک و 
مستغلات به ثبت ارسال می شود و اداره ثبت نيز 
تنها به گردش هايی که از اين طريق دريافت کرده 

است پاسخ خواهد داد. 
وی به لزوم تعامل بين دســتگاه ها اشــاره کرد و 
افزود: در اين دوره نگاه مديريت شهری و در راس 
آن اسدی، شهردار شيراز تعامل و کمک دستگاه ها 
بــا يکديگر اســت؛ چرا کــه تمام دســتگاه های 
خدمت رســان چه دولتی و چه نهادهای عمومی 
 غير دولتی در راستای يک وظيفه حرکت می کنند. 
در پايان اين جلســه به پــاس خدمات و زحمات 
بی دريغ مجموعه ثبت اســناد و املاک، از سوی 
شهردار شــيراز با تقديم لوح سپاس از مسئولان 

نواحی ثبتی تقدير شد.

محافظتازباغاتقصردشتشیرازباصدور
سندتکبرگ



دانستنی

نان سفید، دشمن سلامت ایرانی ها یا میراث غذایی؟

نان، که از دیرباز در فرهنگ غذایی ایرانیان نقش اساســی 
داشته، امروز به نوعی به دشمن سلامت مردم تبدیل شده 
است. با وجود اینکه نان یکی از اصلی ترین منابع تغذیه ای 
در رژیم غذایی مردم ایران به شمار می رود، بخش عمده ای 
از نان های تولیدی در کشــور از آرد سفید تهیه می شوند 
که نه تنها فاقد ارزش غذایی مناسب هستند، بلکه موجب 
بروز مشکلات بهداشتی و تغذیه ای می شوند. یکی از دلایل 
اصلی این مشــکل، فرآیند ســبوس گیری بیش از حد از 
گندم است که موجب حذف بخش عمده ای از مواد مغذی 

موجود در سبوس و جنین گندم می شود.
یکی از مشکلات اساســی در صنعت آردسازی و نان پزی 
کشور، فرآیند ســبوس گیری است. در این فرآیند، بخش 

زیادی از سبوس گندم که سرشــار از فیبر، ویتامین های 
گروه B، آهن و مواد معدنی اســت، از آرد جدا می شــود. 
در حال حاضر، بســیاری از کارخانجات آردسازی در ایران 
بــه دلیل نفع اقتصادی، تا 22 درصد از ســبوس گندم را 
جدا می کنند، در حالی که استاندارد جهانی و علمی برای 

سبوس گیری، تنها 2 تا 6 درصد است. 
این میزان زیاد ســبوس گیری موجب کاهش قابل توجه 
ارزش غذایی نان می شــود و نان هایی که از این آرد تهیه 
می شــوند، فاقد مواد مغذی و فیبر لازم برای بدن هستند.

یــک علت اصلــی در این وضعیت، ســودجویی برخی از 
کارخانجات آرد است که سبوس گندم را به قیمت بالاتری 

به دامداری ها می فروشند. 
به گفته اســماعیل زاده، مدیرکل دفتر بهبود تغذیه وزارت 
بهداشت، این کارخانجات به دلیل سودآوری بالای فروش 
سبوس، ترجیح می دهند این محصول را از دسترس مردم 
خــارج کنند و بــه دامداری ها بفروشــند. در نتیجه، این 
تصمیمات به ضرر ســلامت عمومی مردم تمام می شــود. 
نــان ســبوس دار یا همان نــان کامل کــه از آردی تهیه 
می شود که در آن ســبوس و جنین گندم حفظ شده اند، 
 نسبت به نان ســفید و تصفیه شــده فواید بسیاری دارد. 
 حســن اکبری، متخصص طب ایرانــی در این خصوص 
می گوید: گندم از ســه بخش اصلی تشــکیل شده است: 

اندوســپرم )بخش نشاسته ای(، سبوس )پوسته بیرونی( و 
جنین گندم. در حالی که بخش نشاسته ای بیشتر به قند 
تبدیل می شــود و انرژی فوری به بدن می دهد، سبوس و 
جنین گندم حاوی فیبر، ویتامین های گروه B، آهن و مواد 
 معدنی هستند که نقش مهمی در حفظ سلامت بدن دارند.
ســبوس گندم سرشــار از فیبر اســت که به بهبود هضم 
غذا کمک می کند و مانع از یبوســت می شود. همچنین، 
ویتامین های گروه B موجود در سبوس به تقویت سیستم 
عصبی و افزایــش انرژی بدن کمک می کند. جنین گندم 
نیز منبعی غنی از ویتامین هــای محلول در چربی مانند 
ویتامین A، D، E و K اســت که نقش حیاتی در تقویت 
سیستم ایمنی و پیشــگیری از بیماری ها دارند. علاوه بر 
این، جنین گندم حاوی اســید فولیک و اسپرمیدین است 
که به تازگی مطالعات نشان داده اند این ترکیب ها می توانند 

در بهبود باروری و کاهش پیری مؤثر باشند.
اکبری افزود: مصرف نان کامل می تواند از بروز بســیاری 
از بیماری هــا جلوگیری کند. به عنوان مثال، بیماری های 
قلبی، دیابت، پوکی اســتخوان و حتی برخی از سرطان ها 
بــا مصرف نان ســبوس دار در خطر کمتری قــرار دارند. 
همچنین، نان کامل به دلیل دارا بودن فیبر زیاد، می تواند 
از اضافه وزن و یبوست جلوگیری کند و به سلامت سیستم 

گوارشی کمک کند. 

صاحب امتیاز: مؤسسه فرهنگی هنری دنیای اندیشه سبحان
مدیر مسئول: سید ابوالحسن حقایقی

دفتر مرکزی: شیراز خیابان سی متری سینما سعدی
خیابان ذوالانوار شرقی ساختمان تابان واحد 14

تلفن : 32340040 نمابر: 32340041
 سازمان آگهی ها : 32340042

شماره پیامک : 30009900851115 لیتوگرافی و چاپ: خلیج فارس
 Email: info@sobhannews.ir www.sobhannews.ir

 آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه سبحان را در وب سایت بخوانید.

پنج شنبه   24آبان 1403  سال سی ویکم  شماره 6425
امام علی علیه السلام:

هر كه می خواهد ايام عمر خــود را آزاد زندگی كند، طمع را در دل خويش جاى 
ندهد.

]تنبیه الخواطر: ج1، ص49[

طرح روزحدیث روز

»پروفسور عاشق« 
در خیرگی به عشق، حافظه و فقدان

رمان »پروفســور عاشق؛ 
باومگارنتر« آخرین اثر پل 
آمریکایی  نویسنده  آستر 
پیش  چندی  که  اســت 
در30 آوریــل 2024 در 
منزل خــود در نیویورک 
درگذشت. آخرین نوشته 
پــل آســتر بــا ترجمه 
به تازگی  لولاچی  شهرزاد 
توســط نشر نگاه به چاپ دوم رسیده اســت. گفته شده این رمان گویی شرح 

حال و قصه زندگی خود نویسنده است.
رمان »پروفســور عاشق« اثر پل آســتر، داستانی تأثیرگذار است که به کاوش 
در مضامین عشق، حافظه و فقدان از دریچه دید استاد فلسفه ی سالخورده ای 
می پردازد که با مرگ همسر دوست داشتنی اش دست وپنجه نرم می کند. داستان 
 حول محور سی. باومگارتنر، پدیدارشــناس و نویسنده ی مشهور ۷1 ساله ای
جریــان دارد کــه به زودی از دانشــگاه پرینســتون بازنشســته می شــود. 
زندگــی او تحت تأثیر عشــق عمیــق و پایدارش به همســرش آنــا تعریف 
 شده اســت که متأســفانه نه ســال پیش در یک حادثه ی غرق شدگی جان 

خود را از دست داد.
رمان به شــیوه ای غیرخطی روایت می شــود و در خاطــرات و یادآوری های 
باومگارتنر ســیر می کند و ردپــای رابطه ی او با آنا را از اولین دیدارشــان به 
عنوان دانشــجویان بی پول در نیویورک 1968، تا ازدواج پرشــور چهل ساله 
آنها پی می گیرد و حتی به دوران جوانی باومگارتنر در نیوآرک و زندگی با پدر 

لهستانی تبارش که لباس فروش بود، می رود.
آستر با ظرافت و مهارت، خواننده را به درونِ دنیایِ باومگارتنر می کشاند و ما 
را با افکارِ پراکنده، احساســاتِ متناقض و چالش هایِ وجودیِ او آشنا می کند. 
باومگارتنر با فقدانِ همســرش دســت و پنجه نرم می کند و در عینِ حال با 
پرسش های بزرگ زندگی، مانند مرگ، هویت و معنای وجود روبرو می شود و 
با نگاه تیزبینانه ای به زیبایی های زندگی روزمره و به ماهیت حافظه می پردازد، 
اینکه چرا لحظات خاصی را به یاد می آوریم و برخی دیگر را فراموش می کنیم. 
این رمان تأملی عمیق درباره  مســئله  ذهن و بدن است که باومگارتنر در پیِ 

درگذشت آنا با آن دست وپنجه نرم می کند.
این رمان در 5 فصل نوشــته شده است. بخشی از متن رمان، سفر پروفسور به 

گذشته و خاطراتش است که زندگی خوب و خوشی با آنا داشته است. 
نوجوانــی باومگارتنر نیز بخشــی از روایت این  داســتان را تشــکیل می دهد 
که قســمتی از آن مربــوط به مهاجرت او و خانــواده اش به آمریکا اختصاص 
دارد. جنــگ ویتنام، زندگی مهاجران در آمریکا، شــکاف طبقاتی در اجتماع 
 آمریکا، اوکراین از دیگر موضوعاتی هســتند که در آینه متن این رمان روایت

می شوند. 
به این ترتیب می توان با مرور زندگی پل آســتر و دهه های اخیری که بر تاریخ 

آمریکا گذشته، موضوعات مندرج در این داستان را بهتر درک کرد.
در قســمتی از این کتاب می خوانیم: »سپس شــب چهارشنبه، بیست و دوم 
نوامبر، شب روز شکرگزاری و نهمین سالگرد قتل کندی در دالاس فرا رسید. 
بعد از یک روز کار به شــدت ســخت، موریس بی مقدمه کارکنان را برای شام 
قبل از تعطیلات به رســتوران فرانســوی در دهکده دعوت کرد. ماجرایی شد 
پرســروصدا و شاد که سه یا سه ســاعت و نیم طول کشید و هنگامی که گروه 
کوچک شاد مبارزان ادبی آخرین جرعه های نوشیدنی را سر کشیدند؛ به سمت 

متروی میدان شریدان به راه افتادم.
 با هفت دلار اســکناس و پول خرد در کیفم، در فکر که باید با متروی محلی 
به خیابان صدوشانزدهم بروم یا با متروی سریع السیر خیابان چهاردهم بروم و 
بعد در خیابان نودوششم سوار متروی محلی شوم. افکار فردی نیمه هوشیار در 
ساعت یازده شب بعد از پانزده ساعت کار شدید و غذای زیاد به سوی خانه. به 
خاطر ندارم با کدام مترو یا متروها رفتم، اما حدود ســاعت یک ربع به دوازده 

به محله ام برگشتم. 
شــبی تاریک در ماه نوامبر بود و ســرمایی که به عمق اســتخوان هایم نفوذ 
می کــرد. چراغ های خیابان در هوایی مه آلود زیر ابری از مه سوســو می زدند. 
ماه پشت ابرها پنهان بود و هیچ ستاره ای در آسمان نبود. اول برادوی و خیابان 
صدوشــانزدهم، بعد پیاده تا پایین خیابان در شیب سمت رودخانه، بعد چند 

پیچ تند به راست در خیابان کلرمونت«
چاپ دوم رمان »پروفســور عاشــق؛ باومگارنتر« با ترجمه شهرزاد لولاچی در 

192صفحه و به قیمت 225 هزار تومان توسط نشر نگاه عرضه شده است.

پژوهشگران رونمایی کردند؛

رباتی که روشویی را تمیز می کند

فن آوری

عکس خبر

 مراسم افتتاحیه کنفرانس تغییرات آب و هوایی- سازمان ملل متحد

  جشنواره صدهزار فانوس - تایلند

 اوضاع بحرانی اقتصاد جهانی 
منبع: باشگاه خبرنگاران

قاب امروز

عکس : صبا نیک  منش  پاییز

پزشکی 

جالب ترین خواص لواشک برای بدن
لواشک در واقع محصولی از یک، دو یا چند میوه است که 

بهتر است برای تهیه آن از میوه های تازه استفاده شود.
لواشــک طی فرآیندی ویژه از میوه ها تهیه شده و سپس 
عموماً به صورت ورقه ای بســته بندی و عرضه می شــود. 
لواشــک انواع لواشــک تک میوه ای، لواشک دو میوه ای و 

لواشک چند میوه ای را دارد.
 خواص لواشــک با توجه به اینکه از میوه ها تهیه می شود 
فراوان است و توصیه می شود که برای بهره مندی از خواص 

لواشک از آن به عنوان میان وعده استفاده شود. 
خواص لواشــک در واقع به نوع میوه ای کــه از آن تخیه 
می شود بستگی دارد.  مثلًا خواص لواشک تهیه شده از آلو 
کمک به درمان یبوست است اما خواص لواشک تهیه شده 

از سیب کمک به درمان مشکلات کبدی است.
 بنابراین نوع میوه ای که لواشک از آن تهیه می شود تعیین کننده 
نوع ویتامین ها و مواد مغذی موجود در لواشک و در نتیجه 
خواص لواشک است. در این مطلب که در رابطه با خواص 
لواشــک است به بررســی مواردی از خواص انواع لواشک 

می پردازیم.
  خواص انواع لواشک

لواشک خواص و فواید مختلفی برای سلامتی دارد. خواص 
لواشــک )فواید لواشک(بســته به نوع آن متفاوت است. 
گفتیم که لواشــک در واقع از میوه ها تهیه می شــود و از 
این رو حاوی مواد مغذی مانند فیبر، مواد معدنی، فســفر، 
 B ویتامین ،C کلسیم و آهن و ویتامین ها مانند ویتامین

و ویتامین A هستند.
 لواشک با داشتن ویتامین ها و مواد مغذی فراوان در خود 

می تواند به افزایش سلامتی بدن کمک کرده و با خستگی 
و سایر مشکلات سلامتی مبارزه کند.

این مواد مغذی و ویتامین ها و درنتیجه خواص لواشــک 
 وابســته به نــوع میوه ای اســت که لواشــک از آن تهیه

می شود. لواشک زرشک می تواند موجب درنان تب شود و 
از دیگر خواص لواشــک زرشک می توان به مواردی مانند 
کنترل فشارخون، تسکین دردهای مفصلی و روماتیسمی 

و کنترل ضربان قلب اشاره کرد.
لواشک انار گزینه مناسبی برای کنترل کلسترول بد خون 
است و از دیگر خواص لواشــک )فواید لواشک( انار نقش 

مثبت آن در دفع سموم و تعدیل مایعات بدن است.
خواص لواشک لیمو که ناشی از خواص ضدعفونی کننده 
آن اســت شامل لاغری سریع، دفع سنگ کلیه و می تواند 

در آلرژی نیز مفید باشد. 
لواشــک لیمــو دارای خــواص آنتــی 

اکســیدانی اســت و بــا خنثی 
ســازی رادیکال هــای آزاد و 

می تواند  آن  آسیب های 
در پیشــگیری از ابتلا 
نقش  نیز  سرطان  به 

باشــد.   داشــته 
آلــو  لواشــک 
و  ضدویــروس 
است.  ضدباکتری 

موجب  آلو  لواشــک 
تحریک حرکات روده شــده و یبوست 

را درمان می کند. درمان کم خونی و ناراحتی های معده و 
گوارش از جمله خواص این لواشک است.

لواشک زغال اخته می تواند به عنوان یک خواب آور یا یک 
 گزینه درمانی برای رفــع و درمان عفونت مجاری ادراری 

استفاده شود.
برای دانستن درباره خواص عناب برای زنان، کبد و کلیه و 

اینکه عناب چه عوارضی دارد.
  خواص لواشک برای لاغری

برای کاهش وزن و لاغری باید از لواشــک لیمو اســتفاده 
کنید. مصرف لواشــک موجب ایجاد احســاس سیری و 
درنتیجه جلوگیری از پرخوری و بهبود هضم غذا می شود. 
در واقع این ایجاد احســاس سیری ناشی از وجود فیبر در 
لواشک ها است.  لواشک جایگزین مناسبی برای شیرینی ها 
است و با کاهش مصرف کربوهیدرات ها و قندها می تواند 
به کاهش وزن کمک کند.  توجه داشته باشید که در 
مصرف لواشک زیاده روی نکنید؛ زیرا کالری کمی 
نداشــته و در صورت زیــاده روی در مصرف 

موجب  و می توانــد  چاقــی 
وزن  شود.افزایش 

پژوهشــگران رباتی ســاختند که می تواند با تقلید از 
حرکات انسان سطوح غیر مسطح مانند لبه روشویی را 
تمیز کند. وبگاه تکِ اکِسپلور در گزارشی آورده است: 
قرار است ربات ها کارهای کسل کننده یا ناخوشایند را 
برای ما انجام دهند؛ اما سپردن کارهای خسته کننده ای 
مانند تمیز کردن حمام به ربات ها چالش برانگیز است: 
چگونه می تــوان حرکت یک بازوی ربات را به گونه ای 
محاســبه کرد که بتواند به همه قسمت های روشویی 
برسد؟ اگر روشــویی دارای لبه های منحنی غیرعادی 
باشــد چه؟ در کدام نقطه چه مقــدار نیرو باید اعِمال 
شــود؟کدگذاری دقیق همه این موارد با قوانین ثابت 
و فرمول های ریاضی از پیش  تعریف شده بسیار زمان برَ 

خواهد بود. پژوهشــگران دانشگاه فنی وین در اتریش 
روشــی جدید اتخاذ کردند: یک انسان چندین  بار به 
ربات نشــان می دهد که چه کاری بایــد انجام دهد. 
برای تمیز کردن لبه روشویی از یک اسفنج مخصوص 
استفاده می شــود. ربات با تماشای انسان یاد می گیرد 
چگونه تمیزکاری کند و می تواند این دانش را به شکلی 
انعطاف پذیر برای اشیا با شکل های متفاوت اعِمال کند. 
از این دســتاورد در کنفرانس بین المللی ســامانه ها و 
 ) )2024 IROS 2024 ربات های هوشــمند ایروس 
 در ابوظبی )پایتخت امارات متحده عربی( رونمایی شد.

فرآیند یادگیری این ربات با اســتراتژی پردازش داده 
 نوآورانه گروه پژوهشــی دانشــگاه فنی وین طراحی 

شده است. 
در ایــن فرآینــد چندیــن روش موجــود در زمینه 
یادگیری ماشــین ترکیب شــده اســت: مقیاس های 
اندازه گیری ابتدا به صورت آماری پردازش می شوند و 
از نتایج برای آموزش یک شبکه عصبی برای یادگیری 
عناصــر حرکتی از پیش  تعریف شــده )بــه اصطلاح 
اصول حرکت( استفاده شــده و سپس بازوی ربات به 
 طور بهینه برای تمیزکردن ســطح، کنترل می شــود.

 رونمایی از اتصال شبکه پرداخت »شتاب« به شبکه »میر« روسیه

   حاشیه جلسه هیئت دولت

خودرو 

معرفی نسل جدید سوزوکی دیزایر، سدان 8 هزار دلاری

ادبیات

  نمایشگاه هوایی چین

نسل جدید سوزوکی دیزایر که نسخه سدان سوئیفت 
 به حســاب می آید، با قیمتی بین 8 تا 12 هزار دلار و 

5 ستاره ایمنی از گلوبال انکپ عرضه می شود.
ماروتی سوزوکی در هند نسل جدید سدان دیزایر را 
رونمایی کرده اســت. برخلاف نسل قبلی این خودرو 
که اساساً نسخه ســدان هاچ بک سوئیفت محسوب 
می شد، دیزایر جدید هیچ شباهتی به سوئیفت ندارد 
و از طراحی خاص خود اســتفاده می کند. این سدان 
جدیــد 3/995 میلی متر طول دارد و فاصلهٔ محوری 
2/450 میلی متری آن با نســل قبلی یکسان است. 
در جلــوی خودرو، چراغ های زاویــه دار و جلوپنجره 

و بزرگ تر، نمایــی جدی به دیزایر  بخشــیده 
زیبایی  ویژگی هــای  از 

ئیفت  ســو

خبری نیست.
مثل همه ســدان های کوچک زیر 4 متر، تناســبات 
دیزایر هنوز هم عجیب به نظر می رسند. تیپ پایه این 
ماشین با رینگ های 14اینچی فولادی عرضه می شود 
 ولــی خریــداران در تیپ های بالاتــر از رینگ های
15اینچــی آلیاژی بهره مند خواهنــد بود. اوورهنگ 
کوتاه، چراغ های مربع شــکل و اسپویلر یکپارچه هم 
از ویژگی های نمای عقب دیزایر هســتند. در داخل، 
داشبورد بسیار شبیه سوئیفت به نظر می رسد هرچند 
که با تریم طرح چــوب، تغییراتی جزئی در تزئینات 
صورت گرفته است. صفحه آمپر آنالوگ و نمایشگر 9 
اینچی اطلاعاتی-سرگرمی با اندروید اتو و اپل کارپلی 
بی ســیم هم از دیگر ویژگی های 
جدید  سدان  این  داخلی 

سوزوکی هستند.
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لیتــری صندوق بــار دیزایر هرچند چنــدان بزرگ 
به نظر نمی رســد ولی نســبت صندوق 11۷ لیتری 
سوئیفت بیشتر است. در تیپ های بالایی نیز امکاناتی 
مثل سیســتم تهویه خودکار، دوربیــن 360 درجه، 
شــارژر بی سیم و سانروف برقی ارائه می شود. یکی از 
ویژگی های برجسته دیزایر ایمنی بالای آن است زیرا 
این خودرو اولین محصول ماروتی سوزوکی محسوب 
می شــود که در آزمایش های گلوبال انکپ موفق به 
کســب پنج ســتاره ایمنی شده اســت. این خودرو 
به صورت استاندارد با شــش ایربگ، سیستم کنترل 

پایداری و محافظت از عابر پیاده عرضه می شود.
دیزایر هرچند در ظاهر نشان نمی دهد ولی همچنان 
اشتراکات فراوانی با سوئیفت دارد و با همان پیشرانهٔ 
1.2 لیتری سه سیلندر تنفس طبیعی عرضه می شود 
 CNG که با بنزین 80 اســب بخار قدرت و در نسخه
دوگانه ســوز 69 اســب بخار قدرت تولیــد می کند. 
 میانگین مصرف سوخت مدل دنده اتوماتیک 4تا 5 لیتر 

در صد کیلومتر است.
برای انتقال نیروی بــه چرخ های جلو گیربکس های 
پنج سرعته دستی یا اتوماتیک قابل انتخاب هستند. 
 نسل جدید ســوزوکی دیزایر در هند با قیمتی بین
8 تــا 12هزار دلار فروخته می شــود. هونــدا آمیز، 
هیوندای اورا و تاتا تیگور ازجمله رقبای این ماشــین 

در بازار هند هستند.


